

## ပုဒ္ဒါအလိုကျ အဆုံးအမတော်

သဗ္ဗပါပသာ အကရဏံ - မကောင်းတာ(အကုသိုလ်)ဟူသမျှ ဘာမျှမလုပ်ပါနှင့်။  
 ကုသလသာ ဥပသမ္ပဒါ - ကောင်းတာ(ကုသိုလ်)မှန်သမျှ အားလုံးပြုလုပ်ပါ။  
 သမိတ္တ ပရိယောဒပနံ - မိမိစိတ်ကို မိမိနိုင်အောင်ထိန်းပါ။  
 (မကောင်းတာ မလုပ်ဖြစ်အောင် စိတ်ကိုထိန်းပါ)  
 ဧတံ ပုဒ္ဒါနံ သာသနံ - ဤသုံးမျိုးသည် ပုဒ္ဒါအလိုတော်ကျ အဆုံးအမတည်း။  
 (ဓမ္မပဒ)

### စည်ပင်ဖွံ့ဖြိုး အလှတိုး သာယာရွှင်ပျော် နေပြည်တော်



နေပြည်တော်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်ကို ခုံညားထည်ဝါစွာတွေ့ရစဉ်။

(သတင်းစဉ်)

# ကုက္ကိုင်းခုံးကျော်တံတားပေါ်မှ ယာဉ်ဖြတ်သန်းခွင့်ပြု



သတင်း-ဝန်း  
ဓာတ်ပုံ-ဝင်မောင်ဝင်း(ကြေးမုံ)

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၃၁

ရန်ကုန်မြို့ ကမ္ဘာ့အေးဘုရားလမ်းပေါ်တွင် တည်ဆောက်ထားသော ကုက္ကိုင်းခုံးကျော်တံတားပေါ်မှ ယာဉ်များမောင်းနှင်ဖြတ်သန်းခွင့်ကို ယနေ့မှ စတင်၍ ခွင့်ပြုပေးလိုက်ပြီဖြစ်သည်။

အဆိုပါ တံတားသည် ယခုနောက်ပိုင်းတည်ဆောက်နေသော ခုံးကျော်တံတားများအနက် ဆောလျင်စွာ ယာဉ်ဖြတ်သန်းခွင့်ပေးနိုင်ခြင်းဖြစ်သကဲ့သို့ မကြာမီ ရှစ်ပိုင်လမ်းဆုံ၌ တည်ဆောက်နေသော ခုံးကျော်တံတားမှာလည်း ပြီးစီးတော့မည်ဖြစ်သည်။ ထိုကုက္ကိုင်းခုံးကျော်တံတားကို ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၏ကြီးကြပ်မှုဖြင့် Capital Construction ကုမ္ပဏီ လီမိတက်က တည်ဆောက်ခြင်းဖြစ်သည်။

“ခုံးကျော်တံတားပေါ်ကနေ ယာဉ်တွေကို ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်ခွင့်ပြုလိုက်တော့ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆိုမှုတွေ တော်တော်လေးရှင်းလင်းသွားတယ်။ သွားလာရတာ အများကြီးအဆင်ပြေသွားပါတယ်”ဟု ယင်းလမ်းကြောပေါ်မှ နေ့စဉ်ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်နေသော ခရီးသည်တင်ယာဉ်မောင်းတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ မော်တော်ယာဉ်များကို ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်ခွင့်ပြုသော်လည်း အသေးစိတ်အချောသပ်လုပ်ဆောင်နေသည့် လုပ်ငန်းများလည်း ရှိနေသေးကြောင်း အဆိုပါကုမ္ပဏီမှ လုပ်သားတစ်ဦးကပြောပြသည်။

တံတားတည်ဆောက်ထားသော ကုက္ကိုင်းခုံးကျော်လမ်းဆုံထောင့်ရှိ ဗဟန်းမြို့နယ် အမှတ်(၁)အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက “ကလေးတွေ အတွက်တော့ အရင်ကထက်စာရင်ယာဉ်အန္တရာယ်ပိုကင်းဝေးစေပါတယ်။ တံတားအောက်ကဖြတ်သန်းတဲ့ယာဉ်တွေက အရင်လိုတော့သိပ်မများတော့ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ကျောင်းဆင်းချိန်မှာတော့ ကျောင်းဂိတ်ပေါက်တစ်ခုပဲ သုံးစွဲနိုင်တော့မှာဖြစ်တဲ့အတွက် သွားလာရတာ အခက်အခဲတွေရှိလာတယ်” ဟု ရှင်းပြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၆ သို့ \*

**Chinese New Year Big Sale Promotion**

ဟိုတယ်၊ ကွန်ဒို၊ အိမ်ယာများနှင့် တန်ဖိုးထက်တမျှအထွက်  
 ကာလာဇာရင်စုံငုံဖြား / ကျောက်ဖြားများကို “**ငွေဖတ်ပါရီ**” လအတွင်း  
 လက်မလွတ်သင့်သည့် အထူးအခွင့်အရေး

**Hotline : 09-300 000 87, 09-252 257 799**

G-SEVEN

Special Discount

ကြွေးဖြား | ကျောက်ဖြား

✓ လမ်းညွှန် - G-Seven Show Room ကို ဖမ်းစမ္မလမ်းမှစာဆင့် ဖြည့်လမ်းအော်ဆို့ စားငြိန်လာပါစားစားပါစားရှိသဖြင့် ဝိသုဒ္ဓိအဆင်ပြေသည်။

>> ရန်ကုန်အရောင်းပြခန်း (၁) - အမှတ်(၉၅၁)၊ ၁၀မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဇန်နဝါရီ-၀၁-၆၆၇၅၉၁၊ ၀၉-၃၂၀၇၅၂၇၀  
 >> ရန်ကုန်အရောင်းပြခန်း (၂) - အမှတ် K (၆၄၆၅၆၆၆၆)၊ သီရိရာဇာနာရေးသစ်အမှတ်(၃)လမ်း၊ ယော်လာနယ်၊ ဇန်နဝါရီ-၀၁-၆၆၇၅၉၁၊ ၀၉-၃၂၀၇၅၂၇၀  
 >> မန္တလေးအရောင်းပြခန်း (၁) - (၈၁)လမ်းနှင့်(၃၂)လမ်းထောင့်၊ မန္တလေးမြို့၊ ဇန်နဝါရီ-၀၉-၂၅၇၁၁၁၀၁၄၊ ၀၉-၂၅၇၁၁၁၀၁၅

ကြေးမုံ စာတည်း ရှုထောင့် ၁-၂-၂၀၁၆၊ တနင်္လာနေ့

စာရိတ္တယဉ်ကျေးမှု

မြန်မာနိုင်ငံတို့သို့ ဗုဒ္ဓဘာသာကို လူအများစုကွယ်သော နိုင်ငံအဖို့ လူတိုင်းလိုက်နာကျင့်သုံးရမည့် စာရိတ္တသည် ဘာသာရေးကို အခြေခံထားသည်။ စာရိတ္တဟူသည် ဘာသာရေးတွင်သာမက လူမှုဘဝတစ်ခုလုံးနှင့် သက်ဆိုင်သဖြင့် ကျယ်ဝန်းနက်ရှိုင်းသိမ်မွေ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဘာသာစာရိတ္တယဉ်ကျေးမှုဟု ခေါ်ထိုက်သည်။

အစ်မကြီးနှင့် မိမိတို့ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်သော ဘုန်းတော်ကြီးစသည် ကြောက်သင့်ကြောက်ထိုက်သူတို့ကို ကြောက်ရခြင်းမှာ အနိုင်ကျင့်ခြင်း၊ ဖိနှိပ်ခြင်းဟူသည့် ကြောက်ရခြင်းမျိုးမဟုတ်ချေ။ ရိုသေလေးစားဂရုတရားဖြင့် အဆုံးအမ ခံယူခြင်းဖြစ်သည့် ကြောက်ရွံ့ခြင်းသာဖြစ်သည်။

ကြီးပွားတိုးတက်ရေးတွင်လည်း အလွန်အရေးကြီးသည့် လိုက်နာကျင့်ကြံရမည့် အချက်ဖြစ်ပါသည်။ လူမှုဘဝနယ်ပယ်တွင် အမြင်မတင့်ဖွယ်ရာများနှင့် စက်ဆုပ်ဖွယ်ရာများမှာ ထိုယဉ်ကျေးမှု ခေါင်းပါးလာသောကြောင့်ဖြစ်သည်။



ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဝိယာန်နမ် BIDV ဘဏ်မှ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ပညာသင်ဆုပေးအပ်

ရန်ကုန် စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာရောက်ဆောင်ရွက်နေသောဘဏ်များမှ ပညာသင်ဆုများ ပေးအပ်လျက်ရှိရာတွင် ဝိယာန်နမ်နိုင်ငံ၊ BIDV(Bank For Investment and Development of Vietnam) ဘဏ်မှ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက်အဖြစ် ပညာသင်ဆုများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်မှ သိရသည်။

ထားတဲ့တက္ကသိုလ် ၂၉ ခုရှိပါတယ်။ အခုဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံမှာ ရောက်ရှိနေတဲ့ဘဏ်တွေ တော်တော်များများက စတောလားရှစ်ပေးထားပါတယ်။ ဂျပန်ကနေလည်း ကျောင်းသူလေးဦး စတောလားရှစ်ရပါတယ်။ ချင်းမိုင် တက္ကသိုလ်နဲ့လည်း မာစတာပရိုဂရမ်တွေ ဖွင့်ထားသလို ဟိုမှာသွားပြီးတက်ဖို့ စီစဉ်ထားပြီး ဂုဏ်ထူးတန်းက ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ မာစတာဘွဲ့ယူဖို့ တက်နေပါတယ်။ Ph.D ပရိုဂရမ်တွေအတွက် ဘန်ကောက်မှာ သွားတက်နေတဲ့ ဆရာ ဆရာမတွေလည်း ရှိပါတယ်”ဟု ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ဒေါ်ခင်နိုင်ဦးက ပြောသည်။

ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်၌ သောက်ရေကန်များ ပြုပြင်

ကွမ်းခြံကုန်း ဇန်နဝါရီ ၃၁ ကျေးလက်နေပြည်သူများ သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေရရှိရေးအတွက် ရေကန်များအား ခြံစည်းရိုးကာရံခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်

လျက်ရှိသည်။ ကျေးလက်ဦးစီးဌာနရန်ပုံငွေဖြင့် ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာခြောက်ရွာမှ သောက်ရေကန် ကိုးကန်အား

ရေကန်စည်းရိုးများ ကာရံပေးခြင်း၊ ရေတုံကန်များ တပ်ဆင်ပေးခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည့်အပြင် ကော့ခနိမ်ကျေးရွာနှင့် ထင်းပုံကျေးရွာတို့တွင် စက်ရေတွင်းများ တူးဖော်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သရဖီ(ကွမ်းခြံကုန်း)

ကလေးများကူးရေးရန်ခက်ခဲမည် ပျဉ်းရစ်လုံးကို စာသင်နှစ်နောက်ဆုံးသုံးလတွင် သင်ကြားပေးမည်

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၃၁ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးမှုကို အခြေခံသော ပညာရေးဖြစ်စေရန် ပြုစုထားသည့် KG (သူငယ်တန်း)ကို သင်ရိုးသစ်ဖြင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်တွင် စတင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ရာ KG (သူငယ်တန်း) ဆရာ ဆရာမများ လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးရေး ဗဟိုအဆင့် နည်းပြသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက မန္တလေးမြို့ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် အမှတ်(၄) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ကိုယ်စားပြုထားတဲ့ မြို့ကြီး ၁၀ မြို့မှာ အသိပေးဆွေးနွေးပွဲတွေ ပြုလုပ်ရင်းလင်းခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ KG (သူငယ်တန်း)သင်ရိုးသစ်မှာ ဗျည်း ၃၃ လုံးရဲ့ အသံနဲ့အမည်ကို အရင်သင်ကြားပေးမယ်။ ကလေးတွေ ကူးရေးတဲ့အခါ ခက်ခဲမယ့် ဗျည်းရစ်လုံးကို ခေတ္တချန်ထားပြီး စာသင်နှစ်နောက်ဆုံး သုံးလဖြစ်တဲ့ နိုဝင်ဘာ၊ ဒီဇင်ဘာနဲ့ ဇန်နဝါရီလတွေမှာတော့ နောက်အတန်းကို ကူးပြောင်းဖို့အတွက် လေ့ကျင့်တဲ့အနေနဲ့ ကူးရေးနည်းတွေကို သင်ကြားပေးမှာဖြစ်ပြီး သင်ရိုးညွှန်းတမ်းအတိုင်း ဆက်လက် သင်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်အများမြင်နေသလို ဗျည်း ၃၃ လုံးကို ဖျက်လိုက်ခြင်း မဟုတ်ပါဘူး”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

ပညာရှင်များချိတ်ဆက်ရေးဆွဲထားခြင်းဖြစ်ပြီး အမေရိကန်နိုင်ငံတက္ကသိုလ် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းပညာရှင်၏ တည်းဖြတ်အကြံပြုချက်များဖြင့် ပြုစုရေးဆွဲထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆိုသည်။ အဆိုပါ ဗဟိုအဆင့်နည်းပြသင်တန်းအား တစ်နိုင်လုံးရှိအခြေခံပညာကျောင်းများမှ ဆရာ ဆရာမပေါင်း ၅၅၀ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး သူငယ်တန်း သင်ရိုးညွှန်းတမ်းပြုစုရေးအဖွဲ့ ဆရာအတတ်ပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနအခြေခံပညာဦးစီးဌာနမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများပါဝင်သော နည်းပြပေါင်း ၆၇ ဦးနှင့် သင်တန်းကြီးကြပ်သူ ၁၀ ဦးတို့က ဇန်နဝါရီ ၂၉ မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက်အထိ မန္တလေးမြို့ အမှတ်(၄)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းနှင့် အမှတ်(၁၅) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတို့တွင် လေ့ကျင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



ပြည်တွင်းရေးရာ

ရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ငပုတောမြို့နယ် ငရုတ်ကောင်းတောင်စာတံအားခွဲရုံနှင့် ငပြေမာတ်အားခွဲရုံ ပွင့်ပွဲအခမ်းအနားများ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃၁

ရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ငပုတောမြို့နယ်ရှိ ၆၆/၃၃/၁၁ ကေပီ ၁၀ အမ်ပီအေ ငရုတ်ကောင်းတောင်စာတံအားခွဲရုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့မုန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် အဆိုပါ စာတံအားခွဲရုံနေရာ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားသို့ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်သန်းဦး၊ ရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်နှင့် စက်မှုဝန်ကြီး ဦးစောမြသိန်း၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအား ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ငရုတ်ကောင်းတောင်ကျေးရွာမှ ရပ်မိရပ်ဖတစ်ဦးတို့က စာတံအားခွဲရုံ မှတ်တိုင်ကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးက ငရုတ်ကောင်းတောင်စာတံအားခွဲရုံဆိုင်ဘုတ်အား စက်ခလုတ်နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင်အတွင်းရှိ စာတံအားခွဲရုံမှ စာတံအားမရောက်ရှိသေးသည့် ငရုတ်ကောင်းမြို့၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့၊ ငွေဆောင်ဒေသ၊ ချောင်းသာဒေသနှင့် ငပုတောမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများအတွက် ပုသိမ်(ကန်ကြီးထောင့်) ၂၃၀/၆၆/၁၁ ကေပီ ၁၀၀ အမ်ပီအေ စာတံအားခွဲရုံနှင့် ၆၆ ကေပီ ပုသိမ်-ငရုတ်

ကောင်းတောင်-ငပြေမာတ်အားလိုင်း ၇၆ ဒေသ ၅ မိုင်အား မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်းမှ တာဝန်ယူ တည်ဆောက်ခဲ့ရာ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလတွင် ပြီးစီးခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်တွင် ၂၃၀/၆၆/၁၁ ကေပီ ၁၀၀ အမ်ပီအေ ပုသိမ် ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံမှ ၆၆ ကေပီ ပုသိမ်-ငရုတ်ကောင်းတောင်-ငပြေမာတ်အားလိုင်းသို့ ဓာတ်အားစမ်းသပ်ပို့လွှတ်ခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်တွင် ငရုတ်ကောင်းတောင်ကျေးရွာအား ဓာတ်အား စတင်ဖြန့်ဖြူးပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ငပြေမ ၆၆/၃၃/၁၁ကေပီ (၂၀+၅)အမ်ပီအေ ငပြေမဓာတ်အားခွဲရုံဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ရောက်ရှိပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် ငပြေမကျေးရွာမှ ရပ်မိရပ်ဖ တစ်ဦးတို့က စာတံအားခွဲရုံမှတ်တိုင်အား ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးက စာတံအားခွဲရုံ ဆိုင်းဘုတ်အား စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး စာတံအားခွဲရုံ Switch Yard နှင့် စာတံအားခွဲရုံအတွင်း စာတံအား ပို့လွှတ်နေမှုအခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု



စစ်ဆေးသည်။ (အပေါ်ပုံ)

အဆိုပါ ငပြေမဓာတ်အားခွဲရုံတစ်ဆင့် ၃၃/၁၁ ကေပီ ၅ အမ်ပီအေ ကျုံးဓာတ်အားခွဲရုံတည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ကျုံးကျေးရွာ၊ ပျဉ်းမကွင်းကျေးရွာ၊ ရဲခေါင်ကြီး (တောင်)ကျေးရွာ၊ ရဲခေါင်ကြီး(မြောက်)ကျေးရွာ၊ ရေကျော်ကျေးရွာတို့ကို ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ငပြေမဓာတ်အားခွဲရုံအနီးရှိ စန်းနားစုကျေးရွာ၊ အပေါ်စုကျေးရွာ၊ အောက်စုကျေးရွာများ ဓာတ်အားရရှိရေး ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် တိုင်းကြီးကျွန်းမြို့နယ်အတွင်း တိုင်းကြီးကျွန်းမြို့ မော်တင်စွန်းဘုရားနှင့် ဇီးချိုင့်ကျေးရွာများ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးအတွက် ငပြေမ-ရေခောက်အိုင်-မော်တင်စွန်း ၃၃ ကေပီ ဓာတ်အားလိုင်း ၁၃ ဒေသ ၄ မိုင်၊ ဇီးချိုင့်-ရေခောက်အိုင်-ဟိုင်းကြီးကျွန်း ၃၃ ကေပီ ဓာတ်အားလိုင်း ၆ ဒေသ ၈ မိုင်အား တည်ဆောက်လျက်ရှိပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း စာတံအားစတင်ပို့လွှတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

စဉ်းစားတွေးခေါ်နိုင်မှုနှင့် လက်တွေ့ဖွံ့ဖြိုးမှုများပါ လေ့ကျင့်ပေးသော ဝိဇ္ဇာ၊ သိပ္ပံပွဲတော် ကလေးများအတွက် ပြုလုပ်ပေး

သတင်း-ဝန်၊ ဓာတ်ပုံ-ခင်မောင်ဝင်း(ကြေးမုံ)



ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ကျောင်းသား ကျောင်းသူကလေး အရွယ်မှစတင်ကာ စဉ်းစားတွေးခေါ် တတ်ခြင်း၊ မှန်ကန်သည့်ဆုံးဖြတ်ချက် များကို လက်တွေ့နယ်ပယ်၌ ချမှတ် နိုင်ခြင်းနှင့် စိတ်စွမ်းအင်ဖွံ့ဖြိုးမှု ရင့်သန်စေရန် လေ့ကျင့်လုပ်ဆောင် ပေးသည့် ဝိဇ္ဇာ၊ သိပ္ပံပွဲတော်ကို ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်ရှိ ILBC ကျောင်းအားကစားရုံ၌ ယနေ့ကျင်းပ သည်။ (ယာဝ) သိပ္ပံဘာသာရပ်များသာမက ဝိဇ္ဇာ ဘာသာရပ်များကိုပါ အချိုးညီစွာ တတ်မြောက်စေရန်ရည်ရွယ်၍လည်း ပြုလုပ်သည့် အဆိုပါပွဲတော်သည် ယခုနှစ်ဆိုလျှင် (၁၀)ကြိမ်မြောက် ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ မူလက ၂၀၀၆ ခုနှစ်တွင် သိပ္ပံပွဲအဖြစ် ပြုလုပ်ခဲ့ ရာမှ ဝိဇ္ဇာပညာရပ်များကိုပါ ပေါင်းစပ်၍ ယခုကဲ့သို့ နှစ်စဉ်ကျင်းပ နိုင်ခဲ့ခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ “ဒီနှစ်ရဲ့ ထူးခြားချက်က ဘာသာရပ်လိုက်က နေ Division အလိုက် ပြသတာဖြစ်ပါတယ်” ဟု အဆိုပါကျောင်းမှ ကျောင်း အုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ဌေးဌေးလွင်က ပြောသည်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဝိဇ္ဇာ၊ သိပ္ပံပညာနှင့်ပတ်သက်၍ စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုနှင့်သန့်စေခြင်း၊ ပညာရပ်အသီးသီးကို လက်တွေ့ အကောင်အထည်ဖော် ရာတွင် စာတွေ့အရ တွက်ချက်လေ့လာပြီးမှ ပြုလုပ်စေခြင်း၊ ပညာရပ်အသီးသီးကို လေ့လာရာတွင်လည်း စာတွေ့အပြင် လက်တွေ့နှင့် ပူးတွဲလေ့ကျင့်မှ သာလျှင် အောင်မြင်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ခြင်း၊ လက်တွေ့ပြုလုပ်ရာတွင် လည်း စာတွေ့ကိုအခြေခံ၍ ကောင်း သည်ထက်ကောင်းအောင် တီထွင် ကြံဆစေလိုခြင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ အနာဂတ်စီးပွားရေး ရွေးချယ်ရာတွင် စက်မှုအတတ်ပညာ

များ အသုံးချကာ စီးပွားရေးရွေးချယ် မှုများ ရရှိလာစေရန်ရည်ရွယ်၍ ပြုလုပ်သော ယင်းပွဲတွင် ပြခန်း ပြကွက်ပေါင်း ၁၅၄ ကွက်ပါဝင်ခဲ့ကြ သည်။ “ဒီပြပွဲက အများကြီး စိတ်ဝင် စားဖို့ကောင်းတယ်။ ကိုယ်ပြသတဲ့ ပြကွက်နဲ့ပတ်သက်ပြီးလည်း လေ့လာ သူတွေ သိနားလည်အောင် ရှင်းပြနိုင် စွမ်းရှိကြပါတယ်။ အဲဒါကြောင့်လည်း နှစ်တိုင်းလေ့လာဖြစ်ပါတယ်” ဟု အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း သူဝဏ္ဏမှ ကျောင်းဆရာမတစ်ဦးက ပြောသည်။ ထို့ပြင်တွင် ပါဝင်ပြသကြ သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ မိဘများသာမက ပြင်ပရှိ အခြားသော ကျောင်းအသီးသီးမှ ဆရာ ဆရာမ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် စိတ်ဝင်တစား လေ့လာသူများစွာ လည်း အများအပြားရှိခဲ့သည်။ “ကလေးတွေရဲ့ Intelligence ကို ပြုစုပေးဖို့ကောင်းပါတယ်။ လူတိုင်း မှာတော့ Intelligence တွေပါပေမယ့်

စနစ်တကျ ပျိုးထောင်ပေးတဲ့အခါ သူတို့စိတ်ဝင်စားတဲ့အပိုင်းမှာ ထူးချွန် သွားကြတယ်” ဟု ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီးက ရှင်းပြသည်။ သင်ကြား သော ဆရာ ဆရာမများက သင်ကြား ပေးခဲ့သည့် သင်ခန်းစာများအနက်မှ မိမိနှစ်သက်သော သင်ခန်းစာ၏ အစိတ်အပိုင်းကို လက်တွေ့ Project ပြုလုပ်၍ ပြသခဲ့ခြင်းဖြစ်သလို တက္ကသိုလ်ပညာ ဆက်လက်သင်ယူ ရန်အတွက်လည်း မိမိတို့၏ ဝါသနာပါ သော ဘာသာရပ်ကို ရွေးချယ်ဖော် ထုတ်နိုင်ခြင်း၊ လူမှုပတ်ဝန်းကျင် လောကအတွင်း၌ မှန်ကန်သော တွေးခေါ်ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ် နိုင်ခြင်း စသည်ဖြင့် အကျိုးရှိစွာ လုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်မှုသည် ကျောင်းသား ကျောင်းသူအချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် တတ်ခြင်း၊ လက်တွေ့ Project တစ်ခု လုပ် ဆောင်သည့်အခါ ကြုံတွေ့ရသော အခက်အခဲများကို သိမြင်လာစေခြင်း၊

မိမိ၏ အားနည်းချက်၊ အားသာချက် များကို ကိုယ်တိုင်သိမြင်လာစေခြင်း၊ အနာဂတ်ရည်မှန်းချက်များအပေါ် လက်တွေ့ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ခိုင်ခိုင်မာမာချနိုင်၍

မှန်ကန်သည့် ရွေးချယ်မှုများကို ပြုလုပ်နိုင်ခြင်း စသည့်အကျိုးကျေးဇူး များလည်း ရရှိစေခဲ့သည်။ “ဘယ်ဟာမျိုးကို မလုပ်နဲ့၊ ဘယ်ဟာမျိုးပဲ လုပ်ဆိုပြီးတော့ ကန့်သတ်ထားတာမျိုး မရှိဘူး။ ကျောင်းတက်ရက် ၁၈၀ ရှိလို့ရှိရင် ဘယ်လောက်လေ့ကျင့်ပြီးလဲဆိုတာ သိနိုင်ပါတယ်။ တချို့ကျတော့ နှစ်စကသင်တဲ့ သင်ခန်းစာတွေကို Project လုပ်တာမျိုးတွေပေးမယ့် တချို့ကျတော့လည်း အခုလေးတင်မှ သင်ကြားပြီးတဲ့ သင်ခန်းစာတွေကို လုပ်တာတွေလည်းရှိပါတယ်” ဟု ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးက ဆက်လက် ရှင်းပြခဲ့သည်။ ပြပွဲ၌ ပါဝင်ပြသရန် အတွက် အချို့သော Project များ သည် လပေါင်းများစွာ ပြင်ဆင်ထားရ ခြင်းများရှိကြောင်း သိရသည်။ ထိုကျောင်းတွင် သင်ကြားရေးပိုင်း ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးမြင့်မားစေရန် ဆရာ ဆရာမများကိုလည်း မွမ်းမံ လေ့ကျင့်သင်ကြားမှုများ ပြုလုပ်လျက် ရှိပြီး သူငယ်တန်း(KG)အရွယ်မှစ၍ Lower Primary, Upper Primary, Lower Secondary, Upper Secondary စသည်ဖြင့် ပညာသင်ယူ နေသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၆၀၀ ဝန်းကျင်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

\* ရွေးဖွဲ့မှု ထိုကျောင်းတွင် ဂိတ်ပေါက်နှစ်ခု ရှိပြီး ကျောင်းတက်၊ ကျောင်းဆင်းချိန် များတွင် ယင်းဂိတ်ပေါက်နှစ်ခုအနက် တစ်ခုကိုသာ သုံးစွဲနိုင်တော့မည်ဖြစ် သည့်အတွက် ရေရှည်တွင် ဂိတ်ပေါက် အသစ်တစ်ခု လုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ် လာကြောင်း၊ လက်ရှိတွင် နှစ်ချိန် ကျောင်းဖြစ်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူပေါင်း ၁၃၀၀ ခန့် ပညာ သင်ယူနေလျက်ရှိရာ ကျောင်းဆင်း ချိန်များတွင် အခက်အခဲများကြုံလာ နိုင်ကြောင်း၊ ဂိတ်ပေါက်အသစ် ထပ်မံ ဖောက်လုပ်ရန်မှာလည်း ကျောင်း၏ အသုံးစရိတ်ဘတ်ဂျက်အရ လောက်င မှုမရှိသေးသည့်အတွက် ခက်ခဲမှုများရှိ နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း ယင်းပုဂ္ဂိုလ်က ဆက်လက်ရှင်းပြခဲ့သည်။ ထိုခွဲကျော်တံတားအောက်တွင်ရှိ လွတ်နေသော နေရာများတွင် ကျောင်းကြို/ပို့ယာဉ်များသာ ရပ်တန့် ခွင့် သီးသန့်နေရာတစ်ခုအဖြစ် လတ်တလော သတ်မှတ်ပေးနိုင်ပါက ကျောင်းအဆင်းအတက် ကြို/ပို့ ယာဉ်များ စနစ်တကျရပ်တန့်နိုင်မည် ဖြစ်သလို ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအတွက် လတ်တလော အခက် အခဲကို ကုစားရာရောက်စေနိုင် ကြောင်း တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းသစ် အတွင်း နေထိုင်သူတစ်ဦးက အကြံပြု ပြောကြားခဲ့သည်။

ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာပတ်ရှိန်မြှင့်တင်ရေးပွဲတော် ဆုချီးမြှင့်

လှိုင်းဘွဲ့ ဇန်နဝါရီ ၃၁ ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်တွင် ကျောင်းစာကြည့် တိုက်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာပတ်ရှိန်မြှင့်တင်ရေး ပွဲတော် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက လှိုင်းဘွဲ့မြို့ အထကကျောင်း ပန်းဝတ်ပုံပညာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ခေတ္တပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောဝင်းထိန်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခင်စောလင်းက ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာပတ်ရှိန်မြှင့်တင်ရေးပွဲတော်ကျင်းပခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကာ မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်များအသင်း နာယက ဦးသိန်းလွင်က စာကြည့်တိုက်များ ရှင်သန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို

ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ဆက်လက်၍ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးနှင့်စာပတ်ရှိန်မြှင့်တင်ရေးပွဲတော် ကျပန်း၊ စာစီစာကုံး၊ ကဗျာပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိသူများအား ခေတ္တ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြပြီး လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်အတွင်းရှိ အထက် တန်းကျောင်းစာကြည့်တိုက်များအတွက် သူတ၊ ရသ စာအုပ်များကိုလှူဒါန်းကြရာ ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က စာအုပ် ၅၀၀၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနက စာအုပ် ၄၀၀၊ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်းနှင့် သရုပ်စာကြည့်တိုက်တို့က စာအုပ် ၂၀၀၊ ပြည်နယ်အာမခံဦးစီးဌာနက စာအုပ် ၁၀၀ အသီးသီး ပေးအပ်လှူဒါန်းကြရာ လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးမောင်ထွန်းက လက်ခံရယူသည်။

ခင်စန်းမြင့်(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံတကာ

# ပြင်သစ်တွင် နိုင်ငံတော်အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြေညာထားမှုရုပ်သိမ်းရန် တောင်းဆို

ပါရီ ဇန်နဝါရီ ၃၁

ပြင်သစ်နိုင်ငံတစ်ဝန်းမြို့များရှိ လမ်းမများတွင် လူထောင်ပေါင်းများစွာက လွန်ခဲ့သည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် ပါရီမြို့အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ခံရပြီးနောက် ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည့် နိုင်ငံတော်အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြေညာထားမှုကို အဆုံးသတ်ရုပ်သိမ်းရန် တောင်းဆိုလှုပ်ရှားခဲ့ကြသည်။

အရေးပေါ်အခြေအနေ ရုပ်သိမ်းရန် တောင်းဆိုသူများက ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်တွင် မြို့ပေါင်း ၇၀ ခန့်၌ ချီတက်ဆန္ဒပြလှုပ်ရှားခဲ့ကြပြီး ပါရီမြို့၌ လူ ၅၀၀၀ ကျော်ခန့်က မိုးရွာထဲမှာပင် ဆန္ဒပြလှုပ်ရှားခဲ့ကြသည်။

အကြမ်းဖက်သမားများက ပါရီမြို့ကို တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် လူ ၁၃၀ သေဆုံးခဲ့ရပြီးနောက် ပြင်သစ်အစိုးရက နိုင်ငံတော်

အရေးပေါ်အခြေအနေကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါထုတ်ပြန်ကြေညာမှုသည် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ကုန်ဆုံးမည်ဖြစ်သော်လည်း နောက်ထပ်သုံးလ ထပ်မံတိုးမြှင့်ရန် လိုလားလျက်ရှိသည်။

နိုင်ငံတော်အရေးပေါ်ကြေညာထားသည့်ကာလတွင် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက တရားရုံး၏ ခွင့်ပြုမိန့်(ဝရမ်း)မပါဘဲ စစ်ဆေးခွင့်ရရှိထားသည်။ လူ့အခွင့်အရေးလှုပ်ရှားသည့် အဖွဲ့အစည်းများက ယင်းအခြေအနေသည် အခွင့်အာဏာကို အလွဲသုံးစားပြုလုပ်နိုင်သည့် အခြေအနေသို့ ဦးတည်စေနိုင်ကြောင်း သတိပေးထောက်ပြကြသည်။

ပါရီမြို့တွင် ဆန္ဒပြလှုပ်ရှားသူများက “နိုင်ငံတော်အရေးပေါ်အခြေအနေ အလိုမရှိ” ဟူသော ဆိုင်းဘုတ်များကို ကိုင်ဆောင်လျက်



ပြည်သူ့ရင်ပြင်မှ မြို့လယ်သို့ ချီတက်ခဲ့ကြသည်။ ဆန္ဒပြလှုပ်ရှားသူတစ်ဦးက တရားရုံး၏ ခွင့်ပြုချက်မပါဘဲ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေကို စစ်ဆေးခွင့်ပြုထားမှုသည် မူမမှန်သော အကြောင်းပြချက်များဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။ နောက်တစ်ဦးက ယင်းသို့ကြေညာမှုသည် ယာယီသဘောမျှသာဖြစ်သည်ဟု ပြောကြားသည်။ ပြင်သစ်ပါလီမန် နိုင်ငံတော်အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာထားမှုကို တိုးမြှင့်ရန် သို့မဟုတ် ရုပ်သိမ်းရန်နှင့်ပတ်သက်၍ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် အချေအတင်ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ **အင်န်အိတ်ချီကော။**

## ဂျပန်၌ ဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေး လေ့ကျင့်မှုများကို နိုင်ငံခြားသားများအတွက်ပါ ပြုလုပ်ပေးနေ

နာဂိုယာ ဇန်နဝါရီ ၃၁

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များနှင့် အခြားသော အရေးပေါ်အခြေအနေများကျရောက်ချိန်တွင် အရပ်သားများသာမက နိုင်ငံခြားသားအခြေစိုက်နေထိုင်သူများပါ ဘေးဥပါဒ်ကင်းဝေးစေရန် ရည်ရွယ်လျက် ဒေသန္တရအစိုးရအဖွဲ့များက ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်မှုများကို ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းဌာနများက သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

နိုင်ငံခြားသားများသည် သက်ကြီးရွယ်အိုများ နည်းတူ အရေးကြီးချိန်တွင် ဘာသာစကား အခက်အခဲ၊ နယ်မြေဒေသနှင့် ကျွမ်းဝင်မှုမရှိသည့် အခက်အခဲတို့ကြောင့် ဘေးအန္တရာယ်များမှ ၎င်းတို့ လွတ်မြောက်ရေးအတွက် ကြိုတင်လေ့ကျင့်မှုများပြုလုပ်ထားရန် လိုအပ်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် နှစ်ကုန်ပိုင်း အခြေပြစာရင်းအရ ဂျပန်နိုင်ငံ၌ နိုင်ငံခြားသား ၂ ဒသမ ၁၂ သန်း အထိ အခြေစိုက် နေထိုင်လျက်ရှိသဖြင့် ၎င်းတို့အား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နှင့် အခြားသောဘေးအန္တရာယ်များမှ ကာကွယ်ပေးရန် လိုအပ်လာသည်။ ထိုစဉ်အတွင်း ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ကမ္ဘာအရပ်ရပ်မှ အလည်အပတ်လာရောက်သော နိုင်ငံခြားသားခရီးသည် ၁၉ သန်းအထိ ရှိလာသဖြင့် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းမှာ ပိုမိုအရေးပါလာသည်။

အိဂိုတ စီရင်စုရှိ ရေပူစမ်း အပန်းဖြေစခန်း တည်ရာ ဘက်ပူမြို့သို့ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း နိုင်ငံခြားသား ၃၄၀၀၀ ခန့် အလည်အပတ်လာရောက်ခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါမြို့တွင် ဆူနာမီရေလှိုင်း ရိုက်ခတ်ချိန်တွင် မိမိအသက်လုံခြုံရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ရေးသားကာ သတိပေးချက်အဖြစ် ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ဘက်ပူမြို့၌ ၂၀၁၄ မှစ၍ နိုင်ငံခြားသားများအတွက် အရေးပေါ် အခြေအနေဆိုင်ရာ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ပေးမှုများကို ပြုလုပ်လာခဲ့သည်။ **ကျိုခို။**



## ဂျပန်၊ တရုတ်နှင့် တောင်ကိုရီးယား ပညာရေးဝန်ကြီးများ ဆိုးလ်မြို့တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ကျိုတို ဇန်နဝါရီ ၃၁

ဂျပန်၊ တရုတ်နှင့် တောင်ကိုရီးယား ပညာရေးဝန်ကြီးများက ပညာရေးကဏ္ဍပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် သုံးနိုင်ငံ တက္ကသိုလ်များအကြား အမြင်ချင်းဖလှယ်မှုများပြုလုပ်ရန် သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

သုံးနိုင်ငံပညာရေးဝန်ကြီးများသည် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံဆိုးလ်မြို့တွင် ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်က တွေ့ဆုံခဲ့ကြသည်။ ယင်းအစည်းအဝေးပွဲသည် နိုဝင်ဘာလကျင်းပခဲ့သည့် သုံးနိုင်ငံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးမှ သဘောတူညီခဲ့သည့် နောက်ဆက်တွဲ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများဖြစ်သည်။

ယခုအစည်းအဝေးသည် သုံးနိုင်ငံပညာရေးကဏ္ဍပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို အရှိန်မြှင့်တင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် သုံးနိုင်ငံပြည်သူများ၊ ကလေးငယ်များ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများအပါအဝင် အုပ်ချုပ်ရေးတာဝန်ရှိသူများအကြား ပညာရေးဆိုင်ရာအတွေးအမြင်များကို ရင်းရင်းနှီးနှီးဖလှယ်စေရန်ဆန္ဒရှိကြောင်း ဂျပန်ပညာရေးဝန်ကြီး ဟိရိုရှိ ဟာဆီက ဆိုသည်။

သုံးနိုင်ငံအချင်းချင်းအပြန်လှန်နားလည်မှုရှိစေရန် ပညာရေးသည် အဓိကအခန်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်ကြောင်း သုံးနိုင်ငံဝန်ကြီးများကဆိုသည်။ ဝန်ကြီးများက ပညာရေးဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဆိုးလ်မြို့ကြေညာချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။ ထို့ပြင် သုံးနိုင်ငံ၏ မူလတန်းကျောင်းများနှင့် အလယ်တန်းကျောင်းများအကြား အခြေခံပညာရေးဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် ဝန်ကြီးများက သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

ယခုကဲ့သို့ သုံးနိုင်ငံပညာရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးပွဲကို နှစ်စဉ်ကျင်းပရန်လည်း ဝန်ကြီးများက စီစဉ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ နောင်လာမည့်အစည်းအဝေးကို ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ **အင်န်အိတ်ချီကော။**

## ထိုင်းပွဲ စည်းပုံအခြေခံဥပဒေသစ်အရ အရပ်သားတစ်ဦး ဝန်ကြီးချုပ်ဖြစ်လာရန် လမ်းပွင့်

ဘန်ကောက် ဇန်နဝါရီ ၃၁

ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေသစ်အရ အရပ်သားတစ်ဦးအား နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ဖြစ်လာရန် လမ်းပွင့်ပေးထားကြောင်း ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေမူကြမ်းတွင် ဖော်ပြထားသည်ဟု ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ တပ်မတော်အစိုးရအဖွဲ့က ခန့်အပ်သည့် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ မူကြမ်းရေးဆွဲရေး ကော်မတီသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေမူကြမ်းကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ဝန်ကြီးချုပ် ရာထူးနေရာအတွက် ရွေးချယ်ခံမည့်ပုဂ္ဂိုလ်အတွက် နိုင်ငံရေးပါတီတိုင်းက အမည်စာရင်းတင်သွင်းခွင့် ရှိကြောင်း၊ သို့ရာတွင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းခံရသူသည် လွှတ်တော်အမတ် သို့မဟုတ် နိုင်ငံရေးပါတီဝင် ဖြစ်ရန် လိုအပ်မည်မဟုတ်ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ရာထူးမှ ဖြုတ်ချခံခဲ့ရသော အရပ်ဘက်ဝန်ထမ်းဟောင်းများကိုမူ အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေမူကြမ်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။

အထက်လွှတ်တော် အမတ်နေရာ ၂၀၀ ကို သွယ်ဝိုက်သောနည်းလမ်းဖြင့် ရွေးချယ်တင်မြှောက်သော စနစ်သစ်ဖြင့် ရွေးချယ်မည်ဖြစ်သည်။ အုပ်စု ၂၀ မှ အရည်အချင်းမီသော ပုဂ္ဂိုလ်များကို ပြည်သူတို့က လွတ်လွတ်လပ်လပ် ရွေးချယ်နိုင်ကြမည်ဖြစ်ပြီး အောက်ခြေအဆင့်မှသည် နိုင်ငံတော်အဆင့်အထိ အမည်စာရင်းတင်သွင်းကာ ပြည်သူတို့က ရွေးချယ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။

အောက်လွှတ်တော်တွင် အမတ်နေရာ ၅၀၀ ရှိမည်ဖြစ်ပြီး အမတ် ၃၅၀မှာ မဲဆန္ဒနယ် တစ်နယ်ချင်းအလိုက် ရွေးချယ်ခံရသူများဖြစ်ကာ အမတ် ၁၅၀ မှာ ပါတီများက အလိုက် တင်သွင်းသော ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ ရွေးချယ်ခံရသူများဖြစ်ကြောင်း ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေမူကြမ်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။ **ကျိုခို။**

**ပါလက်စတိုင်းတို့နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ရန် ပြင်သစ်ပိတ်ကြားချက် အစွဲအစည်းစားမည်ဟုဆို**

**ဂျပန်အလင် ဇန်နဝါရီ ၃၁**

ပါလက်စတိုင်းတို့နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်ရန် ပြင်သစ်နိုင်ငံ၏ ဖိတ်ကြားချက်ကို အစွဲအစည်းစားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲ ပျက်ပြားပါက ပါလက်စတိုင်းနိုင်ငံတော် ထူထောင်မှုကို ပြင်သစ်နိုင်ငံက အသိအမှတ်ပြုမည်ဟု ပြောကြားခြင်းမှာ အများကျူးလွန်ရာရောက်သည်ဟု အစွဲအစည်းစားယူဆကြောင်း အစွဲအစည်းစား တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲပျက်ပြားလျှင် ပါလက်စတိုင်း နိုင်ငံတော်ထူထောင်မှုကို ပြင်သစ်နိုင်ငံက ထောက်ခံမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြင်သစ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး လောရင့် ဖေဘီယပ်စ်က ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်တွင် နိုင်ငံခြားသံတမန်များအား ပြောကြားခဲ့ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အမည်မဖော်သူ အစွဲအစည်းစားတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပယ်ချခဲ့သည်။

ပြင်သစ်နိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်ရန် အဆိုပြုချက်ကို ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများထောက်ခံကြရန် အီသီယိုးပီးယားနိုင်ငံ၌ ကျင်းပသော အာဖရိက ခေါင်းဆောင်များ၏ ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲတွင် ပါလက်စတိုင်း သမ္မတ မာမူတ်အဘတ်စ်က တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ **ရှိတ်တာ။**

ပြည်တွင်းရေးရာ

ကျောမိုးမှ အမြန်လမ်းမကြီးရဲတပ်ဖွဲ့ စတင်ဖွဲ့စည်း

ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်းမကြီးသည် (၃၆၆/၃) မိုင် အကွာအဝေးရှိပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး လေးခု၊ ခရိုင် ကိုးခု၊ မြို့နယ် ၁၆ မြို့နယ်၊ ကျေးရွာပေါင်း ၁၅၆ ရွာအား ဖြတ်သန်းဖောက်လုပ်ထားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့က အမြန်လမ်းမကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့ကို ၂၀၁၂ ခုနှစ် မေ ၂၀ ရက်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။

ရည်မှန်းချက်နှင့်လုပ်ငန်းတာဝန်

အမြန်လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ယာဉ်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေး၊ ခရီးသွားပြည်သူများ လုံခြုံချောမွေ့စွာ သွားလာနိုင်ရေး၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း စနစ် တကျရှိစေရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ လမ်းမကြီး ကြာရှည် စွာတည်တံ့ရေး၊ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ရေးတို့သည် အမြန်လမ်းမကြီးရဲတပ်ဖွဲ့၏ ရည်မှန်းချက် တာဝန်များပင်ဖြစ်သည်။

ယာဉ်မတော်တဆ ထိခိုက်မှုများ စုံစမ်းဖော်ထုတ် တရားစွဲတင်ခြင်းနှင့် ယာဉ်စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းခြင်း (Accident Investigation and Traffic Enforcement)၊ ရာဇဝတ်မှုများ မဖြစ်ပွားစေရေး ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်းနှင့် ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပြစ်မှုများ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ခြင်း(Proactive Policing and Law Enforcement)၊ ယာဉ်မတော်တဆမှု ကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရသူများကိုရှေးဦးပြုစုခြင်း၊ ဆေးရုံ/ ဆေးခန်းများသို့ ပို့ဆောင်ကူညီခြင်း (Emergency Response)၊ အမြန်လမ်းမကြီးတစ်လျှောက်လုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း(Traffic Security)၊ လမ်း၊ တံတားများ ပျက်စီးမှုရှိ/မရှိ စစ်ဆေးခြင်း(Maintenance)တို့ကား အမြန်လမ်းမကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းစဉ်များပင် ဖြစ် သည်။

လုံခြုံရေးနှင့်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး

အမြန်လမ်းမကြီးပေါ်တွင် ခရီးသွားပြည်သူများ လုံခြုံချောမွေ့စွာ သွားလာနိုင်ရေး၊ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှုရှိ စေရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုရှိစေရေးအတွက် တပ်ဖွဲ့မှူးမှူး တစ်ရုံး၊ တပ်ဖွဲ့စုမှူး သုံးရုံး၊ အမြန်လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ပုမိုးမျှ ၂၃ မိုင်လျှင် ရဲစခန်းတစ်ခုနှုန်းဖြင့် ရဲစခန်း ၁၆ ခု၊ ပုမိုးမျှ ၉ မိုင်လျှင် ရဲကင်းတစ်ခုနှုန်းဖြင့် ရဲကင်း ၄၀ တို့ဖြင့် စုဖွဲ့ဖြန့်ဖြူးထားရှိကာ လှည့်ကင်းယာဉ်များ၊ အုပ်ချုပ်မှုယာဉ်နှင့် လူနာတင်ယာဉ်များ၊ ကရိန်းယာဉ်များ စသည် ရဲတပ်ဖွဲ့ပိုင်ယာဉ်များဖြင့် စနစ်တကျစုဖွဲ့၍ လုံခြုံ ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အလားတူ အမြန်လမ်းမကြီး တစ်လျှောက်တွင် ညပိုင်းသွားလာလျက်ရှိသော ခရီးသွားယာဉ်ကြီး/ ယာဉ်ငယ် များအား ခဲဖြင့်ပစ်ပေါက်မှု၊ ယာဉ်တိုင်းမှောက်အောင် ပြုလုပ်၍ လူယက်မှုများ အပါအဝင် အခြားသောမသမာမှု များ ကင်းဝေးစေရေး၊ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် လုံခြုံချောမွေ့စွာသွားလာနိုင်ရေးတို့အတွက် အမြန်လမ်းမ ကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့က နေ့/ည တာဝန်များခွဲကာ လှည့်ကင်း၊

ရပ်ကင်း၊ ဝပ်ကင်းများဖြင့် တပ်ဖွဲ့ပိုင်မော်တော်ယာဉ် ၄၃ စီးနှင့် ဆိုင်ကယ် (မီးတန်းပါ) ၈၉ စီးတို့ဖြင့် လုံခြုံရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။

လုံခြုံရေးဖြန့်ခွဲဆောင်ရွက်

အမြန်လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ရဲစခန်းအသီးသီးမှ နေ့ပိုင်း လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် နေ့စဉ် နံနက် ၆ နာရီခွဲတွင် စခန်းမှစတင်ထွက်ခွာခဲ့ပြီး အမြန်လမ်းမကြီး ပေါ်၌ လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရဲကင်းတစ်ခုနှင့်တစ်ခု နံနက် ၁၀ နာရီ၊ ညနေ ၄ နာရီ မိုင်တိုင်အလိုက် ဆိုရပ်ထား ရှိ၍ နယ်မြေသတင်းဖလှယ်ခြင်း၊ ရဲကင်းတစ်ခုလျှင် အရာရှိဦးစီး၍ ဆိုင်ကယ်လှည့်ကင်းဖြင့် အဖွဲ့ နှစ်ဖွဲ့ခွဲ၍ ရန်ကုန်-မန္တလေးဘက်နှင့် မန္တလေး-ရန်ကုန်ဘက်ခြမ်း ဆိုရပ် သတ်မှတ်မိုင်တိုင်၌ သတင်းဖလှယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ယာဉ်တင်အသင့်အနေဖြင့် အရာရှိဦးစီး၍ နေ့စဉ်လမ်း ပေါ်၌ စခန်းပိုင် ဧရိယာအတွင်း လှည့်ကင်း/ရပ်ကင်း စနစ်တို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ညပိုင်းလှည့်ကင်းဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း ရဲစခန်း အသီးသီးစုရပ်မှ နေ့စဉ် ညနေ ၆ နာရီမှ စတင်ထွက်ခွာ၍ ည ၉ နာရီမှ နံနက် ၂ နာရီအထိ နယ်မြေသတင်းဖလှယ်ခြင်း၊ လှည့်ကင်း/ ရပ်ကင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ စခန်းမှူးဦးစီးအဖွဲ့က ည ၇ နာရီမှ ည ၁၂ နာရီအထိ လည်းကောင်း၊ ဒုစခန်းမှူး ဦးစီးအဖွဲ့က ည ၁၂ နာရီမှ နံနက် ၆ နာရီအထိလည်း ကောင်း လှည့်ကင်းများဆောင်ရွက်ပြီး နယ်မြေစိုးမိုးရေး လုပ်ငန်းများ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။

ထို့အပြင် လမ်းမကြီးတစ်လျှောက်ရှိ တံတားများ၊ Under Pass များ၊ အရေးကြီး အဆောက်အအုံများကိုလည်း လှည့်ကင်း၊ ရပ်ကင်းများဖြင့် လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ရဲစခန်းအသီးသီးမှ တပ်ဖွဲ့ပိုင်ယာဉ်များအား B' Smart ခြေရာခံစနစ်တပ်ဆင်ထားသဖြင့် ရဲစခန်း/ရဲကင်း လှည့်ကင်းယာဉ်များအား သတ်မှတ်မိုင်တိုင်မည်သည့်နေရာ ၌ ရောက်ရှိနေသည်ကို အမြန်လမ်းမကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှူး ကွပ်ကဲမှု Control Center ရှိ တာဝန်မှူးကြီးအဖွဲ့မှ ကြီးကြပ်ခြင်း၊ ရဲစခန်းပိုင်တစ်ခု၌ ထူးခြားဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပေါ် ပါက အချိန်မီသွားရောက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အတွက် ဆက်သွယ်ညွှန်ကြားခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

ယာဉ်သွားလာမှုများပြား

ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီးသည် နိုင်ငံတော် ၏ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအတွက် ဗဟိုအချက်အချာ အသက်သွေးကြောအဖြစ်ပို၍ ပို၍ ပီပြင်လာသကဲ့သို့ ယာဉ်သွားလာမှုများ ပို၍ပို၍ များပြား ထူပြောလာသည်။

၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် ယာဉ်စီးရေ ၃၀၉၆၉၂၁ စီး၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် ယာဉ်စီးရေ ၃၇၅၅၉၄၈ စီး၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ယာဉ်စီးရေ ၄၅၇၄၀၈၁ စီးနှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ယာဉ်စီးရေ ၅၄၅၄၈၉၄ စီးဖြတ်သန်းသွားလာခဲ့ကြောင်း



ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်းမကြီးတွင် ယာဉ်မတော်တဆဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရသူတစ်ဦးအား အမြန်လမ်းမကြီးရဲတပ်ဖွဲ့က ကူညီကယ်ဆယ်ပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေစဉ်။

သက်ဆိုင်ရာက နှစ်အလိုက် မှတ်တမ်းများအရ သိရသည်။

ယာဉ်မတော်တဆမှုများ ကူညီကယ်ဆယ်

တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ်၊ တစ်လထက်တစ်လ ယာဉ် သွားလာမှု ထူထပ်များပြားလာမှုနှင့်အတူ ယာဉ်ကြုံ ခိုင်မှုအားနည်းချက်၊ ယာဉ်မောင်း၏ အားနည်းချက်များ အပါအဝင် အကြောင်းကြောင်းကြောင့် ယာဉ်မတော်တဆမှု များလည်း ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

၂၀၁၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၉ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲခန့်တွင် မိုင်တိုင်အမှတ် (၂၆၀/၅) နှင့် (၂၆၀/၆) အကြား လင်ခရုယာဉ်တိုင်းမှောက်မှုကြောင့် မိသားစု ငါးဦး သေဆုံးပြီး နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

ထိုဖြစ်စဉ်၌ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက အခင်းဖြစ်နေရာသို့ ၅ မိနစ်အတွင်းရောက်ရှိပြီး ၎င်းတို့ ကိုယ်ပေါ်ရှိ လက်ကိုင် ဖုန်းဖြင့် အဆင့်ဆင့်ချိတ်ဆက်၍ ဆွေးနွေးမှုများနှင့်ဆက်သွယ် ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ လက်ဝတ်လက်စားများ၊ ငွေကြေးနှင့် အသုံးအဆောင်များကိုလည်း ကာယကံရှင်မိသားစုများထံ ပြန်လည်ပေးအပ်နိုင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၃ ခုနှစ် မေ ၂၅ ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မှမန္တလေးသို့ မောင်းနှင်လာသော မန်းရွှေမြို့တော် ခရီးသည်တင်ယာဉ်သည် ယာဉ်မောင်းအိပ်ငိုက်ပြီး မိုင်တိုင်အမှတ် (၁၂၆/၁) ရှိ တံတားအောက်သို့ယာဉ်၏ သုံးပုံနှစ်ပုံ ခါးကျိုးကျမှုကြောင့် ၁၁ ဦး သေဆုံးပြီး ၁၅ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

ထိုဖြစ်စဉ်၌ နီးစပ်ရာအမြန်လမ်းမကြီး ရဲစခန်း များမှတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီ

တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်သူလူထု ပူးပေါင်း၍ ဒဏ်ရာရရှိသူ များအား ယာဉ်အတွင်းမှ ကယ်တင်ခြင်း၊ သေဆုံးသူ အလောင်းများအား သယ်ယူ၍ ဆေးရုံဆေးခန်းများသို့ ပို့ဆောင်ခြင်းများ ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် ဧပြီ ၁၂ ရက် ည ၂ နာရီခန့်တွင် ဖြူးအမြန်လမ်းမကြီးရဲစခန်းအပိုင် မိုင်တိုင်အမှတ် (၁၁၆/၂) နှင့် (၁၁၆/၃) အကြား၌ နေပြည်တော်ဘက်မှ ရန်ကုန် ဘက်သို့ မောင်းနှင်လာသော တောင်ပြာတန်းခရီးသည်တင် ယာဉ်မှာ အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ ရှေ့မှမောင်းနှင်သော ချီဆာ ဆလွန်းယာဉ်အား တိုက်မိခဲ့ပြီး ယာဉ်နှစ်စီးလုံး မီးလောင် ကျွမ်းခဲ့ခြင်းကြောင့် ချီဆာဆလွန်း ယာဉ်ပေါ်ပါရှိသူ ခြောက်ဦး လုံးသေဆုံးခဲ့သည်။

ယင်းဖြစ်စဉ်၌ ဖြူးအမြန်လမ်းမကြီး ရဲစခန်းမှူးနှင့် အဖွဲ့က မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့သောယာဉ်ထဲမှ တွေ့ရှိသည့် လိပ်စာကတ်၊ ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့် မိဘဆွေမျိုးများအား ဆက် သွယ်အကြောင်းကြားနိုင်ခဲ့သည်။

ထို့အပြင်အမြန်လမ်းမကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် အဖွဲ့မှူးများ၊ နီးစပ်ရာ အမြန်လမ်းမကြီးရဲစခန်းများမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ နီးစပ်ရာမြို့နယ်များမှ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး မီးအားပိုင်းဝန်းကြိမ်းသတ်ခြင်း၊ ဒဏ်ရာရရှိသူများအား ယာဉ်အတွင်းမှ ကယ်တင်ခြင်း၊ သေဆုံးသူ အလောင်းများ အား သယ်ယူခြင်းဖြင့် ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

၎င်းအပြင် ယာဉ်ပေါ်ပါ ခရီးသည်များနှင့် ဒဏ်ရာ ရရှိသူများကိုလည်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ ငွေကျပ် ၂၅ သိန်းတိတိအား ကူညီထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် မေ ၁၂ ရက် ညနေ ၆ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် မိုင်တိုင်အမှတ် (၁၉၇/၆) အနီး ရာဇမင်းခရီး သည်တင်မှန်လုံယာဉ်မှာ အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ ခုံးကျော် တံတားအောက်သို့ ထိုးကျတိုင်းမှောက်မှုကြောင့် ယာဉ်ပေါ် ပါရှိသူ ၁၆ ဦး သေဆုံးပြီး ၂၇ ဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

၎င်းဖြစ်စဉ်၌ အမြန်လမ်းမကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဦးဆောင် သော တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီ တပ်ဖွဲ့ဝင်များအပြင် တပ်မတော်သားများပါ အခင်းဖြစ် နေရာသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ပိုင်းဝန်းကူညီကယ်ဆယ်ခြင်းနှင့် ဆေးရုံသို့အချိန်မီ ပို့ဆောင်ပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ သည်။

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ တာဝန်ရှိသူများကလည်း နေပြည်တော် ခုတင်(၁၀၀၀) ဆေးရုံသို့ သွားရောက်၍ သေဆုံးသူများ၏ ဆွေမျိုးနှင့် ဒဏ်ရာရရှိသူများအား တွေ့ဆုံအားပေးကာ ငွေကြေး ထောက်ပံ့မှုများ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ် ၉ ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲခန့်တွင် နေပြည်တော်မှ မန္တလေးသို့ မောင်းနှင်လာသော မန်းရွှေ မြို့တော် ခရီးသည်တင်မှန်လုံယာဉ်သည် မိုင်တိုင်အမှတ် (၂၄၁/၁)နှင့် (၂၄၁/၂) အကြားအရောက်တွင် လိုက်ထရပ် အဖြူရောင်ယာဉ်အား အနောက်မှဝင်တိုက်မိမှုကြောင့် လိုက်ထရပ်ယာဉ်ပေါ်ပါ ကိုရင် ငါးပါး သေဆုံး၊ သံယာ နှစ်ပါး၊ ကိုရင် ၁၃ ပါးနှင့် အမျိုးသား လေးဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၇ သို့



ရန်ကုန်- မန္တလေးအမြန်လမ်းမကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေကြစဉ်။

# ခေတ်ပေါ်ဒီရေလှိုင်းပယ်လင်တိုင်း

ခင်ဆွေမြင့်  
(မြန်မာတ)

ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၄ ရက်  
“ချစ်သူများနေ့”တဲ့  
ယခင်က ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံ ကျွန်ုပ်တို့  
လူမျိုးများ စိတ်မဝင်စားခဲ့သော “ချစ်သူ  
များနေ့”သည် ယခုနောက်ပိုင်း ဆယ်စုနှစ်  
လောက်တွင်မှ ကျွန်ုပ်တို့ မြန်မာလူငယ်  
လူရွယ်လောကတွင် ခေတ်စားလာခဲ့ပါ  
သည်။ ခေတ်စားသည်မှ သာမန်မဟုတ်။  
ဒီရေလှိုင်းကြီး ရိုက်ခတ်လာသကဲ့သို့  
အရှိန်အဟုန်ကြီးမား ခေတ်စားလာခဲ့ခြင်း  
ဖြစ်သည်။

“ချစ်သူများနေ့”တွင် ချစ်သူ  
အချင်းချင်း အမှတ်တရကတ်ပြားများ၊  
ချောကလက်များ၊ ပန်းစည်းများ၊ အရုပ်များ၊  
ဆင်တူအင်္ကျီများ၊ နာရီများ၊ လက်စွပ်များ  
စသည်တို့ကို လက်ဆောင်တွေ ပေးကြ  
သည်။ ဝတ်ဆင်ကြသည်။ ချိန်းတွေ့ကြ  
သည်။ လျှောက်လည်ကြသည်။

ချစ်သူများနေ့မတိုင်မီ တစ်လခန့်  
ကတည်းကပင် အထိမ်းအမှတ်ပစ္စည်း၊  
အနုအလှအမျိုးမျိုးကို ရောင်းချကြသည်။  
လက်မလည်အောင်၊ ရောင်းကြရသည်။  
လက်မလည်အောင်လည်း ဝယ်ကြ  
သည်။

‘အချစ်’သည် မျက်စိဖြင့်လည်း  
မမြင်ရ ဆုပ်ကိုင်၍လည်း မရပါသော်လည်း  
အမှန်တကယ်ရှိနေသော “**ခြင်ပုံယဉ်ကျေးမှု**”  
တစ်ခုဟု ဆိုရပါမည်။

မိဘအချစ်၊ သားသမီးအချစ်၊  
မောင်နှမချစ်၊ သူငယ်ချင်းချစ်၊ ဆွေမျိုးချစ်  
စသော အချစ်အမျိုးမျိုးဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့၏  
ယဉ်ကျေးသော လူ့အဖွဲ့အစည်းကို  
တည်ဆောက်ထားပါသည်။

ချစ်ခြင်းမေတ္တာဟူသည် နူးညံ့  
သိမ်မွေ့သည်။ နှစ်လိုဖွယ်ရာဖြစ်သည်။  
ကြည်နူးပျော်ရွှင်စေသည်။ ကျွန်ုပ်တို့အား  
လူ့ဘဝတွင်နေပျော်အောင် လူ့လောကကို  
နေပျော်အောင် ဖွဲ့စေရပေးထားသည့်  
အင်အားကြီးမားသော ကြိုးတစ်ချောင်း  
ဖြစ်ပါသည်။

“ချစ်သူများနေ့”သည် အချစ်နေ့၊  
ကြည်နူးဖွယ်ရာနေ့ဖြစ်သောကြောင့် ချစ်သူ  
များအတွက် စိတ်ကူးယဉ်စရာကောင်းလှ  
သောနေ့ဖြစ်သည်။  
ကျွန်ုပ်တို့မြန်မာများအတွက်မူ မြန်မာ့  
အစဉ်အလာဖြစ်သော ရက်ထူးရက်မြတ်  
မဟုတ်ပါပေ။

“ချစ်သူများနေ့” ဖြစ်ပေါ်လာပုံမှာ  
လည်း စိတ်ဝင်စားစရာ၊ သနားစရာ၊  
လွမ်းမောစရာ ဖြစ်ပါသည်။

အေဒီသုံးရာစုတွင် ရောမစစ်ဘုရင်  
ကလောဒီးယပ်စ် (Claudius)သည် နယ်ချဲ့  
စစ်ပွဲများစွာကို ဆင်နွှဲပြီး ကြီးကျယ်လှသော  
ရောမအင်ပါယာကို တည်ထောင်ခဲ့သည်။  
အင်ပါယာအတွက် များစွာစစ်တိုက်  
ရခြင်းကြောင့် အသေအပျောက်လည်း  
များလှသည်။ စစ်သည်အင်အားလည်း  
များစွာ လိုအပ်လာသည်။ ရောမမြို့သား  
ယောက်ျားများသည် တပ်မတော်ထဲသို့  
မဝင်လိုဖြစ်လာကြသောကြောင့် အင်အား  
စုဆောင်းရခက်လာသည်။ ကလောဒီးယပ်စ်  
က “**မိသားစု သယောဇော်ကြောင့် တပ်ထဲသို့  
မဝင်လိုခြင်းဖြစ်မည်။ အိမ်ထောင်မပြုရလျှင်**

စစ်တပ်ထဲဝင်ကြလိမ့်မည်” ဟု ယူဆပြီး  
လူငယ်များအား အိမ်ထောင်မပြုရဟု  
သဘာဝတရားကို လွန်ဆန်သောအမိန့်  
ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ချစ်ခြင်း၊ ကြိုက်ခြင်း၊ အိမ်ထောင်ပြုခြင်း  
သည် လောကသဘာဝ၊ လူ့သဘာဝကိုစွဲဖြစ်ပါ  
သည်။ လုံးလုံးလျားလျား တားဆီးပိတ်ပင်၍  
ရသောကိစ္စရပ်များ မဟုတ်ပါချေ။

သို့နှင့် စိန်ဗယ်လင်တိုင်း (Saint  
Valentine)အမည်ရှိသော ရောမမှ  
ခရစ်ယာန် ဘုန်းတော်ကြီးတစ်ပါးသည်  
လက်ထပ်လိုသော လူလင်ပျို၊ လုံမယျိုများကို  
သီးသန့်အခန်းကျဉ်းလေး တစ်ခုထဲတွင်  
လျှို့ဝှက်လက်ထပ်ပေးခဲ့သည်။ ဤသတင်းများ  
ထွက်လာသောအခါ ကလောဒီးယပ်စ်သည်  
ဗယ်လင်တိုင်းအားဖမ်း၍ သေဒဏ်အမိန့်  
ချမှတ်ခဲ့သည်။ ထောင်ထဲ၌ အချုပ်အနှောင်ခံ  
နေရစဉ်တွင် ဘုန်းတော်ကြီးအား ထောင်မှူး၏  
သမီးက လာရောက်တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွပ်မျက်  
မခံရမီညတွင် ဗယ်လင်တိုင်းသည် ထောင်မှူး  
သမီးအတွက် စာတစ်စောင်ရေးခဲ့သည်။

စာတွင် Your Valentine (မင်းရဲ့ ဗယ်လင်  
တိုင်း) ဟု ရေးထိုးခဲ့ပါသည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ  
၁၄ ရက်နေ့တွင် ဗယ်လင်တိုင်းကို တွပ်မျက်ခဲ့  
သည်။ ဤသို့ဖြင့် ဗယ်လင်တိုင်းသည်  
အချစ်၏အာဇာနည် ဖြစ်လာခဲ့သည်။

ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် အင်္ဂလိပ်ကန်များ  
က ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၄ ရက်နေ့ကို “**စိန်ဗယ်  
လင်တိုင်းပွဲတော်နေ့**” “**အချစ်ခံစားမှုနှင့်  
သက်ဆိုင်သောပွဲများနေ့**” အဖြစ်ပြုလုပ်  
ကြသည်။

ဗယ်လင်တိုင်းနေ့သည် ဗယ်လင်တိုင်း  
အား ဂါရဝအနေဖြင့် ပြုလုပ်သော အထိမ်း  
အမှတ်နေ့သာဖြစ်သည်။ တရားဝင်အားလပ်  
ရက်၊ တရားဝင်နံ့ဖိုဝတ်ရက်၊ တရားဝင်ကျောင်း  
ပိတ်ရက် မဟုတ်ပါချေ။

ချစ်သူအချင်းချင်း ညစာစားပွဲများ၊  
ပါတီများပြုလုပ်ခြင်း၊ ချစ်စရာကောင်းပြီး  
သိမ်မွေ့နူးညံ့သော အမှတ်တရပစ္စည်းများ  
ပေးခြင်းများဖြင့် (Valentine Day)  
ချစ်သူများနေ့ကို အသက်ဝင်စေခဲ့ကြသည်။

ယဉ်ကျေးမှုသည် ကူးစက်ပျံ့နှံ့သော  
သဘောရှိပါသည်။ အထူးသဖြင့် အချိန်  
အဟုန်ဖြင့် အလျင်အမြန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာ  
သော သတင်းနည်းပညာ (Information  
Technology) ကြောင့် ယဉ်ကျေးမှုကူးစက်  
ပျံ့နှံ့ခြင်းသည် ပိုမိုမြန်ဆန်လာသည်။ အချိန်  
နှင့် တစ်ပြေးညီ ဖြစ်လာခဲ့သည်။

အိုင်တီနည်းပညာ၏ အထောက်အပံ့  
ကြောင့် အချစ်စိတ်ကူးဖြင့် နုနု၊ ယဉ်နေကြ  
သော လူငယ်များအကြားတွင် “**ချစ်သူများနေ့**”  
သည် အချိန်တိုအတွင်း အလွန်ခေတ်စားသော  
ယဉ်ကျေးမှုဖြစ်လာသည်။

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ နိုင်ငံအတော်များများတွင်  
ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၄ ရက်နေ့၌ “**ချစ်သူများနေ့**”  
အထိမ်းအမှတ်များ ပြုလုပ်လာကြသည်။  
ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံမှာလည်း ချစ်သူများနေ့

တွင် ချစ်သူအချင်းချင်းတွေ့ကြသည်။  
ချစ်စကားလှလှများ ပြောကြသည်။ မုန့်စား  
ကြသည်။ ဘုရားသွားကြသည်။ ရုပ်ရှင်  
ကြည့်ကြသည်။ လက်ဆောင်များပေးကြသည်။  
ဤသို့သော အချစ်၏ကြည်နူးနှစ်လိုဖွယ်  
အမှတ်တရများကို ဖြတ်သန်းရင်း ပျော်ရွှင်ကြ  
သည်။

ဤသည်ကို မိမိတို့၏ “**ကိုယ်ပိုင်မြန်မာ  
ယဉ်ကျေးမှု မဟုတ်၍ မလုပ်ရ**” ဟု အမိန့်ဖြင့်  
တား၍မရ။ ဖျောင်းဖျိုးတားလျှင်လည်း  
မဖြစ်နိုင်။ ခေတ်ပေါ်ကိစ္စ ပေါ်ပင်ဖြစ်နေသော  
ကိစ္စ၊ လူငယ်ကြိုက်ကိစ္စ ဖြစ်နေသောကြောင့်  
ခေတ်ပေါ်ဒီရေလှိုင်းလုံးကြီးကို လုံးလုံး  
လျားလျား ပိတ်ပင်တားဆီးခြင်းဖြင့် အနိုင်  
ရနိုင်မည် မဟုတ်ပါ။

သို့သော် ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံ၏ ချစ်သူများ  
နေ့ပုံရိပ်သည် တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ်ပို၍  
အရှိန်မြင့်ကျယ်ပြန့်လာနေပါပြီ။

သင့်မြတ်လျော်ကန်သော ပုံရိပ်ဖြစ်ပါ  
သလား။ ချစ်သူများနေ့တွင် တွဲစရာမရှိလျှင်  
ခေတ်မမီ၊ အောက်သည်ဆိုပြီး ခါတော်မီ  
ချစ်သူရှာကြသည်တို့။

ကန်တော်ကြီးလောက် အင်းလျားကန်  
စောင်းလောက် ထိုင်ကြလျှင်ပင် တော်သင့်ပြီ  
ဖြစ်ပါလျက် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၄ ရက်နေ့

သော မြန်မာ့ပုံရိပ်။

ဤသည်များကို ကျော်လွှားပြီး ချစ်သူ  
ရည်းစားထည်လဲထား၊ ထည်လဲတွဲ ပစ်စလက်ခတ်  
နေချင်တိုင်းနေ၊ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့်  
လက်မထပ်ဖြစ်ကြရ သားဖျက်ကြ၊ အရှက်တကွဲ  
အကျိုးနည်းကြရ၊ တစ်သက်တာလုံး  
အိမ်ထောင်ဖက်၏ အပြောအဆိုခံရ၊ အနိုင်  
အစက်ခံရ၊ မထီမဲ့မြင်ပြုခံရ၊ အိမ်ထောင်ပြိုကွဲ  
ကြရ၊ ဤသည်များကို လောက၏ အနှစ်သာရ  
အလှအပများအဖြစ် ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင်  
လက်သင့်ခံပြီး ဘဝရပ်တည်၍ ရနိုင်ပါမည်  
လား . . . .

အထူးသဖြင့် ဆူးပေါ်ကျကျ၊ ဖက်ပေါ်  
ကျကျ၊ ဆူးကျိုးကျိုး၊ မကျိုးကျိုး ဖက်ပေါက်  
ရသည်က အမှန်ပင်ဖြစ်ပါသည်။

နာမည်ပျက်ရ၊ ဘဝပျက်ရ၊ သူတစ်ပါး  
တံတွေးခွက်တွင် ပက်လက်မော့ရ၊ မောက်ခံ  
မော့ရ၊ အလုံးစုံဆုံးရှုံးရသည်မှာ မိန်းကလေး  
များသာ ဖြစ်ပါသည်။

ကျွန်ုပ်တို့ မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းကို  
ဖြစ်လိုရာဖြစ်စေဆိုပြီး သည်အတိုင်းလွတ်ချ  
လိုက်၍မရ။ ကျွန်ုပ်တို့ စောင့်ရှောက်ထိန်းသိမ်း  
ကြရပါမည်။  
မည်သို့ထိန်းသိမ်းကြမည်နည်း . . . .

(၁) ချစ်သူများသည် မကောင်းမှု၏

“ချစ်သူများနေ့”သည် အချစ်နေ့၊ ကြည်နူးဖွယ်ရာနေ့ဖြစ်သောကြောင့်  
ချစ်သူများအတွက် စိတ်ကူးယဉ်စရာကောင်းလှသောနေ့ ဖြစ်သည်။  
သို့သော် ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံ၏ ချစ်သူများနေ့ပုံရိပ်သည် တစ်နှစ်ထက်  
တစ်နှစ်ပို၍ အရှိန်မြင့်ကျယ်ပြန့်လာနေ . . . .

တစ်နေ့လုံး ရန်ကုန်မြို့က တည်းခိုခန်းများတွင်  
အခန်းအားမရှိဖြစ်နေခြင်းသည် မြန်မာ  
အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးများ၏ ပုံရိပ်ကောင်းများ  
ဖြစ်ပါသလား . . .

နောက်ပိုင်းနှစ်များတွင် ရန်ကုန်မြို့ကြီး  
သာမက နယ်မြို့များတွင်ပင် တည်းခိုခန်းများ  
အလုပ်ဖြစ်နေသည်ဟူသော သတင်းသည်  
မြန်မာနိုင်ငံရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ  
ကောင်းခြင်းဖြစ်ပါသလား . . .

- ချစ်ခြင်းမေတ္တာကို ဦးစားပေးသော  
မြန်မာ့အစဉ်အလာ၊

- သစ္စာတရားကို တန်ဖိုးထားသောမြန်မာ့  
ဓလေ့၊

- ရည်းစားများခြင်း၊ မျက်နှာများခြင်း၊  
အိမ်ထောင်ဆက်များခြင်းများကို လူ့ဂုဏ်  
သိက္ခာနှင့်ချိန်စက်သော မြန်မာ့နန်းစံ၊

- ဝီရိနှင့်ဩဇာ- အရှက်အကြောက်တရား  
ရှိခြင်းကြောင့် ယဉ်ကျေးမှုတန်ဖိုးမြင့်နေ

စိုက်ပျိုးရာ လယ်မြေဖြစ်သော  
ဆိတ်ကွယ်ရာအရပ်တွင် နှစ်ယောက်  
တည်း လွတ်လွတ်လပ်လပ် မနေသင့်  
ပါ။ မနေရပါ။

(၂) ချစ်သူနှစ်ဦး လွတ်လွတ်လပ်လပ်နေ၍  
ရသော အခြေအနေမျိုးကိုလည်း  
တည်းခိုခန်း၊ ဟိုတယ်စသော လုပ်ငန်း  
ရှင်များက ဖန်တီးမပေးသင့်ပါ။  
မိမိတို့၏ နှမအရွယ်၊ သမီးအရွယ်၊  
တူမအရွယ်၊ မြေးအရွယ် မြန်မာ  
အမျိုးသမီးလေးများ ရေတိမ်နစ်ပြီး  
ရလာသော ငွေကြေးများဖြင့် ချမ်းသာ  
ခြင်းများကို မရယူသင့်ပါ။

(၃) ချောကလက်များ၊ ပန်းစည်းများ၊  
အရုပ်များ၊ အင်္ကျီဆင်တူများ စသော  
အချစ် သင်္ကေတများဖြင့်ပင် သူတို့လေး  
များ၏ နှလုံးသားများသည် အရည်ပျော်  
နေကြပြီဖြစ်ပါသည်။ သူတို့၏ဘဝများ

အရည်ပျော်ကျမသွားရလေအောင်  
မိဘများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ အစ်ကို  
အစ်မများ၊ ဒွေးတော်မိကြီးများ၊  
လူကြီးသူမများက ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်း  
ပေးကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ပြောမနိုင်၊ ဆိုမနိုင်၊ ပြောမရ ဆိုမ  
ရ၍ လျှစ်လျူရှုထားလျှင်  
မိန်းကလေးများ၏ ဘဝလည်း  
ပြိုလဲ၊ မိဘ၊ မောင်နှမများသည်လည်း  
ကိုယ်ကျင့်တရားဖြင့် တန်ဖိုးဖြတ်  
သော မြန်မာ့လူမှုဝန်းကျင်တွင်  
တစ်သက်တာလုံး အရှက်တကွဲ  
စိတ်ဆင်းရဲနေကြရမည် ဖြစ်ပါ  
သည်။

(၄) ဤပြဿနာရပ်များ၏ အဓိက  
ဇာတ်ဆောင်ဖြစ်သော ယောက်ျားသား  
ကြီးကြီး၊ ငယ်ငယ်များကိုလည်း  
မေတ္တာရပ်ခံချင်ပါသည်။ လွယ်လင့်  
တကူရသော အခွင့်အရေးများကို  
မဖန်တီး၊ မရယူကြဘဲ မိမိတို့ မြန်မာ  
အမျိုးသမီးလေးများ၏ ဘဝများ  
ရေတိမ် မနှစ်ကြရလေအောင်  
ယောက်ျားကောင်း စိတ်ဓာတ်ဖြင့်  
ထိန်းသိမ်းကြစေချင်ပါသည်။

(၅) နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် မေတ္တာရပ်ခံလိုသူ

များမှာ စာစောင်များဖြစ်ပါသည်။  
ချစ်သူများနေ့ကို ကြိုဆိုထုတ်ဝေကြ  
သော စာစောင်များစွာသည်လည်း  
လူငယ်များအား စာရိတ္တပျက်အောင်  
မိန်းကလေးများအား ဘဝနှိမ်မြောက်  
အောင် မြှောက်ပင့်ပေးသော  
အမှောင်လမ်းခင်းပေးသော နိမိတ်ပြ  
စာစုများ မဖြစ်သင့်ပါကြောင်း  
ပန်ကြားလိုပါသည်။

“ခေတ်ပေါ်ဒီရေလှိုင်း - ဗယ်လင်  
တိုင်းဒေသဖြစ်သော ချစ်သူများနေ့ကို  
ကြည်နူးပျော်ရွှင် ဖြစ်စေရန်ဖြင့် ဖြတ်သန်း  
နိုင်ကြပါစေ” ဟု ဆန္ဒပြုရင်း ကျွန်ုပ်တို့သည်  
ဂုဏ်သိက္ခာရှိသော မြန်မာလူငယ်များ၏  
ပုံရိပ်၊ မြန်မာ့အမျိုးသားရေးပုံရိပ်၊  
မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုပုံရိပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏  
ပုံရိပ်များကို ပိုင်းဝန်းစုပေါင်း၍ ဖန်တီး  
တည်ဆောက်ကြပါစို့။ ။

## နွားစာအသုံးပြုလို၍ လယ်ယာလုပ်သားများဖြင့် ကောက်စိုက်နေကြဆဲဖြစ်

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၃၁

ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်အတွင်းရှိ လယ်စိုက်တောင်သူများအနေဖြင့် ရိတ်သိမ်း  
ခြေလှေ့ချိန်တွင် စက်ပစ္စည်းစွမ်းအားကို အပြည့်အဝ အသုံးပြုနေကြသော်လည်း  
စိုက်ပျိုးချိန်တွင် ကောက်စိုက်စက်ကို အသုံးမပြုနိုင်ကြသေးကြောင်း သိရသည်။  
ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် တစ်မြို့နယ်လုံးအနေဖြင့် ပြီးခဲ့သည့် လယ်ရိတ်ချိန်တွင်  
ရိတ်သိမ်းခြေလှေ့စက် အသုံးပြုမှု ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး လယ်ယာလုပ်သားဖြင့်  
အသုံးပြုမှု ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။ တောင်သူအချို့မှာ စက်စွမ်းအားကို အသုံးပြုချင်  
သော်လည်း နွားစာအဖြစ် ကောက်ရိုးလိုချင်သည့်အတွက် လူဖြင့် အသုံးပြု  
နေဆဲဖြစ်သည်။ ရိတ်သိမ်းချိန်တွင် ရိတ်သိမ်းခြေလှေ့စက်များကို တွင်တွင်  
ကျယ်ကျယ် အသုံးပြုမှုရှိသော်လည်း စိုက်ပျိုးချိန်တွင် ကောက်စိုက်စက် ကို  
အသုံးမပြုနိုင်ကြဘဲ လယ်ယာလုပ်သားများဖြင့်သာ လုပ်ကိုင်နေရသေးသည်။

စိုက်ပျိုးချိန် လယ်ယာလုပ်သားခက်ခဲမှုရှိပါက ကြိုပက်စနစ်ဖြင့်သာ စိုက်ပျိုး  
နေကြသည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်သည် စပါးကို အဓိကထား  
စိုက်ပျိုးသည့်ဒေသလည်းဖြစ်သည်။ တိုးတက်ပြောင်းလဲလာမှုများနှင့်အတူ  
တောင်သူများ၏ လယ်ယာစိုက်ပျိုးမှု အမြင်ကျယ်လာခဲ့ရာ မိရိုးဖလာ  
လယ်ယာစိုက်ပျိုးမှုစနစ်ကိုသာ အဓိကအားထားလုပ်ကိုင်နေကြရာမှ ယခု  
နောက်ပိုင်းတွင် လယ်ယာလုပ်သားစက်ယန္တရားများ၏ စွမ်းအားကို ကောင်းမွန်စွာ  
နားလည်လာပြီး လက်တွေ့နယ်ပယ်တွင် အသုံးချလာကြခြင်းအတွက် အကျိုး  
ကျေးဇူးများကိုလည်း ခံစားနေရပြီဖြစ်သည်။  
၂၀၁၅ ခုနှစ်ကတည်းက လယ်ယာလုပ်သားစက်ပစ္စည်းများကို တွင်တွင်



ကျယ်ကျယ် အသုံးပြုလာကြသည်။ အချိန်ကုန်၊ ငွေကုန်သက်သာမှုများကိုလည်း  
လက်တွေ့ခံစားနေကြရာ ရိတ်သိမ်းခြေလှေ့ချိန်တွင် လယ်ယာလုပ်သားစက်များသည်  
မရှိမဖြစ်လိုအပ်လာနေပြီဖြစ်သည်။ လယ်ယာလုပ်သားရှားပါးခြင်းသည်လည်း  
စက်မှုလယ်ယာသို့ ကူးပြောင်းလာရန်တွန်းအား တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း တောင်သူ  
တစ်ဦးကဆိုသည်။  
ပြီး(ဆင်တံ)







ပြည်တွင်းရေးရာ

# နေပြည်တော်တစ်ခွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ



နေပြည်တော် လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ။



နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဇီဝကဆိုင်ခန်းများ (သပြေကုန်းဈေး)။



မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းပဟိုဌာန(၂)။



နေပြည်တော် ရေပန်းဥယျာဉ်။



နေပြည်တော် ရေပူစမ်းအပန်းဖြေခန်း။



Junction Centre။



မင်္ဂလာဒုံ ကျောက်မျက်အရောင်းခန်းမ။

ပြည်တွင်းရေးရာ

အရောင်းအဝယ်သွက်လာသော ဟော်လန်သံပရာ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃၁ - နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဝေယျာသီရိမြို့နယ် ဆည်လမ်းဆုံ အနီးဈေးကွက်ဝင် ဟော်လန်သံပရာ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပျိုးပင် များကိုလည်း ပြန်လည်ရောင်းချပေး နေကြောင်း သိရသည်။ (အောက်ပုံ)

ဈေးကွက်တွင် သံပရာသီးအစစ်များ ဈေးများသဖြင့် မရှိမဖြစ်ဆေးဖက်ဝင် အသီးအဖြစ်သာတည်ရှိနေပြီး စားသုံး သူများအနေဖြင့် သံပရာသီးခေါ် ဟော်လန်သံပရာသီးကို အစားထိုး သုံးစွဲမှုများပြားလာပြီး ဈေးကွက်၌ သံပရာသီးသည် နေရာဝင်ရောက်ယူ

နေပြီဖြစ်သည်။ “ဒီဟော်လန်သံပရာသီးက ဈေး လည်းသက်သာတယ်၊ အလုံးလည်း ကြီးတယ်၊ အရည်လည်းရွှမ်းတယ်၊ ဒါကြောင့် ရောင်းအားကောင်းတယ်” ဟု ဟော်လန်သံပရာခြံပိုင်ရှင် ဦးကြည်အောင်က ပြောသည်။



ကလေးခိုးယူမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်တွင် ရှင်းလင်းပြောကြား

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃၁

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် ဖော်ပြပါရှိသော ကလေးခိုးယူ ပျောက်ဆုံးမှုများဖြစ်ပေါ် ဟု မမှန်သတင်းများအား နားလည်သဘောပေါက်စေရန် ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်က ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ကျည်တောင်ကန်အထက်၌ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသန်းဌေးအောင်က လတ်တလောကလေးခိုးယူမှု ဖြစ်ပေါ်သည်ဟူသော မမှန်သတင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ယင်းသတင်းသည် ကောလာဟလသာဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအနေဖြင့် မကြာခင်ကာလတွင် အတန်းတင်စာမေးပွဲကြီး ဖြေဆိုကြရတော့ မည်ဖြစ်ရာ ကောလာဟလသတင်းများအား စိတ်ထဲတွင် ကိန်းအောင်မထားရန် မိမိတို့၏ ကျောင်းစာကိုသာ အလေးထားကျက်မှတ်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောင်းနှင့်ကျောင်းဝန်းကျင် လမ်းမကြီးများတွင် မျက်နှာစိမ်း သင်္ကာမကင်းသူ များ၊ မြို့ဆွယ်သူများနှင့်တွေ့ရှိက နီးစပ်ရာ ဆရာ၊ ဆရာမများ အုပ်ချုပ်ရေး တာဝန်ရှိသူများထံ သတင်းပေးပို့ကြရန်နှင့်မြို့ဆွယ်သူများ၏ စည်းရုံးသိမ်းသွင်း သည့် စကားကို မယုံစားမိစေရန် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ ကျည်တောင်ကန်နယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်ကျော်မင်းထူး နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီး ဒေါ်သန်းဌေးနှင့် ဆရာ ဆရာမ များ အခြေခံပညာကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ သတင်းမီဒီယာများ စုစုပေါင်း ၉၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ကိုကိုဇွန်(နေပြည်တော်)

ပြည်ပခရီးစဉ် (Outbound Tour) လိုင်စင်များ ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃၁

ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာနမှ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွား လုပ်ငန်းလိုင်စင်များကို မြန်မာနိုင်ငံ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိပြီး ခရီးသွားကုမ္ပဏီများ အနေဖြင့် ပြည်ပခရီးစဉ် (Outbound Tour) ကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်ခွင့် ပြုနိုင်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်ပခရီးစဉ် (Outbound Tour) ဆောင်ရွက်ခွင့်အတွက် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများရေးဆွဲခိုင်ရန် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာန က ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လမှစတင်ပြီး ဌာနဆိုင်ရာများ၊ သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းရှင် များနှင့် ဆွေးနွေးပွဲများအကြိမ်ကြိမ်ပြုလုပ်ပြီး ပတ်ဝန်းကျင် အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာဥပဒေများကို လေ့လာ၍ ပြည်ပခရီးစဉ် (Outbound Tour) ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများကို ရေးဆွဲခဲ့သည်။ ထိုသို့ ရေးဆွဲထားသော ပြည်ပခရီးစဉ် (Outbound Tour) ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများကို ဥပဒေအကြံဉာဏ်များရယူပြီး အထက်ဌာနများသို့ တင်ပြ၍ ပြည်ပခရီးစဉ် (Outbound Tour) ကို စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ လိုင်စင်ခွင့်ပြုပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှတစ်ဆင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင် များသို့ အသိပေးကြေညာခဲ့သည်။

ထိုသို့ ကြေညာပြီးနောက် ပြည်ပခရီးစဉ်ဝန်ဆောင်မှုပေးနေသော ခရီးသွား ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် ပြည်ပခရီးစဉ် (Outbound Tour) လိုင်စင်များ လျှောက်ထားလာကြရာ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်အထိ လိုင်စင်(၃၃)ခုကို ခွင့်ပြုပေးထားပြီး သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ထပ်မံတင်ပြလာသော ကုမ္ပဏီများကိုလည်း စိစစ် ခွင့်ပြုပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဥပဒေအရ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွား လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သူများသည် ဥပဒေနှင့်အညီ လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရယူဆောင်ရွက် ရန် လိုအပ်သည်။ သို့ဖြစ်၍ ပြည်ပခရီးစဉ် (Outbound Tour) လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်သော ခရီးသွားကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်လျှောက်ထား ရယူရန်လိုအပ်ပြီး လိုင်စင်မရှိဘဲ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်စဉ် အကြောင်း တစ်စုံတစ်ရာဖြစ်ပေါ်လာပါက မြန်မာနိုင်ငံဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး တည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူခံရနိုင်ကြောင်း အဆိုပါဌာနမှ ဖော်ပြထား သည်။ (ကြေးမုံ)

**စာတိုက်လုပ်ငန်းသိလိုသည်များမေးမြန်းနိုင်**  
ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၃၁  
သုံးစွဲသူပြည်သူများအနေဖြင့် မြန်မာစာတိုက်လုပ်ငန်း ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး၏ စာတိုက်လုပ်ငန်း ဝန်ဆောင်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေး မေးမြန်းလိုသည်များရှိပါက မြန်မာစာတိုက်လုပ်ငန်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုအဖွဲ့ (Customer Care Unit) ဖုန်း ၀၁-၂၉၀၇၇၇ သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးစာတိုက်လုပ်ငန်း က အသိပေးထားကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

ငါ့သရောက် ဇန်နဝါရီ ၃၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦး ခရိုင် ငါ့သရောက်မြို့နယ်ခွဲ ဆည်ကျေးရွာမှ ဒေသခံပြည်သူများ သည် ပုန်းရည်ကြီးလုပ်ငန်းကို ဝင်ငွေ တိုးလုပ်ငန်းတစ်ခုအနေဖြင့် တစ်နိုင် တစ်ပိုင်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြသည်။

ယခုအခါ အဆိုပါ ပုန်းရည်ကြီး လုပ်ငန်းမှာ ငွေအကုန်အကျများ သည့်အတွက် လုပ်ငန်းမတိုးချဲ့နိုင် သည့်အပြင် အချို့ ပုန်းရည်ကြီး လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူများမှာ ငွေကြေး အရင်းအနှီး မတတ်နိုင်ကြ၍ လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ တဖြည်း ဖြည်းလျော့နည်း လာလျက်ရှိကြောင်း ငါ့သရောက်မြို့နယ် ဆည်ကျေးရွာရှိ ပုန်းရည်ကြီးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူများ ထံမှ သိရသည်။

ငါ့သရောက်မြို့နယ် ဆည်ကျေးရွာ တွင် ပုန်းရည်ကြီးလုပ်ငန်းကို ယခင်က လုပ်ကိုင်သူ ၆၀ ခန့်ရှိပြီး ယခုအခါ ငွေကြေး အခက်အခဲများကြောင့် လုပ်ငန်းရှင် ၁၀ ဦးကျော်ခန့်သာ လုပ်ကိုင်နိုင်တော့ကြောင်း၊ ယခု လုပ်ကိုင်နေသည့် ပုန်းရည်ကြီး လုပ်ငန်းရှင်များမှာလည်း ငွေအကုန် အကျသက်သာသည့် ကုန်ကြမ်း အဖြစ်သာပြုလုပ်ပြီး ညောင်ဦးမြို့ရှိ ပုန်းရည်ကြီး လုပ်ငန်းရှင်များထံ ဖောက်သည် တင်ပို့ရောင်းချနေရ ပြီး တစ်နေ့လျှင် ပုန်းရည်ကြီး

ငါ့သရောက်မြို့နယ်တွင် ငွေအကုန်အကျများခြင်းကြောင့် ပုန်းရည်ကြီးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ တဖြည်းဖြည်းလျော့နည်းလာ

ပိသာချိန် ၆၀ ခန့် ထုတ်လုပ်ရောင်းချ နိုင်ကြောင်းနှင့်ပုန်းရည်ကြီး တစ်ပိသာ လျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀ နှုန်းဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ငါ့သရောက်မြို့နယ်မှာ ပုန်းရည် လုပ်ငန်းကို အများဆုံးလုပ်ကိုင်တာ ကတော့ ကျွန်တော်တို့ ဆည်ကျေးရွာ က ဒေသခံတွေပါ။ ဝင်ငွေတိုးလုပ်ငန်း တစ်ခုအနေနဲ့ ပုန်းရည်ကြီးလုပ်ငန်းကို လုပ်ကိုင်ပေးမယ့် ပုန်းရည်ကြီးလုပ်ငန်း က ငွေကြေးအရင်းအနှီးများပါတယ်။

“ပုန်းရည်ကြီးကိုဖို့အတွက် ပိပိစပ်၊ လောင်စာအဖြစ် ထင်းနဲ့ မြေပဲခွံတွေ ဝယ်ရပါတယ်။ နောက်ပြီး အရွယ်အစားအလိုက် ထုပ်ပိုးဖို့ ပလတ်စတစ်အိတ်ဝယ်ရတယ်။ ဒါတွေ အတွက် ငွေကြေးအရင်းအနှီး မတတ် နိုင်တဲ့သူတွေက လုပ်ငန်းတိုးချဲ့ဖို့ နေနေသာသာ လုပ်ငန်းလည်ပတ်ဖို့ အတွက်ကို မနည်းလုပ်ကိုင်နေရပါ တယ်။ တချို့ဆိုရင် လုပ်ငန်းကို ရပ်နားထားရပါတယ်။

“ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ပုန်းရည်ကြီး လုပ်ငန်းရှင်တွေအတွက် အတိုးနှုန်းသက်သာစွာနဲ့ ချေးငွေ

ထုတ်ချေးပေးပြီး ပုန်းရည်ကြီးလုပ်ငန်း ပေါ်လာစေချင်ပါတယ်။ အခုဆိုရင် ကို ဘွဲ့လဲလာစနစ်နဲ့ အသုံးပြုခွင့် ရအောင် ဆောင်ရွက်ပေးတာမျိုးတွေ ကူညီထောက်ပံ့ပေးမယ်ဆိုရင်တော့ ပုန်းရည်ကြီးလုပ်ငန်းရှင်တွေအတွက် အဆင်ပြေပြီး ဒီထက်မက ထုတ်လုပ် မှုကို တိုးတက်လာစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဲဒီလိုမျိုး အခွင့်အရေးတွေ

ပုန်းရည်ကြီးလုပ်ငန်းကို ငွေကြေး အရင်းအနှီးများတဲ့အတွက် ကျွန်တော် တို့ရွာမှာ လုပ်တဲ့သူတွေ လျော့နည်းလာပါပြီ”ဟု ငါ့သရောက် မြို့နယ် ဆည်ကျေးရွာမှ ပုန်းရည်ကြီး လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးက ပြောသည်။

ရဲဝင်းနိုင်(ညောင်ဦး)



ပုန်းရည်ကြီးကျိုက်ရန် လုပ်ငန်းခွင်တစ်နေရာ။

မြစ်သားမြို့တွင် စိတ်ဓာတ်၊ စည်းကမ်း၊ ပညာပြည့်ဝ နှလုံးလှသူများရွေးချယ်ပွဲ ကျင်းပ

မြစ်သား ဇန်နဝါရီ ၃၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြစ်သားမြို့နယ်တွင် ၁၉၇၇-၁၉၇၈ ခုနှစ် မြစ်သားမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ဟောင်းများက ဦးစီးဆောင်ရွက်သော ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ် မြစ်သားမြို့အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်း၏ စိတ်ဓာတ်၊ စည်းကမ်း၊ ပညာပြည့်ဝ နှလုံးလှ သူများရွေးချယ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက အောင်မင်္ဂလာခန်းမ၌ ကျင်းပကြောင်း သိရသည်။

မြစ်သားမြို့၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဦးစီးဆောင်ရွက်နိုင်မည့် မျိုးဆက်သစ်

လူတော်လူကောင်းများ ပေါ်ထွန်းလာရေးရည်ရွယ်ကျင်းပခဲ့သည့် အဆိုပါရွေးချယ်ပွဲတွင် စိတ်ဓာတ်ပိုင်းဆိုင်ရာကောင်းမွန်မှုကို ၆၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ရိုးသားကြိုးစားမှုကို ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းထားရှိကာ ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး လာမည့်နှစ် များတွင်လည်း စံပြကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ဆက်လက်ရွေးချယ်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့နောက် ဆုရရှိသော အခြေခံပညာ အထက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ မူလတန်းတို့မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ခြောက်ဦးအား ဆုကြေးငွေကျပ် တစ်သိန်းစီ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ပမာဏဆုရွေးချယ်ရာတွင် ပါဝင်သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၂ ဦးကိုလည်း တစ်ဦးလျှင်ဆုကြေးငွေကျပ် နှစ်သောင်းစီ ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးဆွေဝိုက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ရဲဝင်းထွန်း(မြစ်သား)

# ကြေးမုံ

## ပြည်တွင်းရေးရာ

### ဂုတ်ထိပ်တံတားတွင် တံတားပြတ်လျှောက်ခွင့်ပိတ်ပင်ထားသော်လည်း ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်များအပါအဝင် နေ့စဉ်လူဦးရေ ရာနှင့်ချီ၍ လာရောက်လည်ပတ်

**နောင်ချို ဇန်နဝါရီ ၃၁**  
ရမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နောင်ချို မြို့နယ်အတွင်းရှိ နာမည်ကျော် ဂုတ်ထိပ်တံတားတွင် တံတားပြတ်လျှောက် သွားလာခွင့် ပိတ်ပင်ထားသော်လည်း ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်များ အပါအဝင် နေ့စဉ်လူဦးရေရာနှင့်ချီ၍ လာရောက် လည်ပတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ပုံမှန်ရက်များတွင် လူနှစ်ရာကျော်ခန့် လာရောက်လည်ပတ်မှုရှိပြီး ရုံးပိတ် ရက်နှင့် အခါကြီးရက်ကြီးများတွင် လူဦးရေငါးရာကျော်မှ ခုနစ်ရာ အထိ လာရောက်တတ်ကြောင်း တာဝန်ရှိ သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

“အရင် တံတားပေါ်ဖြတ်လျှောက် ခွင့်ပေးထားတုန်းက လူများတဲ့ ရက်တွေမှာဆို တံတားပေါ်မှာတင် လူလေးငါးရာလောက် တက်နေကြ တာ အလွန်အန္တရာယ်များပါတယ်။ ဘေးက အကာအရံမရှိတဲ့အတွက် တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် တွန်း တိုက်မိပြီး ပြုတ်ကျနိုင်ပါတယ်။ အထူး သဖြင့် အကြောက်အလန့်မရှိ ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြတာတွေရှိတယ်။ တံတား သံပေါင်တွေပေါ် တက်ရိုက်ကြတယ်။ တံတားအစွန်အဖျားမှာ ခြေထောက် တွဲလဲချထိုင်ကြတယ်။ အလွန် အန္တရာယ်များပါတယ်”ဟု တာဝန်

ကျဝန်ထမ်းတစ်ဦးက ပြောသည်။ ထို့ပြင် အချို့လူငယ်များမှာ တံတားပေါ်တွင်ထိုင်၍ အရက်ဘီယာ သောက်သုံးခြင်း၊ ဆေးလိပ်သောက် သုံးပြီး စည်းကမ်းမဲ့ လှင့်ပစ်ခြင်းများကို လည်းတွေ့ရကြောင်း ဒေသခံတစ်ဦး က ပြောသည်။ စည်းကမ်းမဲ့ဆေးလိပ် တိုများကြောင့် တောမီးလောင် တတ်သလို သဘာဝတောမီးကြောင့် လည်း တံတားကိုထိခိုက်ပြီး စလီဖား တုံးများ ပျက်စီးမှုကြုံတတ်ခြင်း ကြောင့် တံတားပေါ်မီးငြိမ်းသတ်နိုင် ရန် ရေဂိုလန် လေးထောင်ဆုံကန်ကြီးမှ ရေပိုက်သွယ်ထားကြောင်း သိရသည်။

လာရောက်လည်ပတ်သူများအနေ ဖြင့် တံတားပေါ်ဖြတ်လျှောက်ခွင့် ပိတ်ပင်ထားသော်လည်း တံတားထိပ် အန္တရာယ်ကင်းသည့် နေရာမှ အမှတ်တရ ဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်သည့်အတွက် အဆင် ပြေလျက်ရှိပြီး ဂုတ်ထိပ်ဘူတာမှ တံတားကိုဖြတ်သန်း၍ သင့်တင့်သော နှုန်းထားဖြင့် ကားရထားငယ်များဖြင့် ဆွဲပေးရန် စီစဉ်နေကြောင်း မြန်မာ့ မီးရထားအသိုင်းအဝန်းမှ သိရသည်။ ဂုတ်ထိပ်တံတားကြီးသည် မြန်မာ့ မီးရထားသမိုင်းတွင် တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင် သကဲ့သို့ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအတွက်ပါ အကျိုးများသည့်အတွက် တံတားကြီး ရေရှည်တည်တံ့ရေး စုပေါင်းထိန်း သိမ်းရန် လိုအပ်လျက်ရှိသည့်အပြင် တံတားကြီး၏သမိုင်းအချက်အလက် များကို အင်္ဂလိပ်-မြန်မာနှစ်ဘာသာ ဖြင့် တံတားအနီး စိုက်ထူထားပေး နိုင်ရန် လာရောက်လေ့လာသူများက လိုလားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုနေ(သီပေါ)

## နွားနို့တိုက်ပါ

**ကိုယ်ခန္ဓာ ဖွံ့ဖြိုးစေဖို့  
ကျန်းမာသန်စွမ်းစေဖို့**

**ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေး ကောင်းစေဖို့  
အသားအရေ လှပစေဖို့  
ကျောင်းနေအရွယ် သင့်ကလေးကို  
နွားနို့တိုက်ပါဖို့**





**ကျောက်တန်းမြို့နယ်၌ အခြေခံအုပ်ချုပ်စက်သင်တန်းသင်**

**ကျောက်တန်း ဇန်နဝါရီ ၃၁**  
မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့်ကျေး လက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာနက ကျေးလက်နေပြည်သူများ ၏ လူမှုဘဝမြှင့်တင်ပေးနိုင်ရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးအတွက် အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိစေရန် အတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု အခြေခံအုပ်ချုပ် စက်သင်တန်းဆင်းပွဲ အမှတ်စဉ် (၄/၂၀၁၆) ကို ကျောက်တန်းမြို့ နယ် စင်မကော်ကျေးရွာ Learning Center ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကျောက်တန်း မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိက သင်တန်းဆင်းအမှာ စကားပြောကြား ပြီး အဆိုပါ သင်တန်းဆင်းပွဲသို့ အဖွဲ့ဝင်ဝန်ထမ်းများ၊ ကျေးရွာအုပ် ချုပ်ရေးမှူး၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဆရာမ များ၊ သင်တန်းသူ ၂၉ ဦး တက်ရောက် ခဲ့ပြီး သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များကို ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**စန်းစန်း(ကျောက်တန်း)**  
OO

# လူကုန်ကူးမှုအကြောင်း တစေ့တစောင်း

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့တပ်ဖွဲ့ မှတ်တမ်းများအရ ကမ္ဘာ့ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ နည်းတူ ဖွံ့ဖြိုးဆဲမြန်မာနိုင်ငံသည်လည်း လူကုန်ကူးခံရမှုစဉ်ဆက်မပြတ် ပေါ်ပေါက်နေပါသည်။ လူကုန်ကူးမှုသည် အသက်အရွယ်အပိုင်းအခြားနှင့် အဆင့်အတန်းမခွဲခြားဘဲ ကြုံတွေ့နိုင်သောအမှုဖြစ်သည်နှင့်အညီ ကလေး သူငယ်များကို တောင်းရမ်းမှုခိုင်းစေခြင်း၊ အိမ်ဖော်အဖြစ်ခိုင်းစေခြင်း၊ အမျိုးသမီးများကိုလည်း သားမယားအဖြစ် ပေါင်းသင်းစေခြင်းအပြင် ပြည်တန်ဆာ၊ အခြားစိုက်ပျိုးရေး (ရော်ဘာ) စသည့် နေရာများတွင် အသုံး ချကြသည်။ အမျိုးသားများကိုလည်း ရေလုပ်ငန်းများ၊ ရော်ဘာလုပ်ငန်းများနှင့် အခြားအလုပ်ကြမ်းများတွင် ခိုင်းစေရန် ရောင်းစား၊ ဝယ်ယူကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြည်တွင်းနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ ရွှေ့ပြောင်းလုပ်ကိုင် နေကြသော လုပ်သားအများစုသည် လူကုန်ကူးမှုမြောက်မှန်းမသိ မြောက်နေကြောင်း လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေး မြန်မာ NGO ကွန်ရက်မှ ဦးကျော်သန်းထွန်းက ပြောသည်။

“အသွားတန်းကတော့ တရားဝင်ရွှေ့ပြောင်းသွားလာတာပဲ။ ဟိုရောက် တော့မှ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ဒုက္ခတွေခံရပြီးတော့ လူကုန်ကူးခံရတဲ့ဘဝ ကို ရောက်ရတာ။ တကယ်တော့ တရားဝင်သွားလုပ်တာ။ ရိုးရိုးအလုပ်သမား အနေနဲ့ပါ။ ပြီးတော့မှ ထိုက်သင့်တဲ့လုပ်ခ၊ လစာမရတာ၊ မတရားခိုင်းစေတာ၊ ပိတ်လှောင်ပြီး အကြမ်းဖက်တာ၊ အချိန်ပိုခိုင်းပြီး လစာမပေးတာတို့ ပြည့်တန် ဆာလုပ်ခိုင်းတာတို့ အမျိုးမျိုးပဲ။ အဲဒါမျိုးတွေဖြစ်လာပြီဆိုရင် လူကုန်ကူးမှု မြောက်လာပြီ”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

လူကုန်ကူးမှုသည် ပြည်ပသို့ ပို့ဆောင်မှသာ လူကုန်ကူးခြင်းမဟုတ်ဘဲ ပြည်တွင်းရှိ ဒေသအသီးသီးသို့လည်း အကျိုးဆောင်ဆန်ဆန် လုပ်သားပို့ ဆောင်ခြင်းဆိုသည့် လူကုန်ကူးမှုများလည်း ရှိနေသည်။

“နိုင်ငံခြားကိုပို့တာတော့ ပိုပြီးကြန့်ကြာတယ်။ အဆက်အသွယ်လိုတယ်။ ငွေလည်းပိုကုန်တယ်။ ဒါမေမယ့် အမြတ်အစွန်းပိုကုန်တယ်။ ပြည်တွင်းကိုကြည့် ရင် အလုပ်သွင်းပေးမယ်ဆိုပြီး တောဘက်ကနေခေါ်လာတယ်။ မြို့ပေါ် ရောက်တော့ ပြည်တန်ဆာလို အလုပ်မျိုးတွေကို ခိုင်းတယ်။ ကိုယ့်ဒေသကို မပြန်ချင်တော့လို့ ပိုက်ဆံများများရလို့ လက်ခံပြီးလုပ်တာတွေရှိတယ်။ ဒီလို နည်းနဲ့ ပြည်တွင်းမှာလည်း လူကုန်ကူးခံနေရတယ်”ဟု လူကုန်ကူးမှုတားဆီး နှိမ်နင်းရေးအဖွဲ့က ဆိုသည်။

လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေး၏ လေ့လာထုတ်ပြန်ချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံ

တွင် လူကုန်ကူးမှုဖြစ်ပွားရသည့် အဓိကအကြောင်းအရင်းသည် ငွေကြေးပိုမို လိုအပ်ခြင်းနှင့် အယုံလွယ်ခြင်းတို့ကြောင့်ဖြစ်သည်။

“ပိုက်ဆံပိုရမယ့်နေရာကို သွားချင်တဲ့စိတ်ရှိသောနေရာတွေ လူကုန်ကူးမှုခံနေရဦးမှာ ပဲ”ဟု လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေး မြန်မာ NGO ကွန်ရက်မှ ဦးကျော် သန်းထွန်းက ဆက်ပြောသည်။

ရန်ကုန်လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေးတပ်ဖွဲ့စုမှူး ရဲမှူး ရီလင်ကလည်း “အယုံလွယ်တာကနေစပြီးတော့ လိုက်သွားရာကနေ နောက်ဆုံးမှာ လူကုန် ကူးခံရတဲ့အဆင့်ကို ရောက်လာတာပဲ”ဟု ပြောသည်။

လူကုန်ကူးမှုခံရမှုကိုကာကွယ်သည့် ပထမလုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်သော စောင့်ကြည့် ရေးကဏ္ဍတွင် လူကုန်ကူးမှုဆိုင်ရာ စောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့များဖွဲ့ကာ ရပ်ကွက် အတွင်းရှိ လူကုန်ကူးမှုများ၏ ပစ်မှတ်ဖြစ်နိုင်သော ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူ၊ မိဘမဲ့ ကလေး၊ ခိုကွယ်နေသူများ၊ ခင်ပွန်းမရှိသော အမျိုးသမီးနှင့် ၎င်း၏ သား သမီး၊ ပထွေးနှင့်နေရသောသူ၊ မိထွေးနှင့်နေရသောသူ၊ အိမ်တွင် မနေချင်သော သူများကို စောင့်ကြည့်ရသည်ဟု ဆိုသည်။

“လူကုန်ကူးမှုအကြောင်းကို အဓိပ္ပာယ်နဲ့တကွ လူထုတွေသိလာအောင် ကျွန်တော်တို့ NGO အဖွဲ့တွေက ပညာပေးတာတွေ လုပ်တယ်။ ပြီးတော့ TOT လိုခေါ်တဲ့ သင်တန်းတွေပေးပြီး အဲဒီသင်တန်းက သင်တန်းသားတွေက ပြန်ပြီး သင်ကြားပို့ချပေးနိုင်အောင် လုပ်ဆောင်နေပါတယ်”ဟု မြန်မာ NGO ကွန်ရက်မှ ဦးကျော်သန်းထွန်းက ပြောသည်။

တားဆီးနှိမ်နင်းရေးကဏ္ဍကို ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများတွင် ရန်ကုန် လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေးတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့စု ၂၇ ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းကာ ဆောင် ရွက်နေသည်ဟု ပြောသည်။

“ဒီတပ်ဖွဲ့စုတွေက တွေ့ရှိတဲ့အချက်အလက်တွေကို ဆက်စပ်တဲ့ ပြည်နယ်နဲ့ တိုင်းဒေသကြီးတပ်ဖွဲ့စုတွေဆီ သတင်းဖလှယ်တယ်။ လူကုန်ကူးခံရနိုင်တဲ့ အန္တရာယ်ရှိတယ်ဆိုရင် လမ်းခုလတ်မှာ ကျွန်တော်တို့က အသိပညာပေး ရှင်းပြတယ်။ ပြီးရင် သူတို့ဆန္ဒအတိုင်း ဆက်လက်ပြီး ပြည်ပကို တရားမဝင် မသွားတော့ဘဲနဲ့ နေရပ်ပြန်ခြင်းအားဖြင့် ကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးခြင်း ဆောင်ရွက်တယ်”ဟု ရန်ကုန်လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေးတပ်ဖွဲ့စုမှူး ရဲမှူးရီလင်က ပြောသည်။

လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ဆောင်ရာတွင် ငွေကြေးများစွာအသုံးပြုရ သောကြောင့် NGO များအနေဖြင့် ရန်ပုံငွေလိုအပ်ခြင်း၊ ပြည်သူမှ လိုလို လားလားတောင်းဆိုမှုမရှိခြင်း၊ တတ်သိနားလည်သည့် ပညာရေးဌာနကဲ့သို့

အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့်လည်း ထိုအသိုင်းအဝိုင်းတွင် ပညာပေးလုပ်ငန်း စဉ်များကို ဖိတ်ခေါ်မှုမရှိခြင်းတို့ဖြင့် ရင်ဆိုင်နေရသည်ဟု မြန်မာ NGO ကွန်ရက်မှ ဦးကျော်သန်းထွန်းက ပြောသည်။ ၎င်းက “ကျွန်တော်တို့ ပြည်သူ တွေက သနားဖို့ကောင်းတယ်။ ဒီလောက်ပညာပေးတွေ လုပ်နေတာတောင်မှ လူကုန်ကူးခံနေရတာတွေရှိနေတော့ အလွှာအသီးသီး၊ ဌာနအသီးသီးက အားလုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်စေချင်တယ်”ဟု ပြောသည်။

ပြည်တွင်းမှ အမျိုးသမီးများကို တရုတ်အမျိုးသားများနှင့် ပေါင်းသင်းရန် ရောင်းစားခံရမှုကို တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံရဲ့ လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေး ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်းတိုက်ဖျက်လျက်ရှိသည်။

“တရုတ်နိုင်ငံက သားသမီးတစ်ယောက်ပဲယူရမယ်ဆိုတဲ့ သတ်မှတ်ချက် ကြောင့် တရုတ်မှာ အမျိုးသားတွေပဲများတယ်။ လိုအပ်တဲ့အမျိုးသမီးတွေကို သူတို့ရဲ့ ထုံးတမ်းစဉ်လာအရ လက်ထပ်မယ်ဆိုရင် မြန်မာငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ ပတ်ဝန်းကျင်လောက်ကုန်မယ်။ ဒါကြောင့် တရုတ်အမျိုးသားရဲ့ဇနီးအဖြစ် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံက ဝယ်တဲ့အပေါ်မှာ တရုတ်ရဲတပ်ဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူတွေ ကလည်း ဒီအနေအထားကို ပြန်ဆန်းစစ်ပြီးတော့ ပြုပြင်ဖို့ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါတယ်”ဟု ရန်ကုန်လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့စုမှူး ရဲမှူးရီလင်က ပြောသည်။

လက်ရှိတွင် တရုတ်အမျိုးသားတစ်ဦးက မြန်မာအမျိုးသမီးတစ်ဦးကို ငွေကျပ် ၂၅ သိန်းမှ သိန်း ၅၀အထိ ပေးကာ ဝယ်ယူလျက်ရှိသည်ဟု ဆိုသည်။ ယမန်နှစ် ဩဂုတ်လကုန်ထိ လူကုန်ကူးမှု ၁၂ မှုရှိခဲ့ပြီး ယခုနှစ်တွင် ယခုလအထိ ၁၃ မှုရှိကြောင်း ရဲမှတ်တမ်းများတွင် ဖော်ပြထားသည်။ လူကုန်ကူးမှုကို ပုဒ်မ ၂၄ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူပြီး ထောင်ဒဏ် ငါးနှစ်မှ ၁၀ နှစ်အထိ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်နိုင်သည်။

နေပြည်တော် ၀၆၇-၄၁၂၅၅၊ ၀၆၇-၄၁၂၆၆၆၊ မူဆယ် ၀၉- ၄၉၅၅၆၆၆၊ မန္တလေး ၀၉-၄၉၅၅၇၇၇၊ ရန်ကုန် ၀၉-၄၉၅၅၅၅၅၅၊ ၀၉-၄၉၅၅၉၉၉၉တို့ဖြစ်ပြီး ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ထိုင်းဘာသာဖြင့်ပြောဆိုမည်ဆိုပါ က ၁၁၉၁၊ မြန်မာ-ကရင်ဘာသာဖြင့် ပြောဆိုမည်ဆိုပါက ၀၈၀- ၄၅၆၅၆၅၆၊ တရုတ်နိုင်ငံတွင် တရုတ်ဘာသာဖြင့်ပြောဆိုမည်ဆိုပါက ၁၁၀၀သို့ ဆက်သွယ်အကူအညီတောင်းခံနိုင်ပါသည်။

အကူအညီတောင်းခံရာတွင် ၁။ မည်သူကမည်သူကို၊ မည်သည့်နေရာ မှ မည်သည့်နေရာသို့၊ မည်သို့မည်ပုံပြောဆိုစဉ်စဉ်းရုံးပြီး၊ မည်သည့် အချိန်က ခေါ်ဆောင်သည်၊ ကြုံတွေ့ရသည့်အခြေအနေ စသော ငါးချက်ကို ပြည့်စုံစွာပြောပြနိုင်ပါက အရေးယူဆောင်ရွက်မှုအတွက် ပိုမိုအထောက် အကူဖြစ်စေသည်ဟု UNIPAP က ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ။

မိုးကျော် (မြိတ်)

# ၂၀၁၆ခုနှစ်အတွက် Screen Actors Guild Awards ဆုပေးပွဲကျင်းပ



နှစ်စဉ်ကျင်းပပြုလုပ်တဲ့ ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ အနုပညာနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဆုပေးပွဲတစ်ခုဖြစ်တဲ့ "Screen Actors Guild Awards" ကို ပြီးခဲ့တဲ့ စနေနေ့ (ဇန်နဝါရီ ၃၀)က ကျင်းပခဲ့ရာ ရုပ်ရှင်နဲ့ အနုပညာဖန်တီးမှုပိုင်းမှာ ထူးချွန်တဲ့အနုပညာရှင်တွေနဲ့ အနုပညာလက်ရာတွေကို ရွေးချယ်ပြီး ဆုပေးအပ်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီလိုဆုရွေးချယ် ပေးအပ်ရာမှာ လူဖြူအနုပညာရှင်တွေသာမက လူမည်းအနုပညာရှင်တွေကိုလည်း ဆုရွေးချယ်ပေးခဲ့တာကြောင့် အသားအရောင်ခွဲခြားမှုမရှိတဲ့ ဆုပေးပွဲရလို့ ကောက်ချက်ချမှုတွေ ရှိနေပါတယ်။ ယခုဆုပေးပွဲကြီးနဲ့မတူဘဲ အော်စကာ ဆုပေးပွဲကြီးကတော့ ဆုလျာထားစာရင်းတွေထွက်ပေါ်လာတဲ့ အချိန်မှာ လူမည်းအနုပညာရှင်တွေဟာ ဆုလျာထားခံရတာမရှိတဲ့အတွက် အသားအရောင်ခွဲခြားတယ်လို့ စွပ်စွဲပြောဆိုခံခဲ့ရပါတယ်။

ယခုကျင်းပခဲ့တဲ့ "Screen Actors Guild Awards" ဆုပေးပွဲကြီးမှာ ရုပ်သံရုပ်ရှင်တွေအတွက် ထူးချွန်အမျိုးသားဇာတ်ပို့ဆုကို လူမည်းသရုပ်ဆောင်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ အိုင်းဒ်ရစ်အယ်လ်ဘာက ရရှိခဲ့ပြီး ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှု

ထူးချွန်ဆု (အမျိုးသမီး)ကိုလည်း လူမည်းတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ကွင်းလက်တီဖာက ရရှိခဲ့ပါတယ်။

အခြားသောရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုရရှိခဲ့သူတွေကတော့ "The Revenant" ရုပ်ရှင်နဲ့ ထူးချွန်အမျိုးသားဇာတ်ဆောင်ဆုကို မင်းသားလီယိုနာဒိုဒီကာပရီယိုက ရရှိခဲ့ပြီး "Room" ရုပ်ရှင်နဲ့ ထူးချွန်အမျိုးသမီးဇာတ်ဆောင်ဆုကို မင်းသမီးဘာရီလာဆန်က ဆွတ်ခူးခဲ့ပါတယ်။

ဇာတ်ပို့ဆုရရှိခဲ့တဲ့ သရုပ်ဆောင်တွေကတော့ "Beats of No Nations" ရုပ်ရှင်မှာ ပါဝင်ခဲ့တဲ့ မင်းသား အိုင်းဒ်ရစ်အယ်လ်ဘာနဲ့ "The Danish Girl" ရုပ်ရှင်မှာ ပါဝင်တဲ့ အလီရှာဗီကတ်ဒါတို့ပဲ ဖြစ်ကြပါတယ်။ အခြားသောအနုပညာနဲ့ပတ်သက်တဲ့ဆုတွေကိုလည်း ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ယခုနှစ်မှာ ပေးအပ်ခဲ့တဲ့ဆုပေါင်း ၁၆ ဆုရှိခဲ့ပါတယ်။

အဆိုပါဆုပေးပွဲကြီးကို ၁၉၉၅ ခုနှစ်က စတင်ကျင်းပခဲ့ရာ ယခုနှစ်တွင် ၂၂ကြိမ်တိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။

## ကမ္ဘာ့ဩဇာအကြီးဆုံးသူ ၁၀၀ စာရင်းမှာ ပါဝင်လာတဲ့ "G-Dragon"

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ နာမည်ကျော်တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ခုဖြစ်တဲ့ "BIG BANG" မှ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သူ "G-Dragon" ဟာ HYPEBEAST မဂ္ဂဇင်းကထုတ်ပြန်တဲ့ ၂၀၁၅ ခုနှစ်ရဲ့ ဩဇာအကြီးမားဆုံးသောသူ ၁၀၀ စာရင်းမှာ ပါဝင်လာခဲ့ကြောင်း ကိုရီးယားဘိုးဒေါ့ကွန်းက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

သူဟာ အဆိုပါစာရင်းမှာပါဝင်တဲ့ တစ်ဦးတည်းသော တောင်ကိုရီးယားလူမျိုးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါမဂ္ဂဇင်းမှာ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ယခုလို "G-Dragon ကို ရွေးချယ်ဖော်ပြခဲ့ရတာဟာ လူတိုင်းကို ကေပေါ့စ် အကြောင်းမေးလိုက်တိုင်း သူတို့က G-Dragon ကိုပဲ ပထမဦးဆုံး ဖြေကြတယ်။ ပြီးတော့ ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှာ ထွက်ရှိခဲ့တဲ့ BIG BANG ရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်ဟာလည်း နိုင်ငံတကာမှာ အလွန်ကိုအောင်မြင်ခဲ့တယ်" လို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

## တရုတ်နှစ်သစ်ကူးရုပ်/သံအစီအစဉ်တွေမှာ ပါဝင်တင်ဆက်သွားမယ့် PSY

ဘေဘုတ်ရဲ့ ရောင်းအားအကောင်းဆုံးတေးသီချင်းတွေထဲမှာ နံပါတ်တစ်နေရာကို ရယူခဲ့ဖူးတဲ့ "Gangnam Style" နဲ့ "Daddy" တို့ရဲ့တေးသံရှင် "PSY" က လာမယ့်တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်အတွက် ရည်ရွယ်ထုတ်လုပ်သွားမယ့် ရုပ်သံလိုင်းသုံးခုရဲ့ အစီအစဉ်သုံးခုတွင် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း ကိုရီးယားဘိုးဒေါ့ကွန်းက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

ယခုလို တရုတ်ရုပ်/သံမီဒီယာသုံးခုက နှစ်သစ်ကူးအစီအစဉ်လို အထူးအစီအစဉ်တစ်ခုအတွက် ပြည်ပအနုပညာရှင်တစ်ဦးနဲ့ ရိုက်ကူးတင်ဆက်ခဲ့ခြင်းဟာ ပထမဦးဆုံးအကြိမ်ဖြစ်ပါတယ်။

ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်မှာ "PSY" ရဲ့ အေဂျင်စီဖြစ်တဲ့ ဝိုင်ဂျီအန်တာတိန်းမန်က လတ်တလောမှာ "PSY" ဟာ တရုတ်နှစ်သစ်ကူးရုပ်/သံအစီအစဉ်သုံးခုအတွက် ရိုက်ကူးရေးလုပ်ငန်းတွေကို အောင်မြင်စွာအဆုံးသတ်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းနေကြောင်းနဲ့ ယင်းရုပ်/သံအစီအစဉ်တွေကို တရုတ်ရုပ်/သံလိုင်းတွေဖြစ်ကြတဲ့ "DragonTV"၊ "JSTV" နဲ့ "LRTV" တို့မှာ ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမှာဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ယင်းရုပ်သံလိုင်းသုံးခုအနက် "LRTV" က "PSY" ရဲ့ အစီအစဉ်ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်မှာ စတင်ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းအစီအစဉ်တွင် PSY က သူ၏နောက်ဆုံးထွက်ရိုက်ထားသော တေးသီချင်းသစ် "Daddy" ဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သွားမှာဖြစ်ကာ "Gangnam Style" သီချင်းဖြင့်လည်း ဖျော်ဖြေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရပါတယ်။ အဆိုပါအစီအစဉ်မှာ "PSY" နဲ့အတူ တရုတ်အနုပညာရှင်တွေဖြစ်ကြတဲ့ လန်းလန်းနဲ့ ရှိုးလူတို့ကလည်း ပါဝင်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အလားတူ ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်မှာ "JSTV" က "PSY" ရဲ့ တေးသီချင်းတွေဖြစ်ကြတဲ့ "Gangnam Style" နဲ့ "Napal Baji" တို့နဲ့ ဖျော်ဖြေသွားမည်ဖြစ်ကာ "DragonTV" က "Daddy" နဲ့ "Dance Jockey" တေးသီချင်းတွေကို ပြန်လည်ရိုက်ကူးဖျော်ဖြေတင်ဆက်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း သိရပါတယ်။



### ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များ

[၁ - ၂ - ၂၀၁၆ (တနင်္လာနေ့)]

#### မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား News Channel

၆:၀၀ မင်းကွန်းဆရာတော်ကြီး၏ ပရိတ်တရားတော်	၄:၃၅ အဝေးသင်တက္ကသိုလ် ရုပ်မြင်သံကြားသင်ခန်းစာ - တတိယနှစ် (ဒဿနိကဗေဒအထူးပြု) (ဒဿနိကဗေဒ)
၇:၃၅ ပြည်သူတို့ရဲ့ စကားသံများ	၅:၃၅ လူမှုစီးပွားမြင်ကွင်းများ
၈:၃၅ မြန်မာ့အသိုက်အဝန်းထဲမှ အမျိုးသမီးများ	၆:၃၅ Yes or No Talk Show
၁၀:၃၅ အနုပညာသတင်းအစီအစဉ်	၈:၀၀ ပြည်တွင်းသတင်းနိုင်ငံတကာ သတင်း၊ မိုးလေဝသအခြေအနေ
၁၀:၃၅ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား လူငယ်အစီအစဉ်	၉:၀၀ ပြည်တွင်းသတင်း၊ မိုးလေဝသ အခြေအနေ
၁၀:၀၀ နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ "တောင်းတဲ့ဆု" (အပိုင်း-၇၉)	- နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ
၁၀:၄၅ Tasty Trip (ရုပ်ရှင်ကဏ္ဍ) (သို့) အောင်ဇေယျာတောရဓမ္မရုပ်သံ	"တောင်းတဲ့ဆု" (အပိုင်း-၈၀)
၂:၁၅ ဂီတတံခါးလေးဖွင့်ပါဦး	- ပြည်သူ့နိတိ
၃:၃၅ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား အစီအစဉ်	"စည်းအခြားကမ်းအတား"

မှတ်ချက်။ နာရီစဉ်တိုင်းတွင် ပြည်တွင်း သတင်းနှင့် နိုင်ငံတကာသတင်းများ ထုတ်လွှင့်ပေးပါမည်။

#### မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား Entertainment Channel

၆:၀၀ အဖွင့် - အလင်္ကာဝတ်ရည်	"မင်္ဂလာပါဂင်ချီ" (အပိုင်း-၉၁)
မြန်မာ့မူတေးဂီတအဖွဲ့ ဖျော်ဖြေခန်း (အပိုင်း- ၂၀)	၈:၄၀ "ကျေးဇူးကြီးလှမိန့်ဖ" (ရဲအောင်၊ ဇော်ဦး၊ မြတ်ကောသီအောင်၊ ဖိုးစန္ဒီကျော်) (ဒါရိုက်တာ-မာတိပုံရဲမြင့်လွင်)
၆:၂၀ ပြည်သူ့နိတိ စည်းအခြားကမ်းအတား"	၉:၁၀ တေးဂီတအစီအစဉ်
၆:၄၀ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုပြပွဲ	၉:၂၅ ပြည်သူ့နိတိ
၇:၀၀ နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ "မကြေတဲ့နှင်းဆီ" (အပိုင်း-၅၂)	၉:၄၀ China In Myanmar Cultural Show
၇:၅၀ နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ	

တစ်နေ့(၆)နာရီစာ (၄)ကြိမ်ပြသပါမည်။

### MRTV- 4

၇:၀၀ ပဋ္ဌာန်းပိဋိတော်+ရတနသုတ်	"ဂန္ထဝင်ကုန်သည်" (အပိုင်း-၂)
၇:၄၀ "မြဟာဝိဟာရ" တရားတော် (ဆရာတော်အရှင်ပညာ သီတာဘိဝံသ)	၂:၂၀ မြန်မာ့ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "မေတ္တာအသည်းမြွှာ" (အပိုင်း-၉)
၆:၄၀ MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "အကြင်နာလက်ကလေး" (အပိုင်း-၈၉)	၃:၀၅ MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "အကြင်နာလက်ကလေး" (အပိုင်း-၈၉)
၇:၅၀ ရန်ကုန်မြင်ကွင်းကျယ် (Klarity Cosmetic Product မိတ်ဆက်ပွဲအခမ်းအနား)	၆:၁၀ Health Fix
၈:၀၀ "မင်္ဂလာပါ" The Morning Show	၆:၁၅ MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "အကြင်နာလက်ကလေး" (အပိုင်း-၉၀)
၉:၃၀ MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "အိမ်ရှင်မတို့ချစ်စကား" (အပိုင်း-၈)	၇:၂၀ မြန်မာ့ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "မေတ္တာအသည်းမြွှာ" (အပိုင်း-၁၀)
၁၀:၁၀ ခေတ်သစ်ပျိုမေ	၈:၁၅ Drive It
၁၀:၅၅ အနုပညာမိုးကောင်းကင်	၈:၄၀ MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "အိမ်ရှင်မတို့ချစ်စကား" (အပိုင်း-၉)
၁၀:၁၅ သွားမယ် စားမယ် (Tony Roma)	၉:၂၀ MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "ဂန္ထဝင်ကုန်သည်" (အပိုင်း-၃)
၁၀:၄၀ Forever Music Tribute Tin Zar Maw (အပိုင်း- ၂) (ပထမပိုင်း)	၉:၅၅ အနုပညာမိုးကောင်းကင်
၁၂:၀၀ MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ	၁၀:၁၅ MRTV-4 Stage
	၁၀:၄၀ World of Knowledge

### mitv

07:03	News
07:26	Innovative Handiworks Based On The Art Of Line Drawing
07:44	Kyauk Gu Umin Cave Gu Pha Ya
08:03	News
08:26	Discovering Tribes "Lisu: Their Life and Customs" (Part- II)
08:48	Gold from Garbage
09:26	Myanmar Traditional Instruments (MYANMA DRUM)
09:51	Kayah Style
10:26	Myanmar HR Conference (2015) (Part- I)
10:41	A Worth Studying Site For Ancient Myanmar Heritages
07:26	Food Trip (Ep-10) (Part -2)
07:47	Mobile House
08:26	Taste Of Myanmar (Lashio Noodle)
08:45	Now in Yangon
08:49	Kyaikhteeyoe: My Father The Porter

အားကစား

# နေမာက ဖီဂိုလက်သစ်မဟုတ်ပါ

ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်း ဥက္ကဋ္ဌကြီး ပီရက်ဇ်က ဘာစီလိုနာတိုက်စစ်မှူး နေမာကို ခေါ်ယူဖို့ ကြိုးပမ်းနေပြီး မကြာသေးခင်ကာလကပဲ ရောဘတ်တို ကားလို့စ်က နေမာကို ဘာစီလိုနာကနေ ရီးယဲလ်ကို ခေါ်ယူပေးနိုင်တဲ့ အစွမ်း အစ သူမှာရှိတယ်လို့ ပြောကြားထားတာကြောင့် နေမာအနေနဲ့ ရီးယဲလ်ကို ရောက်လာမှာလား။ ဒါကို သုံးသပ်ကြည့်ရအောင်ပါ။ ဒီလို ရီးယဲလ်ကနေ နေမာကိုခေါ်ယူဖို့ စိတ်ဝင်စားနေတယ်လို့ ပြောကြားလာတာကြောင့် ဘာစီ လိုနာအသင်းဘက်က နေမာနဲ့ စာချုပ်သက်တမ်းထပ်မံတိုးမြှင့်ဖို့အလျင်စလို လုပ်ဆောင်လာခဲ့ပါတယ်။ နေမာကတော့ လောလောဆယ် စာချုပ်သက်တမ်း တိုးမြှင့်မှုကို သဘောတူလက်ခံမှုမရှိသေးပေမယ့် သူဟာ ဘာကာပရီသတ် တွေအတွက် ပြီးပြည့်စုံတဲ့အနေအထားတစ်ရပ်ကို ဖော်ဆောင်ပေးမှာဖြစ်တယ်လို့ ကတိပြုထားပါတယ်။ နေမာကို ခေါ်ယူလိုနေတဲ့ အသင်းတွေထဲမှာ ရီးယဲလ် မက်ဒရစ်အပြင် ပီအက်စ်ဂျီ၊ မန်ယူနဲ့ မန်စီးစီးတို့ပါ ပါဝင်နေကြပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ဘာစီလိုနာနဲ့ အက်သလက်တီကိုတို့ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တဲ့ပွဲမှာ ဘာကာပရီသတ်တွေက “ ဖလော်ရန်တီနိုဗီရက်ရေ နေမာက ဖီဂိုမဟုတ်ပါဘူး” လို့ နှုတ်ကနေအော်ပြောတော့တစ်ချို့ ဆိုင်းဘုတ်တွေက ပြီးတော့ တစ်သွယ် သူတို့နဲ့ဆန္ဒကို ဖော်ထုတ်ခဲ့ကြပါတယ်။ ပေါ်တူဂီတောင်ပံတိုက်စစ်မှူး ဖီဂိုက ၂၀၀၉ပြည့်နှစ် ဇူလိုင်လမှာ ဘာစီလိုနာကနေ ခါးသီးတဲ့ပြိုင်ဘက်ရီးယဲလ် မက်ဒရစ်ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၀ ဒသမ ၁ သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့သွားခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီနောက် ရီးယဲလ်မှာ နဂိုရှိပြီးသား ကြယ်ပွင့်ကစားသမားတွေဖြစ်တဲ့ ရာအူးလ်၊ ရောဘတ်တိုကားလို့စ်တို့အပြင် သူ့နောက်မှရောက်ရှိလာတဲ့ ဇီဒန်၊ ရိုနယ်လီဒို၊ ဘက်ခမ်းတို့နဲ့အတူ ရီးယဲလ်ရဲ့ ကြယ်စင်စု ကစားသမားတွေအဖြစ် ရီးယဲလ်ရဲ့ အောင်မြင်မှုတွေကို အတူဖော်ဆောင်ခဲ့ကြတာပါ။

ဒါကြောင့် နေမာဟာ ဖီဂိုလိုမျိုး ဘာစီလိုနာကနေ ရီးယဲလ်ကို ပြောင်းရွှေ့ သွားမယ့်ကစားသမားဖြစ်လာမှာကို ဘာကာပရီသတ်တွေက စိုးရိမ်နေကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့်အခြေအနေတွေကို ပြန်သုံးသပ်ရင် နေမာဟာ ဖီဂိုလိုမျိုး ဖြစ်လာစရာ အကြောင်းမရှိပါဘူး။ ဒီလိုဆို ဖီဂိုဟာ တခြားအသင်းကို မရွေးဘဲ ဘာလို့ ရီးယဲလ်ကိုမှ ရွေးချယ်ခဲ့သလဲ ပြန်စဉ်းစားကြည့်ပါမယ်။ ဖီဂိုက ဘာစီလိုနာမှာ ၁၉၉၅ ခုနှစ်ကနေ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်အထိ ကစားခဲ့သူဖြစ်ပေမယ့် အဲဒီအချိန်တုန်းက ဘာစီလိုနာဟာ ဘဏ္ဍာရေးအင်အားတောင့်တင်းမှု၊ ဆုဖလားရရှိမှုတွေမှာပါ ရီးယဲလ်ကို ယှဉ်နိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ပါဘူး။ ၁၉၉၇ ခုနှစ်မှာ ဘာစီလိုနာအသင်းဟာ ဖီဂို၊ ရိုပယ်လီဒို၊ ရိုနယ်လီဒို၊ ကလို့က်ဘက်ဂျီဒီယိုလာ တို့ရဲ့အားနဲ့အတူ ယူအီးအက်ဖ်အေဖလားလို့ အရင်ကခေါ်တဲ့ ယူရိုပါလိဂ်ဖလား ကို ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ဘာစီလိုနာက အဲဒီအချိန်က ကစားသမားကောင်းတွေ အများကြီးရှိခဲ့ပေ မယ့်လည်း သူတို့အလိုချင်ဆုံး ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားကိုတော့ ရယူနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ပါ ဘူး။ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်ကသာ ၁၉၉၈၊ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်တွေမှာ ချန်ပီယံလိဂ်ဖလား ကို ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့တာကြောင့် ကစားသမားကောင်းတိုင်းရဲ့ အိပ်မက်ဖြစ်တဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားကို ကိုင်မြောက်ခွင့်ရအောင် ဖီဂိုဟာ ဘာစီလိုနာကနေ ခါးသီးတဲ့ပြိုင်ဘက် ရီးယဲလ်ကို ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ရီးယဲလ်ကို ပြောင်းရွှေ့သွားခဲ့ပြီးနောက် သူ့အိပ်မက်က အမှန်တကယ်ဖြစ်လာခဲ့ပြီး ၂၀၀၂

ခုနှစ်မှာတော့ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်က ချန်ပီယံလိဂ်မှာ ထပ်မံဗိုလ်စွဲခဲ့ပြီး ဖီဂိုလည်း ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားကိုမြောက်ခွင့်ရခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဖီဂိုက ဘာစီလိုနာ ပရိသတ်တစ်ယောက်အနေနဲ့ကြည့်မယ်ဆိုရင် သစ္စာဖောက် တစ်ယောက်ဖြစ်နိုင်ပေမယ့် ကစားသမားဘဝအတွက် အကောင်းဆုံးလမ်းကို ရွေးချယ်လျှောက်လှမ်းခဲ့တယ်လို့ ဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ဖီဂိုက ဘာကာကနေ ရီးယဲလ်ကို ပြောင်းရွှေ့ခဲ့တာက လွန်ခဲ့ တဲ့ ၁၅ နှစ်ကျော်ကာလကဖြစ်သလို အခုအချိန်မှာ အခြေအနေတွေက ဆန့်ကျင်ဘက် အနေအထားကိုရောက်နေပြီလို့ ဆိုရပါမယ်။ ဖီဂိုကစားတုန်း က ဘာစီလိုနာဟာ ၁၉၉၂ ခုနှစ်မှာ ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားတစ်ကြိမ်သာ ဆွတ်ခူး ထားတဲ့ အစဉ်အလာမရှိတဲ့အသင်းဖြစ်ပေမယ့် အခုအချိန်မှာတော့ ဘာစီလိုနာ က ဥရောပမှာရော စပိန်မှာရော အကောင်းဆုံးအသင်းဖြစ်နေပါပြီ။ ဒါကြောင့် ကစားသမားတွေအနေနဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားကိုသေချာပေါက် ကိုင်မြောက်ခွင့်ရ ချင်တယ်ဆိုရင် ဘာစီလိုနာမှာပဲ အေးအေးဆေးဆေးစောင့်နေတာက အသေချာ ဆုံးကိစ္စရပ်လို့ ဖြစ်လာတဲ့အထိ ဘာကာရဲ့ လွှမ်းမိုးမှုက အားကောင်းလာခဲ့ပါ တယ်။

နေမာကတော့ ဘရာဇီးကလပ် ဆန်းတိုက်ကနေ ဘာစီလိုနာကို ၂၀၀၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လကနေပြောင်းရွှေ့လာခဲ့သူဖြစ်ပြီး ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ဘာစီလိုနာရဲ့ ဖလား သုံးလုံးအောင်မြင်မှုနဲ့အတူ သူ့ရဲ့နာမည်က ဖိစာဘလွန်းဒီအောဆု ဆန်ခါတင် စာရင်းမှာတောင် ပါဝင်လာခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနှစ်ဘောလုံးရာသီအစမှာ မက်ဆီ ဒက်ရာရရှိနေခဲ့ပေမယ့်လည်း ဘာစီလိုနာကို လာလီဂါအမှတ်ပေးဇယား ထိပ်ဆုံးမှာ ဦးဆောင်နိုင်အောင် ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုခြေစွမ်းပြ နိုင်မှုတွေကြောင့်လည်း အခုမှ အသက် ၂၄ နှစ်တောင်မပြည့်သေးတဲ့ နေမာကို ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်က ချဉ်းကပ်လာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ် ဆိုတာက လိုချင်တဲ့ကစားသမားရဖို့ ကြေးဘယ်လောက်နဲ့ဖြစ်ဖြစ် ရအောင် ခေါ်ယူလေ့ရှိတဲ့ အသင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် နေမာကတော့ “ ရီးယဲလ်နဲ့ ကျွန်တော်တို့ တွေဆုံခဲ့တယ်ဆိုတဲ့ သတင်းတွေက အဓိပ္ပာယ်မဲ့ အလကားလျှောက်ပြောနေတဲ့ အပေါ်စား ကောလာဟလပါ။ အခမ်းအနားတစ်ခုမကျင်းပခင် ရီးယဲလ်တာဝန်ရှိသူတွေက အဲဒီ ဟိုတယ်မှာ စောင့်ဆိုင်းနေတာဖြစ်သလို ကျွန်တော်ကလည်း တိုက်တိုက် ဆိုင်ဆိုင် အဲဒီဟိုတယ်မှာပဲ ရောက်ရှိနေခဲ့တော့ ဒီသတင်းတွေ ထွက်လာတာပါ” လို့ ပြန်လည်ရှင်းပြခဲ့ပါတယ်။

ဘာစီလိုနာနည်းပြ အန်းနရစ်နဲ့ အသင်းဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ဂျော်ဒီမက်ထရီကတော့ နေမာဟာ ဘာစီလိုနာမှာပဲ ပျော်ရွှင်နေတာကြောင့် စာချုပ်သက်တမ်း ထပ်တိုး မချုပ်ဆိုရသေးပေမယ့် စာချုပ်သစ်ကိစ္စနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စိုးစဉ်းမှုတောင် ပူပန်မှု မရှိဘူးလို့ဆိုပါတယ်။ မှန်ပါတယ်။ နေမာက ချက်ချင်းလက်ငင်း စာချုပ်သစ် မချုပ်ဆိုသေးတာက စပိန်နိုင်ငံရဲ့ အခွန်ဥပဒေ၊ ဆန်းတိုက်က ပြောင်းလာတုန်းက နေမာ့ဖခင်နဲ့ ဘာကာတာဝန်ရှိသူတွေအကြား ဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့ တရားမဝင် ငွေပေးငွေယူ ကိစ္စရှိခဲ့တာတွေကြောင့် အရာအားလုံးကို စနစ်တကျ အသေအချာ ပြန်သုံးသပ်နေလို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင်နေမာက အသက်အရွယ်အရ ခြေစွမ်းတက်ရိပ်ထက်ရှိနေသေး သူဖြစ်တဲ့အပြင် ဘရာဇီးလိုဘောလုံးအစဉ်အလာအကြီးဆုံးအသင်းရဲ့ အသင်း ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်သူ့ကိုခေါ်ယူနိုင်မယ်ဆိုရင် သူ့ဆီကရမယ့်လုပ်အားနှုန်းအပြင် ပုံရိပ်လွှာအသုံးပြုခ၊ ကုန်ပစ္စည်းအမှတ် တံဆိပ်အဖြစ်အသုံးပြုမှုကနေရမယ့် အခြားဝင်ငွေတွေကိုပါ မျှော်လင့်ပြီး ကလပ် အသင်းအတော်များများက ခေါ်ယူလိုနေကြတာဖြစ်ပါတယ်။ စပိန်သတင်းစာ မာကာက ရီးယဲလ်နည်းပြဇီဒန်ကို “ခင်ဗျားတို့အနေနဲ့ နေမာကို ဘာနေဗျူးကို ခေါ်ယူလိုတာအမှန်ပဲလားလို့” မေးမြန်းခဲ့ရာမှာ ဇီဒန်က “ကစားသမားကောင်းတွေ အကုန်လုံးကို ရီးယဲလ်အသင်းက လိုချင်တာပေါ့ဗျာ။ ဒါပေမယ့်လည်း ကျွန်တော်အလိုချင်ဆုံးကစားသမားကတော့ ပရီမီယာလိဂ်ကြယ်ပွင့်ဖြစ်တဲ့ ဟာဇက်ပါ” လို့ ပါးပါးနပ်နပ် ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ရီးယဲလ် အသင်းတာဝန်ရှိသူတွေက နေမာထက်စာရင် ချယ်လ်ဆီးကြယ်ပွင့် ဟာဇက်၊ ဂျူဗင်တပ်ကွင်းလယ်လူ ဝေါ့ဘာ၊ မန်ယူရီးသမား ဒီဂီယာတို့ကိုသာ ဦးစားပေး ခေါ်ယူမှုအဖြစ် ကြိုးပမ်းသွားဖို့ရှိနေပါတယ်။

ဘာစီလိုနာဘက်ကလည်း မက်ဆီ-ဆွာရက်ဇ်-နေမာတိုက်စစ်အတွဲက သူတို့ရဲ့ ဘောလုံးသမိုင်းမှာ အကောင်းဆုံးတိုက်စစ်အတွဲအဖြစ် မှတ်တမ်း သစ်ရေးထိုးထားနိုင်တာကြောင့် နေမာကိုဘယ်လိုနည်းနဲ့မှ လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးခဲ့မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ဒါ့အပြင် မက်ဆီက ၂၈ နှစ်၊ ဆွာရက်ဇ်က ၂၉ နှစ်ရှိနေပြီဖြစ် တာကြောင့် အဓိကတိုက်စစ်မှူး သုံးဦးထဲမှာ အသက်အရွယ်အငယ်ဆုံးဖြစ်တဲ့ နေမာကို ထုတ်ရောင်းမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ နေမာကိုယ်တိုင်ကလည်း ၂၀၀၃ ခုနှစ်မှာ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်၊ ချယ်လ်ဆီးအသင်းတွေ ကမ်းလှမ်းလာတဲ့ ကြားကပဲ မက်ဆီနဲ့ တွဲဖက်ကစားခွင့်ရရ အိပ်မက်အတွက် ဘာစီလိုနာကိုသာ ရွေးချယ် ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဘာစီလိုနာက လက်ရှိအချိန်မှာ ဘဏ္ဍာရေးအင်အားတောင့် တင်းနေသလို အခုနောက်ပိုင်း ဆုဖလားအောင်မြင်မှုမှတ်တမ်းနဲ့ တိုင်းတာ ရင်လည်း ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်ထက်သာလွန်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် နေမာဟာ ဘယ်လိုနည်းနဲ့ဖြစ်ဖြစ် ဖီဂိုလက်သစ်ဖြစ်လာစရာ အကြောင်းမရှိပါဘူးလို့ပဲ သုံးသပ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

မေလဲ့သင်း  
ဇော်သားသည်



ဘာစီလိုနာတိုက်စစ်မှူး နေမာ

### အားကစားလောက သတင်းတိုများ

- ချယ်လ်ဆီးအသင်းသည် လာမည့်နေ့ဈေးကွက်တွင် အသင်းမှ အေဒင် ဟာဇက်ထွက်ခွာသွားလျှင် အဆင်သင့် အစားထိုးနိုင်ရန်အတွက် အက်သလက်တီကိုတိုက်စစ်မှူး ဂရစ်ဖ်မန်းအားခေါ်ယူရန် စောင့်ကြည့်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
- မန်ယူအသင်းသည် စပိန်မှ ဟယ်ရီကီနီးနှင့် ဒီလီအလီတို့နှစ်ဦးအား တစ်ပြိုင်နက်တည်းခေါ်ယူခွင့်ရရန် ကမ်းလှမ်းနေကြောင်း သိရသည်။
- ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်း၏ နံပါတ်(၁)ဦးစားပေး ကစားသမားမှာ အများထင်သလို ပေါ့ဘာ၊ ဟာဇက်တို့ မဟုတ်ဘဲ ပီအက်စ်ဂျီဗဟိုနောက်ခံလူ မာတို့နီဖြစ်ကြောင်း ဝိုင်လ်ဒေါ့ကွန်းကဖော်ပြသည်။
- ချယ်လ်ဆီးမှ ဂျူဗင်တပ်တွင် အငှားဖြင့်လာရောက်ကစားနေသည့် တိုက်စစ်မှူး ကွာဒရာဒိုအား အပြီးသတ်ခေါ်ယူရန် ဂျူဗီဘက်မှ ငွေကြေးသုံးစွဲမှုမပြနိုင်သဖြင့် ကွာဒရာဒို၏ အေးဂျင့်ဖြစ်သူက အပြောင်းအရွှေ့အတွက် ဘာစီလိုနာ၊ အက်သလက်တီကိုအသင်းများသို့ ပြောင်းရွှေ့နိုင်ရန် ချိတ်ဆက်မှုများ ပြုလုပ်နေကြောင်း သိရသည်။
- အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းသည်ကလပ်အသင်း၏ တိုက်စစ်မှူး ဟောင်း ဒီယေဂိုကော်စတာအား ပြန်လည်ခေါ်ယူနိုင်ရန်အတွက် အသင်း၏ ကွင်းလယ်ကစားသမား ဂျက်ဆန်မာတီနက်ဇ်နှင့် အလံအထပ်ပြုရန် ကမ်းလှမ်းခဲ့သည်။
- ချယ်လ်ဆီးတိုက်စစ်မှူး ဖီမီသည် လက်စတာအသင်းသို့အငှားဖြင့် သွားရောက်ကစားရန် အလုံးစုံသဘောတူညီမှုရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။
- နယူးကာဆယ်အသင်းသည် တိုက်စစ်အင်အား ကောင်းမွန်လာစေရန် ရှိမားတိုက်စစ်မှူး ဒဂ္ဂလာနှင့် ဆွမ်ဆီးတိုက်စစ်မှူးဂိုးမစ်တို့နှစ်ဦးအား တစ်ပြိုင်နက်တည်း ခေါ်ယူရန် ကြိုးပမ်းနေသည်။
- အဲဗာတန်အသင်းသည် လိုက်နာဖိတ်ခေါ်ခံရတဲ့အသင်းတိုက်စစ်မှူး နီယာစီအား ပေါင်၁၃ဒသမ ၅သန်းဖြင့် ခေါ်ယူရန် သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့ပြီးဖြစ် သည်။



တိုက်စစ်မှူးဟောင်း ဖီဂို

# နာရေးအတွက် ဝက်ပေါ်သည့်ကိစ္စ တစ်ရွာတည်းသားချင်း စကားများက လူသတ်မှုဖြစ်

ရေတာရှည် ဇန်နဝါရီ ၃၀

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့အနောက်ဘက် မိုင် ၂၀ ခန့်အကွာရှိ စက္ကေးအုပ်စု ရွာသာယာကျေးရွာတွင် ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက် ညနေ ၅ နာရီခွဲခန့်က နာရေးအတွက် ဝက်ပေါ် သည့်ကိစ္စဖြင့် တစ်ရွာတည်းသားချင်း စကားများရန်ဖြစ်ပြီး ဓားဖြင့်အထိုးခံရ၍ သေဆုံးမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ယင်းနေ့က မရိုးခွဲကျေးရွာ အရှေ့တောင်ဘက် ငါးဖာလုံခန့်အကွာရှိ ရွာသာယာကျေးရွာနေ ဒေါ်ခင်ရွှေ၏ နေအိမ်၌ နာရေးကိစ္စအတွက် မရိုးခွဲ ကျေးရွာနေ ကိုစိုးဌေး(၄၆)နှစ်က ဝက်ပေါ်ပေးရာတွင် တစ်ရွာတည်းနေ ဝင်းဇော်(ခ) ဝင်းဇော်ဦး(၃၉) နှစ်၏ ဝက်အားပေါ်ရန် ပြောထားသော်လည်း ကိုစိုးဌေးက အခြားသူ၏ ဝက်အား ဝယ်ယူပြီးပေါ်ခဲ့သည့်အတွက် ဝင်းဇော် (ခ)ဝင်းဇော်ဦးနှင့် ကိုစိုးဌေးတို့ အရက်သေစာ သောက်စားကာ စကားများရန်ဖြစ်ကြပြီး ဝင်းဇော်(ခ)ဝင်းဇော်ဦးက အသင့်ပါလာသော ဓားမြောင်နှင့်ထိုးကာ တုတ်နှင့်ရိုက်ခဲ့သဖြင့် ကိုစိုးဌေး၏ ဝဲဘက်ရင်အံ့၌ ထိုးသွင်းဒဏ်ရာ တစ်ချက်၊ ဦးခေါင်းပေါက်ပြဲဒဏ်ရာတစ်ချက်ရရှိကာ သေဆုံးသွားခဲ့၍ ရေတာရှည်မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုလွင်(ဆွ)

ရေတာရှည် ဇန်နဝါရီ ၃၀  
မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ တိုင်းဒေသကြီး နှင့်ပြည်နယ် အနှံ့အပြားတွင် ကလေး ခိုးမှုများပေါ် ပေါက်နေကြောင်း မမှန်သတင်း များကြောင့် ပြည်သူများအတွင်း စိုးရိမ် ထိတ်လန့်မှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ မြို့နယ်အလိုက် ရှင်းလင်းဟောပြော ခြင်းများကြောင့် ယခုအခါ သတင်းပျံ့နှံ့မှု များမရှိသလောက် နည်းပါးသွားသည်ကို တွေ့ရသည်။

အွန်လိုင်းလူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများမှတစ် ဆင့် မဟုတ်မမှန် သတင်းများဖော်ပြခြင်း ကြောင့် မြို့ပြ၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးလက်ဒေသ များအထိ ပျံ့နှံ့ကာ စိုးရိမ်မှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရ ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရဲတပ်ဖွဲ့က ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ ရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်ရာ၌ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး ဉာဏ်ဝင်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

# မမှန်သတင်းပြန့်ဝေမှုများအား ထိရောက်စွာအရေးယူမည်



မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြောက်နန်ချွန်၊ သပြေ ရှောင်ရှားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရဲမှူးက တန်း၊ ဆွာမြို့များတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ကော ဆက်လက် ပြောကြားခဲ့သည်။ လာဟာလဖြစ်စဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ တက် အဆိုပါရှင်းလင်းပွဲသို့ ရဲစခန်းငါးခုမှ ရောက်လာသူများအား အသေးစိတ်ရှင်းလင်း စခန်းများနှင့် အရာရှိများ၊ မြို့မ/မြို့ဖများ၊ ပြောကြားခဲ့ပြီး ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့်ပြည်သူ ပူးပေါင်း ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ပါက ယခုကဲ့သို့ဖြစ်ရပ်များကို သိရသည်။

ကိုလွင်(ဆွ)

# သယ်နိုးကျွန်းမြို့နယ် သုဝဏ္ဏတွင် မီးချောင်းအပူလွန်ကဲရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၃၀

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်နိုးကျွန်း မြို့နယ် သုဝဏ္ဏ (၂၉) ရပ်ကွက် မင်းဒင် (၃) လမ်းတွင် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် နံနက် ၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ ခန့်က မီးချောင်းအပူလွန်ကဲရာမှ မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ အဆိုပါလမ်းရှိ အိမ်ရှင် ဒေါ်မော်မော်အောင်၏ RC နှစ်ထပ် တိုက်အပေါ်ထပ်ရှိ ဘုရားစင်တွင် တပ်ဆင် ထားသော တစ်ပေမီးချောင်း အပူလွန်ကဲပြီး မျက်နှာကြက်သို့ မီးကူးစက်ရာမှ စတင် လောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

မီးလောင်ရာသို့ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်သူများက မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် ၁၁ စီး၊ ကွပ်ကဲမှုယာဉ် သုံးစီးတို့ဖြင့် ငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၂ နာရီ ၀၄ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားသည်။

မီးလောင်မှုကြောင့် အဆောက်အအုံ အပေါ် ထပ်နှင့် အတွင်းပစ္စည်းများ မီးလောင်ကျွမ်း ခဲ့ပြီး အိမ်ရှင်ဒေါ်မော်မော်အောင်အား အမှု ဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခန့်ကလည်း တာမွေမြို့နယ် မလှကုန်း ဌေးကြယ်ရပ်ကွက်ရှိ အမှတ်(၉) အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း



သယ်နိုးကျွန်းမြို့နယ် သုဝဏ္ဏ(၂၉)ရပ်ကွက်တွင် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ မီးငြိမ်းသတ်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

အပေါ်ထပ်ရှိ တတိယတန်းအခန်းတွင် ရှိကြောင်း သိရသည်။ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား၍ စာရေးစာပွဲခုံ အချို့ မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီး ထိုမီးလောင်မှုကြောင့် အရင်းကို သက်ဆိုင်ရာက စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်

သတင်း-ဇော်ကြီး (ပဏီတ) ဓာတ်ပုံ-ခင်မောင်ထွေး

# ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်းတွင် ယာဉ်တိမ်းမှောက်မှုဖြစ်ပွား

## ယာဉ်မောင်းနှင့် ယာဉ်ပေါ်ပါသူများ သေဆုံး၊ ဒဏ်ရာရ

ကျောက်တံခါး ဇန်နဝါရီ ၃၀

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့နယ် မြို့ချောင်းအမြန်လမ်းရဲစခန်းအပိုင် မိုင်တိုင် အမှတ်(၁၀၂/၀)အနီးတွင် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် ညနေ ၅ နာရီခန့်က ယာဉ်တိမ်းမှောက်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ယင်းနေ့က ရန်ကုန်ဘက်မှ နေပြည်တော်ဘက်သို့ သထုံမြို့နေ ကောင်းထက်လူ (၃၀)နှစ် မောင်းနှင်သည့် 7K\---- ပရိဘောဂယာဉ်နှင့် ရန်ကုန်မြို့ လှိုင်သာယာမြို့နယ်နေ ကျော်လင်းထွန်း(၃၀)နှစ် မောင်းနှင်သည့် 9J\---ဟွန်တာယာဉ်တို့ လမ်းအတွေ့၌ ယာဉ်ချင်းချိတ်မိကာ ပရိဘောဂယာဉ်မှာ တစ်ဖက်ယာဉ်ကြောသို့ ရောက်ရှိပြီး တိမ်းမှောက်ခဲ့သည်။

ယာဉ်တိမ်းမှောက်ကြောင့် ပရိဘောဂယာဉ်ပေါ်ပါ ယာဉ်မောင်းနှင့် WWW Myin Mar ကုမ္ပဏီလီမိတက်ဆက်သွယ်ရေးပစ္စည်းများဖြန့်ဖြူးရေးအဖွဲ့မှ ကောင်းထက်လူ၊ အောင်ပိုင်စိုး၊ မောင်ထက်အောင်၊ ကျော်ဝင်းထွန်း၊ မခင်သန္တာမြင့်၊ မခင်သန္တာအောင်၊ မခင်အိအိဇော်နှင့် မခင်မိမိကျော်တို့တွင် (စိုးရိမ်ရ)ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ပြီး မထွေးသန္တာမျိုး (၃၂)နှစ်သည် မြို့ချောင်းအမြန်လမ်းဆေးခန်းတွင် ဆေးကုသမှုခံယူစဉ် သေဆုံးခဲ့သည်။ ဟွန်တာယာဉ်ပေါ်ပါ ယာဉ်မောင်း ကျော်လင်းထွန်း၌လည်း ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ပြီး ယာဉ်နှစ်စီး လုံးမှာ ပျက်စီးသွားခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကျောက်တံခါးမြို့နယ် မြို့ချောင်းအမြန်လမ်းရဲစခန်းက ယာဉ်မောင်းနှစ်ဦးအား အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ခင်ကို(ကျောက်တံခါး)

**မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက်**  
အထူးအထွေထွေအစည်းအဝေးကြီး  
**ပြန်လည်ကျင်းပမည့်နေ့ရက်အား အသိပေးအကြောင်းကြားခြင်း**

မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက်၏ အထူးအထွေထွေ အစည်းအဝေးကြီးကို ၃၀-၁-၂၀၁၆ရက် တွင် မူလက ကျင်းပရန် သတ်မှတ်ခဲ့ရာမှ လိုအပ်ချက်များ ပြင်ဆင်မှုပြည့်စုံစွာ ပြုစုနိုင်ရန်အတွက် ရွှေ့ဆိုင်း သည့်အကြောင်းကို ၂၈-၁-၂၀၁၆ရက် နှင့် ၂၉-၁-၂၀၁၆ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာနှင့် ကြေးမုံ သတင်းစာတို့တွင် ထည့်သွင်းကြေညာခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

ယခုအခါ သင်းဖွဲ့စည်းမှုပြီး၊ သင်းဖွဲ့မှတ်တမ်းများ ပြင်ဆင်ရန် လိုအပ်ချက်များကို စီစဉ်ပြီးစီးပြီဖြစ်ပါ၍ အစည်းအဝေးအား ၇-၂-၂၀၁၆ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)၊ နံနက် ၁၀နာရီတွင် မူလသတ်မှတ်ထားသော နေရာ ဖြစ်သည့် အမှတ်(၂၂၈/၂၄၀)၊ ကမ်းနားလမ်း၊ ပဉ္စမထပ်ရှိ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ညီလာခံခန်းမ၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း လေးစားစွာဖြင့် အသိ ပေးအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက်

**ဖခင်အမည်မှန်**  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလှည်းကူးမြို့နယ်  
စာ. ထ. က (ခွဲ) ဆားတလင်းကျောင်း  
တွင်ပညာသင်ကြားနေသောနမတန်း(ခ)မှ  
မောင်စိုင်းစွမ်းဖိုင်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ  
ဖိုးစိုင်းလှခေါင်(၁၃/လလန(နိုင်)၈၀၅၁၃)  
ဖြစ်ပါသည်။

**ဝယ်ယူလိုပါသည်**  
ကွန်ပျူတာနှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ  
HP Laptop (၅လုံး)၊ HP Desktop  
(၁၂)လုံး၊ Monitor (17လုံး)နှင့်UPS  
(၂၄လုံး)တို့ကို ဝယ်ယူလိုပါသည်။  
စုံစမ်းရန်-အမှတ်(၅/၅၉) အေးရတနာ  
လမ်း၊ သီရိဂုဏ်အိမ်ရာ၊ သယ်နိုးကျွန်း  
မြို့နယ်။  
ဖုန်း -၀၀-၈၅၅၀၂၆၄၊ ၀၀-၈၅၅၀၈၂၀

**ASIA KING 01-543319, 09-420221257**  
ကျွတ်ထီးရိုး/ရောင်းသ/ငွေထောင် (နေစဉ်) 34% 10% Dis  
+အလောင်းတော်ကသပ (သီးသန့်) (2N3D) Guest 45000, Hotel 65000  
+အလောင်းတော်ကသပ၊ မန္တလေး၊ ဝမ်ကိုင်း၊ ပုံရွာ၊ ငြိမ်းလွင်  
ဝေရာနေကျောက်စိမ်းဝေတို (4N5D) Guest 75000, Hotel 120000  
+ပုဂံ၊ ပုဗ္ဗသီ၊ ပခုက္ကူ-သီဟိုဠ် (2N3D) Guest 55000, Hotel 75000  
+တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ မင်းတလား၊ ထမိန်း (3N4D) Guest 65000, Hotel 130000  
+ပေလီ Group Package + မုန်းရွှေခက်တော်ပွင့် 11-2-2016 (သောကြာ)  
ကျွမ်း၊ မိသားစု၊ ဝမ်းလုံးကူးတော်ဒါများ၊ ဝိတ်တိုင်းကျ၊ ဝိတိုင်းပေါသို့။ \* ကြိုတင်လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး

**စေ့စပ်ကြောင်းလမ်းပြီးစီးခြင်း**  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်နေ  
ဦးကဝင်းဇော် (ချမ်းမြေ့အောင်-ပုံနှိပ်လုပ်ငန်း)+ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်းတို့၏သားငယ်  
မောင်အောင်ဟိန်းချမ်း (B.A, Myanmar  
(Dip; in IT) (Dip; in Business) (Samho Co., Ltd., Korea) နှင့်  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်နေ  
ဦးချိုဝင်း ("CHO"ဆောက်လုပ်ရေးမိသားစု)+ဒေါ်မြင့်မြင့်ဌေးတို့၏ သမီးကြီး  
မသီစုမာ (B.Sc Hons.)  
(M.Sc, 1<sup>st</sup> Years Zoology) တို့သည်  
၆-၁-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် နှစ်ဖက်သဘောတူစာများနှင့်  
ဂုဏ်သရေရှိလူကြီးများရှေ့မှောက်၌ စေ့စပ်ကြောင်းလမ်းပြီးစီးပါကြောင်း။  
မောင်အောင်ဟိန်းချမ်း+မသီစုမာ

**ကျောင်းစာသင်ခုံနှင့် အိမ်သုံးအတွက်ကုန်ကြမ်းများရနိုင်ပါသည်။**  
၁။ ပျဉ်းကတိုးဆိုက်သေး - ဆိုက်စုံ x ဝေရှည်စုံ  
၂။ အင်ကညင် ဆိုက်သေး - ဆိုက်စုံ x ဝေရှည်စုံ  
၃။ ပျဉ်းကတိုး-အခင်းပြားများ (9"x3"x1" , T & G နှင့် လျှာထိုးများ)  
**သစ်လုံးခွဲစက်ရောင်းရန်**  
- 48" ပတ်လွတ် (Thai Brand Saw with Carriage)  
- ပတ်လွတ် (၄) လုံးပါသစ်ခွဲစက်နှင့်အထွေထွေ(ငှား/ရောင်း)  
ဆက်သွယ်ရန် - ၀၉ ၇၃၁၄၄၆၀၀

**သိုလှောင်ရုံ/အလုပ်ရုံ အမြန်ငှားမည်**  
ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ညောင်တန်းရပ်ကွက်၊  
အောက်ပုဇွန်တောင်လမ်းမကြီးအနီး၊ သိုလှောင်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ လုပ်ကိုင်  
နိုင်သော ပေ (၇၅x၃၅)ရှိ သွပ်မိုး၊ အုတ်ကာ အဆောက်အအုံတွင်  
ရေ၊ မီး၊ ပါ၊ အိမ်သာ(၂)လုံး၊ ရေချိုးခန်း(၁)ခန်းပါရှိပြီး၊ ကွန်တိန်နာ ၀၀  
ထွက်သွားလာနိုင်သောနေရာကောင်းတွင် တည်ရှိသော သိုလှောင်ရုံ/  
အလုပ်ရုံအား အမြန်ဆုံးငှားမည်။  
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၉-၄၅၂၂၅၄၄၉၆

**ဦးလှဖြင့် နှင့် အရေးသင်တန်းများ**  
လေ့ရှိ ပုံမှန်သင်တန်းရှိသည်  
**ဧည့်သည်**  
၄တန်း၊ ၈တန်း၊ သီးသန့် သီးသန့်သင်တန်း  
၁၅၁၊ ၃၀-လမ်း(လယ်)၊ ကျောက်တံခါး။ ၀၉-၄၂၀၇၁၇၆၀၉

ပြည်တွင်းရေးရာ

# သိပ္ပံနည်းကျနည်းစနစ်ဖြင့်ဆောင်ရွက်ထားသော ပေါင်ပျိုးခင်းများအား ခေတ်မီကောက်စိုက်စက်ဖြင့်သရုပ်ပြသ

မြတ် ဓနံနဝါရီ ၃၁

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်မြို့နယ် တုံးပျောကျေးရွာအုပ်စု တုံးပျောကြီးရွာရှိ တစ်ကွင်းတစ်စပ်တည်းစိုက်ပျိုးထားသည့် နွေစပါးစိုက်ခင်း ဧက ၈၀ ရှိ အကျိုးဆောင်တောင်သူ ဦးဘယာ၏ ကွင်းအမှတ်(၂၉၀)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၃၁/၂)လယ်မြေတွင် သိပ္ပံနည်းကျစိုက်ပျိုးနည်းစနစ်ဖြင့်အခြေခံဆောင်ရွက်ထားသည့် ပျိုးခင်းများကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ခေတ်မီကောက်စိုက်စက်ဖြင့် ကောက်စိုက်သရုပ်ပြပွဲကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သရုပ်ပြပွဲတွင် အကျိုးဆောင်တောင်သူ ဦးဘယာကယခုကဲ့သို့ ခေတ်မီကောက်စိုက်စက်များအသုံးပြု၍ စိုက်ပျိုးခြင်းကြောင့် လူလုပ်အားကို အနည်းဆုံးချွေတာနိုင်ပြီး အချိန်ကုန်သက်သာကာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် မြန်ဆန်မှုရှိသဖြင့် များစွာအကျိုးပြုကြောင်း၊ အထွက်နှုန်းတိုးတက်ရန်မှာ အတန်းလိုက်စိုက်ပျိုးမှုဖြင့်မပြီးဘဲ ကျန်အဆင့်များကိုပါ စနစ်တကျဆောင်ရွက်မှသာ အထွက်နှုန်းတိုးတက်မည်ဟု မိမိတို့သိကြောင်းပြောပြခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးဝင်းမြတ်စိုးက အထွက်ကောင်းမျိုးများ စိုက်ပျိုးရာတွင် စိုက်စနစ်သည် အပင်ပွားအရေအတွက် တိုးတက်စေရန်မှာအဓိကကျကြောင်း၊ စိုက်စနစ်အပြင် အခြားဆောင်ရွက်ရမည့် သိပ္ပံနည်းကျစိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ နည်းစနစ်အဆင့်ဆင့်ကိုလည်း အချိန်မီ စနစ်တကျဆောင်ရွက်မှသာ အထွက်နှုန်းတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ ကောက်စိုက်စက်များသုံးစွဲ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် ၁၀ ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း သက်နုပျိုးစိုက်ခြင်းဖြင့် ပင်ပွားနှုန်းပိုမိုတိုးတက်ခြင်းအပြင် လူလုပ်အားသက်သာ၍ အမြန်ပြီးစီးသဖြင့် အချိန်ကုန် သက်သာစေကာ ကျန်စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ နည်းစနစ်များကိုလည်း အချိန်မီအခါမီ ဆောင်ရွက်ရန် ကောင်းမွန်သည့်အခြေအနေကောင်းများရရှိစေကြောင်း၊ ယခင်မိန့်ဖလားလေ့ ဆောင်ရွက်နေသည့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများအစား ယခုကဲ့သို့ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်တွင် ခေတ်မီစက်ကိရိယာများအစားထိုး သုံးစွဲလုပ်ဆောင်ခြင်းဖြင့် လူလုပ်အားကို များစွာအသုံးပြုရန် မလိုအပ်ခြင်း၊ အချိန်ကုန်သက်သာ၍ အချိန်မီအခါမီ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အကျိုးကျေးဇူးများရှိကြောင်း၊ သို့သော်လည်း ငွေကြေးဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ စက်ကိရိယာများအား ကျွမ်းကျင်စွာအသုံးပြုနိုင်မှုနှင့် စက်ကိရိယာပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးကဏ္ဍများသည် လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်တွင် လုပ်ကိုင်နေသည့် တောင်သူများအတွက် စိန်ခေါ်မှုများဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း ၎င်းစိန်ခေါ်မှုများကို စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန၊ စက်ကိရိယာများဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေသည့် ကုမ္ပဏီများ၏ ပန်ဆောင်မှုအကူအညီများဖြင့် အလွယ်တကူ အချိန်တိုတိုဖြင့် ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနိုင်ပြီး တောင်သူများအနေဖြင့် လယ်ယာကဏ္ဍတွင် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ပိုမိုတိုးတက်မြှင့်တင်မှု လာမည်ဖြစ်ကြောင်း အကျယ်တဝင့်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်စိုး(မြတ်)



# လောင်စာထင်းရှားပါး၍ ကျေးလက်နေ ဒေသခံများအခက်တွေ့

ရေတာရှည် ဓနံနဝါရီ ၃၁

သစ်တောများပြုန်းတီးမှု ပမာဏ မြင့်တက်လာခြင်းနှင့်အတူ ကျေးလက်ဒေသများတွင် လောင်စာထင်း ပိုမိုရှားပါးလာကြောင်း သိရသည်။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ်တွင် သစ်တောကြီးပိုင်းဒေသအများအပြားရှိသော်လည်း ပုဂ္ဂလိကသစ်တောများ ထူထောင်ခြင်းနှင့် အလွန်အကျွံ သစ်ခတ်ယူခြင်းတို့ကြောင့် လောင်စာထင်းရရှိနိုင်မှုနည်းပါးကာ ကျေးရွာတို့ရှိ အရိပ်ရသစ်ပင်များအားလုံး သုံးစွဲမှုလည်းမြင့်တက်လာနေကြောင်း သိရသည်။ မိုးရာသီကာလနှင့် တပေါင်း၊ တန်ခူးလများတွင် အလွန်မုန်တိုင်းများအတွက် ထင်းများ စုဆောင်းခတ်ယူလျက်ရှိရာ အနီးအနားတွင်ရရှိနိုင်ခြင်း

မရှိဘဲ သစ်တောများ အတွင်းသို့ တစ်ဥှောင် နှစ်ရက်ခနီးကို လှည့်ဖြင့်သွား၍ ခုတ်ကြရကြောင်း သိရသည်။ “သစ်ပင်ကြီးတာတွေ မရှိတော့ အပင်ပေါက်တွေကိုခုတ်တယ်။ အပင်ပေါက်တွေခုတ်တော့ တောပြုန်းတာ မြန်တာပေါ့” ဟု သစ်တောကြီးပိုင်းဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။ စစ်တောင်းမြစ်ဝှမ်း တစ်လျှောက်

နေထိုင်ကြသည့် ကျေးရွာများသည် ပြောင်းစိုက်ခင်းများမှရရှိသည့် ပြောင်းဖူးရိုး၊ ပြောင်းဖူးအူတိုင်များအား အခြောက်လှမ်း၍ ထင်းအဖြစ် စုဆောင်းထားကြပြီး ကာလရှည်အခက်အခဲအတွက် တစ်အုပ်တစ်မ သစ်တောစိုက်ခင်းများ ပိုမိုထူထောင်သင့်ကြောင်း သုံးသပ်ပြောကြားမှုများလည်းရှိနေသည်။

ကိုလွင်(ဆွေ)

# မြိုင်မြို့နယ်တွင် ရေပူလုံစွာသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်ထားမှုအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ပခုက္ကူ ဓနံနဝါရီ ၃၁

မြိုင်မြို့နယ်တွင် ရေပူလုံစွာသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်ထားမှုများကို ပခုက္ကူခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကိုကိုလွင်၊ ပခုက္ကူခရိုင်ဦးစီးဌာနလက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်နိုင်၊ မြိုင်မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးရဲလင်းအောင်တို့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့သည် မြိုင်မြို့နယ်မြေရပ်ကျေးရွာသို့ရောက်ရှိပြီး ပေ ၈၅၀ အထိ တူးဖော်ထားသော ရေတွင်းသစ်တူးဖော်မှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ဆက်လက်၍ မြိုင်မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ပိုင် ရေဂါလန် ၅၀၀၀၀ ဆံ့ကန်အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ပိုင် ရေဂါလန် ၅၀၀၀၀ ဆံ့ရေကန်အတွင်းသို့ မြိုင်မြို့နှင့် နှစ်မိုင်ခန့်အကွာ

ရှိ ယင်တိုင်းတောင်ဆည်မှရေဖြင့် နွေရာသီကာလ ရေတိုးတက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ၁၂ လက်မပိုက်ဖြင့် ရေထည့်သွင်းမှုအခြေအနေများ၊ မြိုင်မြို့နယ်ထန်းငယ်တောကျေးရွာအနီးတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရန်ပုံငွေဖြင့် ရေတွင်းသစ် သုံးတွင်း တူးဖော်မှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်မြန်/ဆက်

# အမရပူရမြို့နယ်တွင် နွေဦးဈေးကွက်ကိုချိန်ဆကာ ပန်းမုန်လာများတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးလာ



အမရပူရ ဓနံနဝါရီ ၃၁

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသော ကာလတွင် တောင်သူများမှာ ဈေးကွက်ကို ခန့်မှန်းကာ စိုက်ပျိုးသီးနှံကိုရွေးချယ် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ အမရပူရမြို့နယ်တွင် နွေကာလအမီ ပန်းမုန်လာများကို တွင်ကျယ်စွာ စိုက်ပျိုးနေကြကြောင်း သိရသည်။ ဆောင်းတွင်းကာလတွင် သီးနှံစုံအပြိုင်ပေါ်သည့်အတွက် နောက်ပိုင်းတွင် ဈေးကွက်ကျသွားသည်များနှင့်

ကြုံတွေ့ကြရသည်။ ယင်းကြောင့် ဆောင်းအကုန် နွေအကူးအတွက် သီးနှံများကို ချိန်ဆစိုက်ပျိုးလာကြသည်။ ပန်းမုန်လာစိုက်ပျိုးရာတွင် လိုအပ်သလိုထယ်ထွန်ပြီးသည့်နှင့် ပေါက်ပြားဖြင့် ငါးပွင့်ဆိုင် ကျင်းယက်ထားကြသည်။ စိုက်ခင်းတွင် ရေတင်ကာ မြေအစိုတွင် ထိုးစိုက်သည့်စနစ်ကို အသုံးပြုလာကြသည်။ စိုက်ပျိုးရန်အတွက် ပန်းမုန်လာပင်ကိုသီးသန့်

ပျိုးထောင်ကာ စိုက်ပျိုးကြရသည်။ တစ်ဧက စိုက်ပျိုးရန်အတွက် မျိုးစေ့အထုပ် ၂၀ ခန့် ပျိုးထောင်ကြရသည်။ အများအားဖြင့် တစ်ဧကလျှင် ပန်းမုန်လာအပင် အနည်းဆုံး ၈၀၀၀ မှ ၁၀၀၀၀ ကျော်အထိ အပင်အစိပ်အကျအလိုက် စိုက်ပျိုးကြသည်။ စတင်စိုက်ပျိုးသည့်မှစကာ မြေဆီကျွေးခြင်း၊ ရေတင်ခြင်း၊ ဆေးဖျန်းခြင်းများကို စနစ်တကျ ပြုလုပ်ပေးကြရသည်။ စတင်စိုက်သည်မှ သုံးလခန့် ကြာလျှင် ပန်းမုန်လာကို ခုတ်ယူရောင်းချနိုင်သည်။ သုံးလအတွင်း ရာသီဥတုအခြေအနေအလိုက် ရေတင်ခြင်းကို အနည်းဆုံး ငါးကြိမ်မှ ခြောက်ကြိမ်အထိ တင်ကြရသည်။ လက်ရှိကာလတွင် ပန်းမုန်လာမှာ ဈေးကွက်ကောင်းမွန်သောနှစ်ဟု ဆိုကြသည်။ စတင်ပေါ်ခါစတွင် ပန်းမုန်လာ တစ်ပွင့်လျှင် ငွေ ၃၅ ကျပ်နှုန်း ရောင်းချရပြီး ယခုအခါ ပန်းမုန်လာ တစ်ပွင့်လျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀ မှ ၂၅၀ အထိရောင်းချကြသည်။ ဈေးကွက်ကောင်းမိသော ပန်းမုန်လာစိုက်ခင်း တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၁၅ သိန်းမှ သိန်း ၂၀ အထိ ရရှိကြသည်။

တိမ်တစန်

# ကျေးလက်နေသူများအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိရန် မော်တာအုပ်ချုပ်သင်တန်းဖွင့်

ဘားအံ ဓနံနဝါရီ ၃၁

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ်တွင် နိုင်ငံတော်မှ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု လျှော့ချရေးလုပ်ငန်းစဉ် (၈)ရပ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကျေးလက်ဒေသနေ တိုင်းရင်းသားအမျိုးသမီးငယ်များ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိစေပြီး တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက

ဖွင့်လှစ်သော မော်တာအုပ်ချုပ်စက်သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၄) ဖွင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်က ကလျာတမြင်ကွက်သစ်ရှိ ပြည်နယ်ကျေးလက်ဦးစီးရုံးခန်းမတွင် ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သင်တန်းမှာ အခြေခံစက်ချုပ်ရိုးများ လေ့ကျင့်ခြင်း၊ ပေကြိုး၊ ပေတံအခေါ်အဝေါ်ဖြင့် ကိုယ်တိုင်းနည်းများ သင်ကြားပေးခြင်း၊ ရုပ်အင်္ကျီ၊ ဘောင်းဘီ၊ ကလေးဝတ်ဝါဝန်၊ အမျိုးသမီးဝတ် လက်ပြတ် အင်္ကျီချုပ်နည်း

များကို သင်တန်းသူများအား မော်တာအုပ်ချုပ်စက် ၃၂ လုံးဖြင့် စရိတ်ငြိမ်းသင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်သည်။ ကျေးလက်ဒေသများမှ သင်တန်းသူ ၁၃၃ ဦး မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး အမှတ်စဉ်(၅) သင်တန်းတွင် အဆင့်မြင့် သင်တန်းများ ပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဘားအံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးခင်မောင်ဝင်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဇေမျိုးလွင်(မြန်/ဆက်)

# ကမ်းပြိုမှုကာကွယ်ရန် သံခြင်းအခြေပြုကျောက်စိတမံ ဆောက်လုပ်

ကနီ ဓနံနဝါရီ ၃၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ကနီမြို့နယ်နတ်ကြီးကျေးရွာအုပ်စုရှိ ဝက်ချောင်းကလေးကျေးရွာသည် ၂၀၁၅ခုနှစ် ဩဂုတ်လအတွင်းက ချင်းတွင်းမြစ်ရေ စံချိန်တင်မြင့်တက်ခဲ့၍ ရေတိုက်စားကာ ကျေးရွာ၏ကမ်းပါးပြိုပြီး လူနေအိမ်အချို့ ရွေ့ပြောင်းခဲ့ရသည်။ ယင်းကြောင့် ချင်းတွင်းမြစ်ရေတိုက်စားခြင်းမှ ကာကွယ်နိုင်ရန် အရည်ပေ ၅၅၀ ရှိ သံခြင်းအခြေပြု ကျောက်စိတမံတည်ဆောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ “ဒီဝက်ချောင်းလေးကျေးရွာကို ကမ်းပြိုမှုကနေ ကာကွယ်ဖို့ သံခြင်းအခြေပြု ကျောက်စိတမံကို ၂၀၁၅ ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်က စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ပါတယ်။ တစ်အရည်

ပေ ၅၅၀ နဲ့ တစ်ပြင် လျော့ဇောက်(စလုတ်)အရည် ပေ ၄၀ ရှိ သံခြင်းအခြေပြု ကျောက်စိတမံရေမှာ ရေတိုက်စားခံ ထန်းလုံးတိုင်များကိုလည်း အကာအကွယ်အနေနဲ့ စိုက်ထားတယ်။ ဒီတစ်လုပ်ငန်းတွေကို ရေအရင်းအမြစ်နဲ့ မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်နေမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု သံခြင်းအခြေပြုကျောက်စိတမံ တည်ဆောက်ရေးမှ တာဝန်ရှိသူက ပြောသည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းကို ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီး ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၁၅၇ ဒသမ ၁၂ သန်းဖြင့် ဆောက်လုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။

သန်းဌေးအောင်(ကနီ)







# အားလုံးအတွက် အခမဲ့ အင်တာနက်

အခုပဲ ငွေဖြည့်ပြီး မြန်ဆန်လွန်းတဲ့ အင်တာနက်ကို ရယူစို့

# ooredoo



- ၅၀၀ ကျပ် **5MB** အပိုလက်ဆောင်
- ၁,၀၀၀ ကျပ် **10MB** အပိုလက်ဆောင်
- ၃,၀၀၀ ကျပ် **50MB** အပိုလက်ဆောင်
- ၅,၀၀၀ ကျပ် **100MB** အပိုလက်ဆောင်
- ၁၀,၀၀၀ ကျပ် **250MB** အပိုလက်ဆောင်
- ၂၀,၀၀၀ ကျပ် **1GB** အပိုလက်ဆောင်



ကြေး

**စိန်ပင်လယ် စိန်ရွှေရတနာဆိုင်**

စိန်ဖြူစိန်သန့်များနှင့် ပြုလုပ်ထားသော စိန်ထည်လက်ဝတ်ရတနာ ဒီဇိုင်းမျိုးစုံနှင့် 18K(750) ပလက်တီနမ်ဒီဇိုင်းအသစ်အဆန်းပေါင်းမြောက်မြားစွာကို (၅% မှ ၂၀%) ထိ အထူးလျှော့ဈေးဖြင့် (၁.၂.၂၀၁၆ မှ ၂၉.၂.၂၀၁၆)ထိ ရောင်းချပေးနေပါသည်။

1. Junction Square Centre, မြေညီထမ်း (ကမာရွတ်)၊
2. AKK Shopping Centre, ပထမထမ်း၊ လေးထောင့်ကန်လမ်းမကြီး (သယ်နန်းကျွန်း)။

Nice ဖြစ်သည့်စရိတ် Fair ဖြစ်သည့် ဈေးနှုန်းများ နှင့် တန်ဖိုးလ အတာသင်္ကြန်မှာ

**Nice Fare Travel Co.,Ltd.** IATA နှင့်အတူ ဧည့်သည်ခွင့်ပြုထားသည့်အဖြစ်ကြေညာခြင်း.....

- ✓ ဥရောပ(၆)နိုင်ငံစရိတ် (၁၀ - ၂၀ ဝါး) (4800) US\$
- ✓ အမေရိကားစရိတ် (၁၀ - ၂၅ ဝါး) (6700) US\$
- ✓ ဩစတြေးလျ (၁၂ - ၂၀ ဝါး) (4500) US\$
- ✓ ဟောင်ကောင်/မကာအို (၁၀ - ၂၀ ဝါး) (1550) US\$
- ✓ ကိုရီးယား (၁၀ - ၂၀ ဝါး) (1900) US\$
- ✓ ဂျပန် (၁၀ - ၂၀ ဝါး) (2800) US\$
- ✓ ထေရိုင်း-ရှန်ဟိုင်း-ကွမ်မင်း (၁၀ - ၁၀ ဝါး) (1800) US\$
- ✓ ဘာလီ (၁၀ - ၁၀ ဝါး) (1300) US\$
- ✓ ဘန်ကောက် ၊ ဗူးစက် (၁၂ - ၁၀ ဝါး) (1250) US\$
- ✓ ဝေကာပူ၊ မလေးရှား (၁၅ - ၂၀ ဝါး) (1450) US\$
- ✓ ဗီယက်နမ်စရိတ် (၁၀ - ၁၀ ဝါး) (890) US\$
- ✓ မန္တလေး-ဘန်ကောက် (၁၀ - ၁၅ ဝါး) (700) US\$
- ✓ ဘန်ကောက် ၊ ပထွေရား (၁၂ - ၁၀ ဝါး) (775) US\$
- ✓ ဘန်ကောက် ၊ ပထွေရား (၁၀ - ၁၀ ဝါး) (775) US\$

ဧည့်သည်မှု နှင့် အထူးအကြံပေးမှုများ ရရှိစေရန် **Nice Fare** နှင့် ခရီးသွားကြည့်ပါ.....

သင်္ကြန်ခရီးစဉ်အားလုံး Apr 10,12,13,14 မှထွက်ခွာပါမည်။လေယာဉ်လက်မှတ် ၊ 4 Star Hotel နှင့် အစားအသောက် ၊ ဝန်ခံကြေး

ဆက်သွယ်ရန် **၀၁-၂၅၅၆၉၉၊ ၀၉-၅၁၄၅၅၅၊ ၀၉-၅၁၄၅၅၄၊ ၀၉-၉၆၅၅၆၀၀၀**  
**၀၉-၇၈၈၇၇၇၇၇၇၇၇ ၊ ၀၉-၂၅၅၅၇၇၆၁၈။**

**ICELAND CONSTRUCTION CO.,LTD.**

မြေအကျယ် (40'x60')  
အခန်းအကျယ် (19'x53')  
(၈) ထပ်ခွဲအထောက်အအိတ်နှင့် Penthouse (38'x53')အကျယ်  
မြေညီထပ်အမြင့် 17' (RC ထပ်ခွဲ)  
Pile Foundation & Ready-Mixed Concrete  
Transformer & Generator (24hrs Back up)  
ကိုယ်ပိုင်စီတာ နှင့် ရေပေးစနစ်  
Underground Tank & Overhead Tank (Stainless Steel Tank)  
(၉)ယောက်စီးခါတ်လှေကား (630 kg)  
CCTV & Fire Alarm System, Emergency Exit  
အခန်းဝယ်ယူသူများကို အခန်းတန်ဖိုး၏ 12% Discount သက်သာခွင့်ရမည်။

**65% ဆောက်လုပ်ပြီးစီးနေပါပြီ**

အပြန်ဆုံးဆက်သွယ်ရန်  
Office ၊ အမှတ် (၂၆)၊ ဗြိတိသေ့လမ်း၊ (၈)မိုင်၊ မရမ်းကုန်း၊ ဗြိတိသေ့လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊  
Hot Line : 09-5017849, 09-450050250, 09-450006560

ကျွမ်းကျင်မှု 4-7 February 2016  
ကျွမ်းကျင်မှုအချိန် 9:00 Am : 5:00 Pm  
ကျွမ်းကျင်မှုနေရာ တပ်မတော်ခန်းမ၊ ဦးစိစာရလမ်း၊ ဝန်ကြီးဌာန

တိုက်ခန်းအမြန်ရောင်းမည်  
မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ အောက်ပဟိုလမ်းနှင့် အထက်ပဟိုလမ်းကြား၊ မာလာလမ်းသွယ် (၃)၊ (မြေညီထပ်) Hall Type အမြန်ရောင်းလိုသည်။  
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၉-၅၀၆၆၆၈၀၊ ၀၉-၇၉၆၆၆၉၂၆

**ခုံမြို့သစ်**  
အရှေ့ပိုင်း  
ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်  
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း  
များရှိမြေကွက်များကို  
ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။  
**09-500 5916**  
**09-730 97123**

အယ်ဒီတာ အဖွဲ့  
၁၃၁ (မြေညီထပ်)  
၃၇ လမ်း (အလယ်)  
ကျောက်တန်း၊ ဗြိတိသေ့လမ်း  
ရန်ကင်းမြို့၊  
ဖုန်း ၀၁ ၃၉၁၁၃၆

ပြန်ဆိုရေး  
စိုးမိုး စာပေ  
၁၃၊ ၁၀၇ လမ်း၊  
မင်္ဂလာ တောင်ညွန့်၊  
ရန်ကင်းမြို့၊  
ဖုန်း ၂၉၀၉၉၂

**APYOSIN**  
2016 FEBRUARY  
**အပျိုစင်**  
မဂ္ဂဇင်း  
**ထွက်ပြု**  
အစဉ်ကြည့်နူး  
ရွှင်မြူးစေဖို့

ကန်ကွက်ရန်ကြော်ငြာ  
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ မြိုင်သာယာကွက်သစ်၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၆၇၆) အမည်ပေါက် ဒေါ်နန်းတင်၏ မြေကွက်အား ဝယ်ယူနိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်ခန့်စန်းဝင်း(၁၂/ကတန (နိုင်) ၀၅၄၂၀၅၂) ကိုင်ဆောင်သူက မြေကွက်စလစ် (မူရင်း)၊ ငွေသွင်းချလန်(မူရင်း)နှင့် အရောင်းအဝယ် စာချုပ်(မူရင်း)များ တစ်ပြိုင် မြေချပစ်ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာသဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့် ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း အထောက်အထား (မူရင်း)များတစ်ပြိုင် ကန်ကွက်ထုတ်သွင်းနိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန်ကွက်ရန်မရှိဟု လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ မြေချပစ်ထုတ်ပေးရန်ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။  
မြေယာနံ(၂)၊ မြေယာဥှန်ခွဲ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

**မြန်မာပြည်တွင်ပထမဦးဆုံး**  
တစ်ဦးတည်း **Organic** လက်မှတ်ရ  
သဘာဝပေါ်ဆန်းမွေးစစ်စစ်နှင့် ပဲဆီသန့် ဖြန့်ဖြူးရေး

ကျန်းမာပျော်ရွှင် အသက်ရှည်ဖို့  
ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးအလွန်နည်းသည့်  
“သဘာဝအမှတ်တံဆိပ်”  
“အော်ဂဲနစ်” ပေါ်ဆန်းမွေးစားကြပါဖို့

ဖုန်း-၀၁-၂၂၀၈၃၄၊ ၀၉-၅၁၅၀၅၂၅၊ ၀၉-၇၈၅၀၅၀၅၂၅

အတိုးပေးရန်မလို  
**၂၀၁၆** **မြေကန်သာ** Condominium  
ငွေချေစနစ် **လစဉ် (၆သိန်း) ခန့်သာ**

ဂျီစီ **ISM** ကျောင်းနှင့် ဘီဂျီမဂ်ဂျီဈေးအနီး  
DEVELOPED BY **iGREEN DISCOUNT (၅၀) သိန်း** (ရောင်းချပေးသွားမည်။)

4,5,6,7 -Feb-2016  
တပ်မတော်ခန်းမတွင်  
ရောင်းချပေးသွားမည်။

အတိုးပေးရန်မလို  
**၂၀၁၆** **UBC** CONDOMINIUM  
ငွေချေစနစ် **လစဉ် (၆သိန်း) ခန့်သာ**

သယ်န့်ကျွန်း၊ ဇဝန **YIS** နှင့် **ILBC** ကျောင်းအနီး  
DEVELOPED BY **iGREEN DISCOUNT (၅၀) သိန်း** (ရောင်းချပေးသွားမည်။)

4,5,6,7 -Feb-2016  
တပ်မတော်ခန်းမတွင်  
ရောင်းချပေးသွားမည်။

ဖောင်းကြွပျောက် ယာဉ်အမှတ် 5G/3823 ၏ ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင် ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
လျှောက်ထားခြင်း ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်းမြောက်ပိုင်း)

မူးယစ်ကိုပစ် ပန်းတိုင်သစ် စိတ်သစ် လူသစ် ဘဝသစ်

**KONICA MINOLTA**  
Authorized Business Partner  
**GANDAMAR**  
Business Solutions

**စက်အလုံးစေ့ အကန့်အသတ်ရှိသည်။**

Promotion Period 18 Jan 2016 - 12 March 2016

**Bizhub C221**  
No. 1 A3 Color Copier Worldwide  
COLOR A3 Multifunction COPIER  
REGULAR 2,750 USD  
MEMBER PROMOTION 2,200 USD  
+ USD 200 for Auto Document Feeder

**2 Year Parts Warranty**  
**Safe Guard**  
**Free Black Toner**  
**5 Pack of A4**

**BUY ANY Multifunction COPIER**  
Starting at 661 USD  
Bizhub 164  
Bizhub 165  
Bizhub 195

**GIFT**  
**GBC CombBind 110**  
Plastic Ring Binder  
+ 3 Packs of Ring  
+ Presentation Cover (ibClear + ibCover)

**တစ်သက်တာ ပြင်ဆင်ခွင့်အခမဲ့**

09-253547980, 09-253547981, 01-383932, 01-383934



အင်တာနက် ခေတ်မှာ အင်္ဂလိပ်စာ တတ်မှ ဖြစ်မယ်

# ဂုဏ်ထူးဘွဲ့အောင်ခွင့်

March April May

**ဒေါ်စန္ဒာအောင်ခိုင်**

Grammar & Essay (သဒ္ဒါ + စာစီစာကုံး) B.A ( English )  
 English Speaking (အင်္ဂလိပ်စကားပြော) Certificate in Travel & Tourism  
 City College of San Francisco

၂၅၂ ပန်းဆိုးတန်း၊ ကျောက်တံတား။ 01 252 919, A-2 (တက်လမ်း) သံသုမာလမ်း၊ သူဝဏ္ဏ။ 09 798443320

# ES4E SUMMER SCHOOL

## March to May 2016

(Age 5 to 14)

### Enrol Now!

01-8550337, 8550960, 578204, 561652.

# Summer English Course

NELC *Don't Worry, Just Speak!*

Nelson English Language Centre

**Pre-school**  
3 to 5 years old

**Young Learners**  
6 to 15 years old

**Adult**  
Over 16 years old

**Communicative English Class & IELTS**

Cambridge Courses Starters, Movers Flyers, KET PET&FCE

5-10% off till 18 Feb  
Get Free T-shirt & Calendar

Yangon Myaynigone : 01 523680, 526311 Sanchaung : 01 501947, 098612639  
 Bo Aung Kyaw : 01 256516~7 Yankin : 01 8550727~8 Mayangone : 09 73065345  
 Mandalay : 09 91023900 Lashio : 082 26611  
 Pyin Oo Lwin : 09 400306019 Tachileik : 084 52572

Building a Brighter FUTURE

Since 2007

VALUESTAR EDUCATION CENTRE

Certificate Course in

- **Human Resource Management**  
တနင်္ဂနွေနေ့ (နံနက် ၇:၀၀ မှ ၉:၀၀ ထိ) ၇.၂.၂၀၁၆ စမည်။ (9 Weeks)
- **Business Management**  
တနင်္လာ၊ သောကြာနေ့ (ညနေ ၆:၀၀ မှ ၈:၀၀ ထိ) ၁၂.၂.၂၀၁၆ စမည်။ (5 Weeks)
- **Business English**  
အင်္ဂါနေ့၊ ဗုဒ္ဓဟူး (ညနေ ၆:၀၀ မှ ၈:၀၀ ထိ) ၉.၂.၂၀၁၆ စမည်။
- **IELTS Foundation**  
အင်္ဂါ၊ ဗုဒ္ဓဟူး နှင့် ကြာသပတေး (နံနက် ၇:၀၀ မှ ၈:၃၀ ထိ) ၉.၂.၂၀၁၆ စမည်။

◆ Enroll HR (or) Business Management → Business English **50% Off**  
 ◆ Enroll HR (or) BM(or)Business English (or) IELTS **at New Centre → 10% Off**

New Centre Address :  
 တိုက်(၂၉)၊ အခန်း(၃၀၂)တတိယထပ်၊ "Ice Berry" Coffee Shop & "Hot Shop" Fashion အပေါ်ထပ်၊  
 ရန်ကင်း-အင်္ဂလိပ်လမ်းလှည့်တန်းမီးပွိုင့် အနီး၊ လှည့်တန်း၊ ကမာရွတ်။  
 09-5043580, 5200547, 09-450001145  
<https://www.facebook.com/Valuestar Education Centre>

ဆရာကောင်း (WISDOM VILLAGE)

- \* New SAT 'I' (English) Start(6.2.2016)
- \* IELTS / IGCSE (English) / TOEFL

အမှတ်-၉၊ ပန်းခြံလမ်း၊ မြေခိုကုန်း။ Ph: 516680, 09-5115486

တရုတ် ENGLISH Conversation Practice

ကျေးဇူးပြုပေးရန် Sayar.Yang

ပြောဆိုပြီးပြောပတ်သက် ပြောတတ်ပြီးပြောပတ်သက် ကျေးဇူးပြုလေ့ကျင့်သင်တန်း

Great Wall TAMWE - 540714, 09 5183636  
 စတင်ပြော ၁ စတင်ပြော 09 49 285182

ကန့်ကွက်ရန်ကြော်ငြာ  
 ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ တပ်ရွာကုန်းကွက်သစ်၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၃၇၆) အမည်ပေါက် ဦးထွန်းစိန်၏ မြေကွက်အား ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်သူ ဦးသိန်းမိုး(၉/မကန(နိုင်)၀၅၇၇ (၆၃၁)ကိုင်ဆောင်သူက မြေကွက်စလစ်(မူရင်း)၊ ငွေသွင်းချလန်(မူရင်း)နှင့် အရောင်းအဝယ် စာချုပ်(မူရင်း)များတင်ပြပြီး မြေချပါမိမ့်ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာသဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း အထောက်အထား(မူရင်း)များတင်ပြပြီး ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းနိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက် ကော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်ရန်မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ မြေချပါမိမ့်ထုတ်ပေးရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။  
 မြေယာနံပါတ်(၂) မြေယာဌာနခွဲ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

ကန့်ကွက်ရန်ကြော်ငြာ  
 ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ စံချိန်မီအဆင့်(၁)ကွက်သစ်၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၁၇၂)အမည်ပေါက် ဒေါ်ခွင်၏ မြေကွက်အား ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်မြမြင့်မော် (၁၁၂/တတန(နိုင်)၀၀၀၁၇၅) ကိုင်ဆောင်သူက မြေကွက်စလစ်(မူရင်း)၊ ငွေသွင်းချလန် (မူရင်း)နှင့် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်(မူရင်း)များတင်ပြပြီး မြေချပါမိမ့်ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာသဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅) ရက်အတွင်း အထောက်အထား(မူရင်း)များ တင်ပြပြီး ကန့်ကွက်လွှာတင်သွင်းနိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်ရန်မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ မြေချပါမိမ့်ထုတ်ပေးရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။  
 မြေယာနံပါတ်(၂) မြေယာဌာနခွဲ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

အမေရိကန်တစ်ဝှမ်း ကျောင်းသားအများဆုံးဖြေဆိုသည့် American College Test (ACT) မှ Grade (12) လက်မှတ်ထုတ်ပေးမည့်

# AMERICAN UNIVERSITY FOUNDATION PROGRAM

- အမေရိကန်၊ ဩစတြေးလျ၊ ကနေဒါ၊ အင်္ဂလန်၊ စင်ကာပူ၊ မလေးရှား နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့ရှိ ကမ္ဘာကျော် တက္ကသိုလ်ကြီးများသို့ Foundation ထပ်မံ တက်ရောက်ရန် မလိုဘဲ ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးဖြင့် တက်ရောက်နိုင်မည်။
- GCE'A' Level, Grade 12 တို့အပြင် SAT နှင့် တူညီပြီး အမေရိကန်တက္ကသိုလ်ကြီးများသို့တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်ရရှိပါသည်။
- iGCSE လက်မှတ်ရကျောင်းသားများ အဆိုပါ ပရိုဂရမ် တက်ရောက်ပြီးပါက Grade 12 ဖြင့် လက်ခံသည့် အမေရိကန်၊ အင်္ဂလန်၊ ဩစတြေးလျတက္ကသိုလ်တိုင်းသို့ ကျယ်ပြန့်စွာ ရွေးချယ်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။
- အမေရိကန်တက္ကသိုလ်များစွာမှ 39 Credit points အထိ အသိအမှတ်ပြုပေးပါသည်။
- မြန်မာနိုင်ငံတွင် (၁၀)လသာ သင်ယူရပြီး အင်္ဂလန်၊ ဩစတြေးလျတက္ကသိုလ်ဘွဲ့များကို စင်ကာပူတွင် (၂)နှစ် တက်ရောက်ရုံဖြင့် ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။
- International ကျောင်းများမှ Sec 4 / Grade 10 ကျောင်းသားများ ဝင်ခွင့်ဖြေဆိုလျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

ACT နှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းအချက်အလက်များကို [www.acteducationsolutions.com/en/gac](http://www.acteducationsolutions.com/en/gac) တွင် ဝင်ရောက်လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

SEMINAR

# Feb 7

2 pm - 4 pm

CROWN Edu: Center

# ဒဂုံမြို့နယ်

ဒဂုံပိုင်  
 သိမ်တန်းမြို့နယ်  
 ငတင်ပိုင်၊ မြောက်ပိုင်၊  
 များရှိ မြေကွက်များကို  
 ဈေးကောင်း ပေးဝယ်သည်။  
 09-6809893  
 09-5120620

ကန့်ကွက်ရန်ကြော်ငြာ  
 လိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-၁၀၀၀-၁၃၊ မြေကွက်အမှတ်- ၁၂၃၉/က၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်- ၁၂၃၉/က၊ ကန့်စိမ်းသားလမ်း (၁၆)ရပ်ကွက်၊ လိုင်သာယာမြို့နယ် ဒေါ်မြလှိုင်အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအား အမည်ပေါက် ဒေါ်မြလှိုင် ထံမှ အရပ်ကတိအရောင်းစာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်ဝင်းဝင်းစိန်(၁၄/မကန(နိုင်)၁၃၇၆ ၅၇၀)မှ ကိုရိုက်ဆွဲထားသော ဒေါ်မြလှိုင် အမည်ပါ မြေချပါမိမ့်နှင့် အရောင်းစာချုပ်ပျောက်ဆုံးကြောင်း တရားရုံးကွန်ရက်ရှိလွှာ ပါမစ်ပျောက်ဆုံးသည်မှာ မှန်ကန်ကြောင်း ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ရဲစခန်းထောက်ခံစာ၊ ကိုယ်တိုင်ဝန်ခံချက်၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ထောက်ခံချက်တို့တင်ပြ၍ ဒေါ်ဝင်းဝင်းစိန်ထံမှ GP အမှတ် ၁၀၉၄၂/၁၅ (၁၉-၁၀-၁၅)ဖြင့် ရရှိသူ ဦးအောင်ထွန်း (၁၂/မရက(နိုင်)၁၄၅၃၉၀)မှ ပါမစ်ပျောက်ဖြင့် နှစ်(၆၀) မြေငှားကရန် လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင် ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း အတိုင်းဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။  
 မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

Than Yadanar Moe & Than Yadanar Toe  
Newcastle University (UK)  
Business Management

Kyi Su Mon  
University of West of England, Bristol(UK)  
Architecture & Environmental Engineering

Khant Win Htet  
Worcester Polytechnic Institute (USA)  
Civil Engineering

Ei Thinzar Phyto  
Rochester Institute of Technology(USA)  
Biotechnology

CRÖWN EDUCATION Yangon - Myanmar

ACT

GLOBAL ASSESSMENT CERTIFICATE

Call us: 01 527 838, 09 450 200 030, 09 450 200 040



ကြေးမုံ

**NEW MOTION Travels & Tours**  
အနားယူ အပန်းဖြေခြင်းသည် အနာဂတ်အတွက် အင်အားဖြစ်ပေါ်သည်။  
ဓမ္မေသျှာသစ်လွင် ခရီးစဉ်

- ★ အလောင်းတော်ကသာပရီးစဉ် (မုံရွာ၊ အလောင်းတော်ကသာ၊ စစ်ကိုင်း၊ မန္တလေး) - Feb 11, Mar 1, 18
- ★ မန္တလေးခရီးစဉ် (မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ မင်းကွန်း၊ ကျောက်စိမ်းဘုရား) - Feb 11, Mar 1, 18
- ★ တောင်ကြီးခရီးစဉ် (တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ ကလေး) - Feb 11, Mar 1, 18
- ★ ပုဂံခရီးစဉ် (ပုဂံ၊ ညောင်ဦး၊ ပုပ္ဖိုး၊ စွယ်တော်လေးဆူ၊ ပခုက္ကူ) - Feb 11, Mar 1, 18
- ★ ပုဂံ-ရွှေစက်တော်ခရီးစဉ် (မင်းဘူး၊ ရွှေစက်တော်၊ မတော့၊ ပုဂံ၊ ပုပ္ဖိုး) - Feb 11, Mar 1, 18

အမှတ်-16၊ ကွန်းတော်လမ်း၊ စမ်းချောင်း၊ Ph: 527 922, 538 811, 09 492 529 11, 09 492 529 22, 09 731 489 22

**ကျိုက်ထီးရိုး ကြူကြူဝင်း**  
ဘုရားဖူးခရီးသွားနှင့် ကားစီးလုံးဝား

ကျိုက်ထီးရိုး - အပတ်စဉ် (စနေ) နေ့ချင်းပြန် / ၁-ညအိပ် (၃၀၀၀/၃၅၀၀၀)  
(အသင်းအဖွဲ့များအတွက် သက်သာသောနှုန်းများဖြင့် စီစဉ်နိုင်ပါသည်။)

Ph: 09 788700997, 09 963344200, 01 563345

**အာရှ ဒရဂွန်**  
Asia Dragon ကျိုက်ထီးရိုး  
ချောင်းသာ / ငွေဆောင်

Ph: 703790, 09-861-9008  
707062, 09-861-7770

**အထူးဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူခြင်း**

ထပ်ဆင့်အကယ်ဒမီ စင်ရော်မောင်မောင် အား  
(၆၈)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့တွင်  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏  
အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်(၂/၂၀၁၆)ဖြင့်  
စွမ်းဆောင်မှုဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့အဖြစ် "အလင်္ကာကျော်စွာ" ဘွဲ့တံဆိပ်ကို  
ချီးမြှင့်ခြင်း ခံရသည့်အတွက် အထူးလှိုက်လှဲစွာ ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိကြောင်းနှင့်  
ဆက်လက်၍လည်း အမျိုးဘာသာသာသနာကို ကျန်းမာချမ်းသာစွာဖြင့်  
ဆက်လက်သယ်ပိုး ဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

**CGM** CONSUMER GOODS MYANMAR LIMITED  
Healthy happy life

**နိလာ ဗုဒ္ဓဂယာဘုရားဖူးအဖွဲ့**

'ဖွားရာ ဖွင့်ရာ စက်လှည့်ရာ စံရာကြီးလေးသည်၊ သံဝေဇနီယလေးဌာနပူဇော်အလီလီ၊ အပါယ်လေးဝပလာရလား၊ ရာလှူနတ်ပြည်'

(၁၂)ရက်ခရီး - သံဝေဇနီယလေးဌာန + အဝီဇော်တသုံးဌာန (အိန္ဒိယ + နီပေါ) Hotel 4 days → (၁၀)သိန်း  
(၁၅)ရက်ခရီး - သံဝေဇနီယလေးဌာန + အဝီဇော်တလေးဌာန + နယူးဒေလီ၊ တစ်ချိမ်ဟာ Hotel 6 days → (၁၁.၅)သိန်း  
သီရိလင်္ကာ စွယ်တော် + မူလဇောမိပင် + ဘန်ကောက် မြို့ဘုရား (၇)ညအိပ် (၈)ရက်ခရီး → (၁၆)သိန်း စရိတ်ပြင်း

ဗုဒ္ဓဂယာတွင် ဝါတ်လှေကားပါဟိုတယ်တည်ရှိပြီး၊ နယူးဒေလီ နှင့် အာရှတွင် 3 Star အဆင့်ရှိ ဟိုတယ်တွင် တည်းခိုပါမည်။  
နိုင်ငံကူးလက်မှတ် သက်တမ်း (၆)လအထက် လက်ဝယ်ရှိသူများ အထက်ပါစံနှုန်းအတိုင်း ပို့ဆောင်ပေးမည်။ AI နှင့် MAI Air Bus 320 (ရန်ကင်း-ဂယာ-ရန်ကင်း)  
ညမောင်းခရီးစဉ်လုံခြုံစေမည်။ အသက်သာဆုံးရေဖျန်းခြင်း ပို့ဆောင်ပေးမည်။ သတ်မှတ်ထားသောရေဖျန်းဆက်သွယ်ခြင်းမရှိပါ။

**နေရာစုံတို့ ရောက်မည့် ဝန်ဆောင်မှုကောင်းကြောင်း အာမခံ ပို့ဆောင်ပေးနေပါသည်။**  
ခရီးစဉ်အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက နိလာဖွဲ့စည်းရေးအဖွဲ့တွင် လက်ကမ်းကြော်ငြာနှင့် (DVD)ဓမ္မပုဒ်များကိုအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်ထံသို့ ပို့ဆောင်ပါ။

၁၂ ရက်ခရီး (Feb-22), (Mar-7,21), (April-12)၊ ၁၅ ရက်ခရီး (Mar-1,15,29), (April-5,12)  
အမှတ်- ၂၇၆/ ၂၇၈ (မြေညှိ)၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း (ခုံးတံတားအနီး)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
☎ ၀၁-၃၇၆၆၁၀၊ ၃၇၂၁၃၅၊ ၃၈၄၃၆၆၊ ၃၈၄၀၆၆၊ ၃၈၅၃၈၄၊ ၀၉-၅၁၂၀၅၂၉

**ပေါ်ပြူလာစား ဗုဒ္ဓဂယာခရီးစဉ်**

သံဝေဇနီယ (၄) ဌာန၊ အဝီဇော်တ (၄) ဌာန - ၁၀.၅ သိန်း (စရိတ်ငြိမ်း)  
နယူးဒေလီ၊ တစ်ချိမ်ဟာ (၁၄ နေ့/၁၅ ရက်) Discount - 70000 kyats

FEB 12 (ပြည်), FEB 28 (ဘူလီ), MAR 12 (ဘူလီ), MAR 25  
APR 11 (ဂျပန်အိမ်ရာ - သြဏ်ဒါရီ) - ၈.၈ သိန်း

လိပ်စာ - အမှတ်(၇၄) ဘုံသာလမ်း၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။ Ph: 01 2301866, 09-5129134, 09786516520

**RUBY** ကားစီးလုံးဝားသည်

၀၉-၅၁-၇၇၂၁၂၊ ၅၃၅၀၀၀  
၀၉-၅၁-၇၇၂၁၂၊ ၅၃၅၀၀၀

ခရီးစဉ်များနှင့် အထူးဝန်ဆောင်မှုများကို ဝန်ဆောင်ပေးပါမည်။  
ခရီးစဉ်များနှင့် အထူးဝန်ဆောင်မှုများကို ဝန်ဆောင်ပေးပါမည်။  
ခရီးစဉ်များနှင့် အထူးဝန်ဆောင်မှုများကို ဝန်ဆောင်ပေးပါမည်။

မီးသတ်ပြု

**အာရှ ဧကရီ ဗုဒ္ဓဂယာဘုရားဖူးပို့ဆောင်ရေး**  
Asian Empress Travels & Tours

ဗုဒ္ဓဂယာသာသနာ့တိုက်၏ အထွတ်အမြတ်ထားရာ ဗုဒ္ဓဂယာမြေမြတ်  
မဟာသို့ သက်သောင့်သက်သာ သွားရောက်ဖူးမြော်လိုသော  
ဓမ္မမိတ်ဆွေများအတွက် ဟိုတယ်တည်းခို (သီးသန့်)၊ (၇)ညအိပ်  
(၈)ရက် (ဖွားပွင့်၊ ဟော၊ စံ) ဌာနအစုံအား အာရှဧကရီဗုဒ္ဓဂယာ  
ဘုရားဖူးပို့ဆောင်ရေးမှ ဟိုတယ်ယူပို့ဆောင်ပေးနေပါသည်။

**ခရီးစဉ်ထွက်မည့်နေ့များ -**  
(၁၅-၂-၂၀၁၆) (၂-ဦးခရီး)  
(၂၀-၃-၂၀၁၆) (၆-ဦးခရီး)  
(၁-၄-၂၀၁၆) မြည်  
(၁၃-၄-၂၀၁၆) (၈-ဦးခရီး)

**\* တွဲဖက်ရောင်းချသည့် အခြားခရီးစဉ်များအတွက်**  
အမှတ်(၇၄)၊ မြေညှိလမ်း၊ သံတံတားလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
Ph: (01) 501712, (09) 30382448-449

စီးပွားရေး လုပ်ငန်းအချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပြီး နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းဆိုင်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်ထုတ်ဝေတဲ့

**Myanmar B2B Management Magazine**

ပွန်လုပ်ငန်းရှင်စင်စည်းစနစ်နှင့်ကျွန်ုပ်တို့  
စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်မှာ အစွမ်းအထက်ဆုံးအမျိုးသမီး ၅၀  
လုပ်ငန်းအမွေဆက်ခံချင်သူများ  
ကြော်ငြာခြင်း၊ ကြော်ငြာငြိမ်းခြင်း  
အချိန်ကိုချွေတာနိုင်အောင် နာရီကိုရပ်ထားသတဲ့  
လစာဒေါ်လာ ၃၀ ခန့်သာရသည့်အရောင်းသမားဘဝမှ ကုမ္ပဏီ၏ CEO ဖြစ်လာသူ  
မြန်မာအပေါ်ချိတ်ချိတ်ဖြစ်နေသည့်အမေရိကန်  
မဟာဓမ္မရာဇာမိပတ် (စဉ့်ကူးမင်း)၏ ခေါင်းဆောင်မှုကိုလေ့လာခြင်း  
မြန်မာနိုင်ငံနှင့် HR ပြဿနာ  
"သီလုပ်ငန်းများ၏အလားအလာ" ကောင်းစိုင်း အစရှိသည့် ဖတ်ရေး၊ ဖတ်ခရော့အစုံအလင်ဖြင့်

Magazine

နာရေးပထမရုပ်ပုံပါက - 09 420 110 915, 7955 64208 ကြော်ငြာထည့်သွင်းရုပ်ပုံပါက - 09 4200 333 55 ~ 77 (Hot Line)

**ကျွန်းပင်ကြပ်ရောင်းရန်ရှိသည်**

ကျွန်းပင်ကြပ် ၇၀၀၀၀ (ခုနစ်သောင်း) ရောင်းရန်ရှိသည်။  
(လုံးပတ် ၉ လက်မ မှ ၂၄ လက်မ ကျော်၊  
အရှည် ၁၅ ပေ မှ ၃၅ ပေ ကျော်)  
ဆက်သွယ်ရန်  
၀၉၅၂၀၀၂၀၀၊ ၀၉၉၇၈၇၀၉၄၃၈၊ ၀၉၇၈၂၀၉၇၉၈

**သင့်လုပ်ငန်းအတွက် အကောင်းဆုံးလမ်းညွှန်**

**YOUR INDUSTRY, YOUR DIRECTORY**

**MYANMAR Automobile EQUIPMENT DIRECTORY**

www.myanmarautomobiledirectory.com

ကား Show Room များ၊ ကားပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များ၊ ကားအပူအအေးဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ၊ Service center များ၊  
ဝယ်ရောင်းများ၊ ကားနှင့်ပတ်သက်သောလုပ်ငန်းမျိုးစုံကို တစ်နေရာထဲတွင် ရှာဖွေနိုင်သော မြန်မာ့ကားနှင့် အပိုပစ္စည်းလမ်းညွှန်

၂၀၁၆ အတွက် ကြော်ငြာထည့်သွင်းလိုပါက ▶

■ YANGON  
Sale: 09 44800 1662  
Tel: 373254, 245358 Ext: 810-819  
Email: ydg.adv@gmail.com

■ MANDALAY  
Sale: 02 4000611  
Tel: 02 4000612, 614, 615, 616  
Email: mdg.adv@gmail.com











# အထူးဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူကြောင်း



၂၀၁၅ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ(၂၅)ရက်နေ့၊ မလေးရှားနိုင်ငံ၊ ပီနန်မြို့  
Hotel Equatorial Penang ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့်

## 33<sup>rd</sup> Conference of ASEAN

Federation of Engineering Organisation (CAFEO-33)

အခမ်းအနားတွင်

ASEAN OUSTANDING ENGINEERING ACHIEVEMENT AWARD

for Year 2015 ကို

အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်(၁၀)နိုင်ငံအနက် ဖြန့်မာနိုင်ငံမှ

# TOKYO PIPE

U Thein Han, Chairman

Myanmar Pipes & Accessories Co.,Ltd မှ

လက်ခံရရှိခြင်းအတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း

မိုလ်မှူးချုပ်ဆန်းဦးလှိုင်+ဒေါ်ကျော့မွန်သန်း  
 ဦးဝေလွင်+ဒေါက်တာဝင်းမင်းသစ်  
 ဦးအောင်နိုင်+ဒေါ်သီရိခါ  
 ဒေါက်တာမိုးအောင်+ဒေါ်ခင်လေးသက်  
 ဦးလှသက်မောင်+ဒေါက်တာဌေးဌေးတင်  
 ဦးဇော်ထွန်းအောင်+ဒေါ်ဝါဝါမြတ်  
 ဦးကျော်ဇောညွန့်+ဒေါက်တာဂျွီဒီတင်လေး  
 တန်

ဦးကျော်မြင့်လှိုင်+ဒေါ်ခန္ဓာခင်  
 ဦးမြင့်အောင်+ဒေါ်စည်စည်ထွေး  
 ဒေါက်တာသိန်းလွင်+ဒေါ်နီလာဦး  
 ဒေါက်တာတင်မောင်ချစ်+ဒေါ်ခင်သန်းဝင်း  
 ဦးရဲသန်းကျော်+ဒေါက်တာကြည်ကြည်ညွန့်  
 ဦးမိုးမြင့်+ဒေါ်ခင်မာအေးထွန်း  
 ဦးအောင်အောင်လေး+ဒေါ်မေရီမျိုးမြင့်  
 ဒေါ်ဆင့်ဝေဝေ



ကြေးမုံ

### ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်းချုပ်ဆိုသည့် အခွန်ထမ်းဆောင်ထိုက်သော စာချုပ်စာတမ်းများကို မြန်မာနိုင်ငံတံဆိပ်ခေါင်းအက်ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ထမ်းဆောင်စေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

၁။ ဝန်ကြီးဌာန၊ ဦးစီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများနှင့် ချုပ်ဆိုခဲ့သော လုပ်ငန်းသဘောတူစာချုပ်၊ စာတမ်းအမျိုးမျိုးတို့အနက် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ကျသင့်သည့်တံဆိပ်ခေါင်းခွန် ပြည့်စုံစွာထမ်းဆောင်ထားမှုမရှိသောစာချုပ်များ၊ စာချုပ်ချုပ်ဆိုပြီး သတ်မှတ်ကာလအတွင်း တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ထမ်းဆောင်မှုမရှိသောစာချုပ်များ၊ စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးပြီး စာချုပ်အသစ်ထပ်မံချုပ်ဆိုရာ၌ ယခင် စာချုပ်အဟောင်းတွင် တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ထမ်းဆောင်ထားမှုမရှိခြင်း (သို့မဟုတ်) တံဆိပ်ခေါင်းလျော့နည်းထမ်းဆောင်ထားသောစာချုပ်များကို တည်ဆဲတံဆိပ်ခေါင်း အက်ဥပဒေနှင့်အညီ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ပြီးသောစာချုပ်စာတမ်းများဖြစ်စေရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ဒဏ်ကြေး ကင်းလွတ်ခွင့်ကာလကို ၃၁-၃-၂၀၁၆ရက်အထိ သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂။ ဝန်ကြီးဌာန၊ ဦးစီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဌာနများ၊ ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းသဘောတူ စာချုပ်များ ချုပ်ဆိုခဲ့သော်လည်း ကျသင့်သည့်တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ပြည့်စုံစွာထမ်းဆောင်ထားမှုမရှိသောစာချုပ်များ၊ စာချုပ်ချုပ်ဆိုပြီး သတ်မှတ်ကာလအတွင်း တံဆိပ်ခေါင်းခွန် ထမ်းဆောင်မှုမရှိသောစာချုပ်များ၊ စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးပြီး စာချုပ်အသစ်ထပ်မံချုပ်ဆိုရာ၌ ယခင်စာချုပ်အဟောင်းများတွင် တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ထမ်းဆောင်ထား မှုမရှိခြင်း (သို့မဟုတ်) တံဆိပ်ခေါင်းခွန်လျော့နည်းထမ်းဆောင်ထားသောစာချုပ်များကို ဒဏ်ကြေးကင်းလွတ်စွာဖြင့် တံဆိပ်ခေါင်းခွန် ပြန်လည်ထမ်းဆောင်နိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင် ရာမြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးများနှင့်ဆက်သွယ်၍ သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အပြီးဆောင်ရွက်သွားရန်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ တံဆိပ်ခေါင်းခွန် ဒဏ်ကြေးကင်းလွတ်ခွင့်သတ်မှတ်ကာလကျော်လွန်ပြီးပါက ထိုက်သင့်သော တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ကပ်နှိပ်ထားမှုမရှိခြင်းနှင့် တံဆိပ်ခေါင်းခွန် ပြည့်စုံစွာ ထမ်းဆောင်ထားမှုမရှိသော စာချုပ်စာတမ်းများကိုထိုက်သင့်သော တံဆိပ်ခေါင်းခွန် (သို့မဟုတ်) လျော့နည်းထမ်းဆောင်ထား၍ ထပ်မံထမ်းဆောင်ရမည့် တံဆိပ်ခေါင်း ခွန်အပြင် ၎င်းထိုက်သင့်သော သို့မဟုတ် လျော့နည်းထမ်းဆောင်သောတံဆိပ်ခေါင်းခွန်၏(၁၀)ဆကို မြန်မာနိုင်ငံတံဆိပ်ခေါင်းအက်ဥပဒေပုဒ်မ၃၅(က)အရ ပေးဆောင် ရမည်ဖြစ် ပါသည်။

၄။ အဆိုပါ ဒဏ်ကြေးကင်းလွတ်ခွင့်ဖြင့် တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် ဆိုင်ရာမြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးများမှ တံဆိပ်ခေါင်းများထုတ်ပေးခြင်းမပြုဘဲ ကျသင့်တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ကို ချလန်ဖြင့် ပေးဆောင်စေပြီး မြန်မာနိုင်ငံတံဆိပ်ခေါင်း အက်ဥပဒေပုဒ်မ၄၂ (၁)အရ မူရင်းစာချုပ်ပေါ်တွင် (Endorsement) ထပ်ဆင့်ရေးသား ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ပြည်တွင်းအခွန်ဦးစီးဌာန  
ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန



# MICHELIN

## ၏ ခရီးသွားလက်ဆောင်



နွေရာသီကျောင်းပိတ်ရက်များအတွင်း အန္တရာယ်ကင်းစွာ ခရီးသွားနိုင်ရန်အတွက် Michelin PC တာယာ(၄)လုံး ဝယ်ယူတပ်ဆင်သော မိတ်ဆွေများအား **Michelin Smart Travel Bag (၁)လုံး** အထူးလက်ဆောင်အဖြစ် ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ပါ၍ မြန်မာနိုင်ငံရှိ Michelin အရောင်းကိုယ်စားလှယ် ဆိုင်ကြီးများတွင် ရယူနိုင်ပါပြီ။



လက်ဆောင်ပေးမည့်အချိန်ကာလ  
ဖေဖော်ဝါရီလ(၁)ရက်နေ့ မှ ပြီလ (၃၁)ရက်နေ့အထိ (လက်ဆောင်အရေအတွက် ကန့်သတ်ချက်ရှိပါသည်။)



**EDC ( Myanmar Eaik Sar Tha Ya Distribution Co.,Ltd )**  
Authorized Importer and Distributor of Michelin PC Tyre for Myanmar  
Tel : 01-500823, 01-2305508 Fax : +95-1-503729  
Email : sales@edcmyanmar.com Web : www.edcmyanmar.com

**ဦးအောင်ဟိန်းကျော်**  
**အက်လီဗ်စားရေးနည်း** (အခြေခံ) အဆင့်မြင့်  
 အကျွမ်းကျင်စွာ ဝင်ရောက် လေ့ကျင့်ပေးသူ၊ ဥပဒေရေးရာဗဟိုအဖွဲ့ဝင်  
**အက်လီဗ်စားပြော** ဘယ်တော့မှ  
 • နိုင်ငံခြားသားများနှင့်လေ့ကျင့်သည်  
 အကျွမ်းကျင်စွာ သင်ပေးသူ၊ ဝင်ရောက် လေ့ကျင့်ပေးသူ  
 • အက်လီဗ်စားပြော (Vol:1,2,3,4) • နေထိုင်နည်း (Pre., Vol:1,2,3) အကျင့်အစဉ်ကို  
**သရဖူ အက်လီဗ်စာ** (Certificate/Diploma) ဖွင့်ပြီး  
 ဝင်ရောက် (၃ နှစ်) ဆက်တမ်း သင်ကြားနိုင်စွမ်း ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး (လယ်) ရန်ကုန်

ဖုန်းနံပါတ်: 095171841

**ဆရာဒွေ** နှင့် သမီး-ဆရာမ ဒွေးစန္ဒာလွင်  
 B.A (Hons), M.A (English)  
**အင်္ဂလိပ်စာ သင်္ဘော** နှင့် **အရေးသီးသန့်**  
 တစ်နှစ်ခွဲလုံးမှာ မူလတီထွင်သင်ကြားသော သုံးဆင့်သင်နည်းသစ် စာအုပ် (၁/ခုတွဲ) အမြို့မြို့ ဆိုင်တိုင်းတွင်ရရှိ။ တစ်ပတ်(၂)ရက် (၅)လတက်ရုံနှင့် လုံးဝရေးတတ်မည်။ ဘွဲ့ကြို ဘွဲ့ရ ၁၀-တန်းဖြေ/အောင်၊ အလုပ်ဝင်နေသူ အရွယ်မရွေးတက်ပါ။ ပေပေါ်ပေါ် (၄/၆)ရက်နေ့ (၁/၃)တန်းခွဲသစ်ဖွင့်မည်။ လစဉ်တန်းခွဲသစ် ဖွင့်သည်။  
**နေ့သင်တန်း** ၄ တန်းမှ ၁၀ တန်း ထိ လက်ခံနေပြီ။  
**၂၂၄၂ ပန်းဆိုးတန်း (ထက်) ရုံးတံတားအဆင်း** မီးပွိုင့်အနီး၊ ရန်ကုန်မြို့။  
**Ph: 01-375970, 0951 72096, 09254541441**

**တစ်ဦးတည်း** အဖ ဦးမောင်ညွန့်၏သမီးဖြစ်သူ ဒေါ်မြင့်မြင့် (၁၂/လမန(နိုင်)၀၃၀၇၃၇) နှင့် ဒေါ်ခွဲခွဲမှာ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း။  
**မြစ်ပါကြောင်း** ဒေါ်မြင့်မြင့်(ခ)ဒေါ်ခွဲခွဲ

**EPI Software & Hardware**  
**ပုန်းဖြူပြင်နည်းသင်တန်း**  
 ကိုယ်ပိုင် စွဲစားဆုံးဖြတ်ပြီး ဖြည့်နိုင်အောင် လုပ်ငန်းခွင်မှ ကျွမ်းကျင်ဆရာများက အခြေခံမှစ၍ အတတ်သင်ကြားပေးသည်။ နယ်သင်တန်းသားများအတွက် တည်းခိုရန် အဆောင် အသံမှီ ဖိစွဲပေးမည်။  
 Data 2000 GB ပေးမည်။ ဤတင်အပ်သူများ 10% Discount ပေးမည်။  
**အမှတ်(၁၃၂)၊ ဒုတိယ(၀)၊ (၃၇)လမ်း(လယ်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။**  
**Ph: 09 25 4040 200, 09 300 47 422**

**GETC building a better future**  
 အသက် ၆ နှစ်မှ ၁၄ နှစ် အရွယ်ကလေးငယ်များအတွက် တစ်မူထူးခြားသည့် နေရာသီ အင်္ဂလိပ်စာ အစီအစဉ်  
**2016 SUMMER ENGLISH PROGRAM** March, April, May  
 • ENGLISH 4-SKILLS  
 Plus Supplementary skills, Life skills for children  
 • CAMBRIDGE EXAM PREPARATION (Starters, Movers, Flyers, KET, PET)  
 Special Discount & Presents, Original Updated Course Books, Well-qualified & Experienced Instructors

**မြန်မာ့ကုန်း** (ပတာမြိုင်ဆေးခန်းအနီး) ဖုန်း - ၀၁-၅၃၇၈၉၅, ၀၉၂၆၂၉၆၃၇၇၆  
**လှိုင်** (ပြင်မဟာစည်ဘုန်းကြီးကျောင်းအနီး) ဖုန်း - ၀၁-၅၃၀၀၉၇, ၀၉၂၅၄၄၄၈၀၅  
**စမ်းချောင်း** (အ. ဖ. တ (၂) စမ်းချောင်းအနီး) ဖုန်း - ၀၉၂၆၂၉၆၃၇၇၄, ၀၉၂၆၂၉၆၃၇၇၅  
**တာမွေ** (Ocean Super Market အနီး) ဖုန်း - ၀၁-၅၄၉၅၉၀, ၀၉၂၅၄၄၄၈၀၀၆

**nurture preschool**  
 We nurture tomorrow leaders!  
**နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြု ဖွံ့ဖြိုးမှု(၅)ရပ်ကိုအခြေခံသည့် မူကြိုပညာရေး**  
 International Standard Early Childhood Education

ကျောင်းအပ် လက်ခံနေပါပြီ။  
 School Bus Available

- Emotional Development (EQ)
- Intellectual Development (IQ)
- Moral Development
- Physical Development
- Social Development

**မရမ်းကုန်းကျောင်းခွဲသစ်ဖွင့်ပြီ** (ကမ္ဘာအေးဘုရားအနီး) ဖုန်း - ၀၁-၆၆၆၃၉၆၀, ၀၉၂၇၉၀၂၂၂၀  
**အင်းစိန်ကျောင်းခွဲသစ်ဖွင့်ပြီ** (အင်းစိန်ဆေးရုံအနီး) ဖုန်း - ၀၉၂၇၉၀၂၂၂၆, ၀၉၂၇၉၀၂၂၂၇

**အာရှနဂါး Asia Dragon ကျွတ်ထီးရိုး**  
 ချောင်းသာ/ငွေဆောင်  
 Ph: 01 707062, 09 799100100, 01 703790, 09 797100100

**ကယိတ်**  
 နည်းဖြင့်  
**အဝေးသင်**  
 ရှုမ၊ ဓာတု သင်္ချာ၊ သတ္တု ရုက္ခ မေဂျာ (ပ၊ ခ၊ တ၊ ခ နှစ်) ဖွင့်ပြီ  
 (၁၂/၅) လှည့်တန်းလမ်း၊ ကဟရွတ်။ ဖုန်း - ၀၉၄၂၀၁၂၁၀၃၊ ၀၉၅၀၀၃၇၉၉

**B.Sc နိုင်ငံခြားအဖွဲ့**  
 TV, LCD-LED-PLASMA TV, PROJECTOR, 2' UBC AUDIO, ဇဝ်းပရောဂျက်စစ် နှင့် အားကစားပရုဏ်းပျံ၊ ဖိုက်၊ သီးသန့်အိမ်အရောက်ဖြုတ်ပေးပါသည်။  
**09 73098630**

**2016 FEBRUARY SAMSUNG DAY**  
**Samsung smart phones နှင့် Tablets**  
**တွေဝယ်ယူပြီး ချစ်သူများနေ့ကို ကြိုဆိုကြရအောင်...**  
 ပေဖော်ဝါရီလ (၁)ရက် (၂)ရက် (၃)ရက်...  
**ကျပ် ၅၀၀,၀၀၀ အထက် ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက်**  
 နှစ်သက်ရာ **GIORDANO** ဖက်ရှင်နှင့်အသုံးအဆောင်များ ဝယ်ယူနိုင်မည့် ကျပ် ၅၀,၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ ကုပွန်လက်ဆောင်  
**ကျပ် ၂၀၀,၀၀၀ မှ ၅၀၀,၀၀၀ အထိ ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက်**  
 နှစ်သက်ရာ **GIORDANO** ဖက်ရှင်နှင့်အသုံးအဆောင်များ ဝယ်ယူနိုင်မည့် ကျပ် ၃၀,၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ ကုပွန်လက်ဆောင်  
**ကျပ် ၂၀၀,၀၀၀ အောက် ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက်**  
 နှစ်သက်ရာ **GIORDANO** ဖက်ရှင်နှင့်အသုံးအဆောင်များ ဝယ်ယူနိုင်မည့် ကျပ် ၂၀,၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ ကုပွန်လက်ဆောင်  
 လက်ဆောင်အရေအတွက် ကန့်သတ်ထားပါသည်။  
 ပရိုမိုးရှင်းအစီအစဉ်၏ စည်းကမ်းများသည် Samsung Myanmar နှင့် Giordano တို့မှ သတ်မှတ်ထားသည့်အတိုင်းသာ ဖြစ်သည်။  
 samsungmobilemyanmar | samsungmyanmar | samsungmyanmar  
 အမြို့မြို့ အနယ်နယ်ရှိ Samsung Brand Shops များနှင့် ကိုယ်စားလှယ် အရောင်းဆိုင် များတွင် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။  
 Call Center 01 2399 888 (Mon-Sun) 8AM to 6PM  
**SAMSUNG**







# အင်ပြည့်အားပြည့် ကူညီကယ်ဆယ်နိုင်ရေးအတွက် တစ်စတစ်စ ကြိုးစားစုဖွဲ့ပြင်ဆင်လာသော အမြန်လမ်းမကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့

နေပြည်တော်သို့ အစိုးရရုံးဌာနများ ပြောင်းရွှေ့ရုံး စိုက်ချိန်မတိုင်မီ တစ်လနှစ်လအလိုခန့်မှာပင် ကျွန်တော်တို့ ဌာနမှ ကျွန်တော်အပါအဝင် ခုနစ်ဦး ရွှေ့ပြောင်းအဖြစ် နေပြည်တော်သို့ ရောက်ခဲ့သည်။

ထိုစဉ်က နေပြည်တော် သပြေကုန်းအရိုင်းပင် မပိပြင်သေး။ ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီးဆိုရင်ဖြင့် ဝေလာဝေးအဆင့်ပင်။ သို့မို့ကြောင့် အားလပ်ရက် အိမ်ပြန် ချိန်တွင် နှစ်စီးတည်းရှိသေးသည့် ပုဂ္ဂလိကယာဉ်လိုင်းကို

အားကိုးလျှင်ကိုး သို့မဟုတ်ပါက မြန်မာ့မီးရထားကိုသာ အားကိုးရွေးချယ်ကြရသည်။

ပုဂ္ဂလိကယာဉ်လိုင်းက လက်မှတ်အခက်အခဲ ရှိသကဲ့ သို့ ရန်ကုန်-မန္တလေး လမ်းဟောင်းမှတစ်ဆင့် မောင်းနှင်ရ ၍ အချိန်အများကြီးပေးရသည်။ သို့ဖြင့် ကျွန်တော်က မြန်မာ့မီးရထားကိုသာ များသောအားဖြင့် အားပြုသည်။

**အမြန်လမ်းမကြီး ဖွင့်လှစ်ပြီ**

၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်-နေပြည်တော်-မန္တလေး

အမြန်လမ်းမကြီး၏ ရန်ကုန်-နေပြည်တော်လမ်းပိုင်းကို နိုင်ငံတော်က စတင်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင်မူ ရန်ကုန်-နေပြည်တော်-မန္တလေး လမ်းပိုင်းတစ်ခုလုံးကို အပြီးတိုင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။

အချိန်တိုတောင်းစွာ သွားလာနိုင်ပြီဖြစ်၍ အထက် အညာအကြေအပါအဝင် တောင်ပေါ်မြေပြန့်ဒေသအနှံ့ အပြားမှ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမပြည်သူများ ပျော်ကြသည်။

ရန်ကုန်နှင့် နေပြည်တော်ကို မှန်ကန်စွာ ဖွန်းလွှဲ ရောက်သတင်းအောင်းပါး ခင်မောင်ထွေးသည် ရောက်၊ ညဉ့်ဦးထံသွား အရုဏ်တက်ရောက်၍ ဝန်ထမ်း အများစုက ပိုပျော်ကြသည်။

**စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့**

**လနေ့ ဖာတိကာ**

၂၀၁၆ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲ အထောက်အကူပြု စာတုပဒေသာသာရုပ်ဆိုက်ရာ သိကောင်းစရာများ

အချုပ်ပို - ၁

ခေတ်ပေါ် ဒီဂျစ်တယ် ပယ်လင်တိုင်း

စာမျက်နှာ - ၆

ဂုဏ်ထိပ်တံတားတွင် တံတားပြတ်လျှောက်ခွင့်ပိတ်ပင် ထားသော်လည်း ကမ္ဘာလှည့် ခရီးသည်များအပါအဝင် နေ့စဉ်လူဦးရေ ရာနှင့်ချီ၍ လာရောက်လည်ပတ်

စာမျက်နှာ - ၁၁

## အကောက်တော်မှသည့် အကောက်ခွန်ဆီသို့ နှစ် ၁၀၀ ကျော် သမိုင်း



သတင်း - ဆုနှင်းလဲ့  
ဓာတ်ပုံ - ဋေးအောင်(ကြေးမုံ)

နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ပြည့်ပြီးဖြစ်သည့် အကောက်ခွန်အဆောက်အအုံအား ဤသို့ သစ်လွင်လှပစွာ တွေ့မြင်နေရဆဲဖြစ်သည်။

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၃၁

မြန်မာ့အကောက်ခွန်အနေဖြင့် ယခုနှစ်တွင် လုပ်နိုင်သည့် အသုံးပြု နေသော စနစ်များအား အခြေခံကာ အလိုအလျောက်နည်းသုံး ကုန်စည် ရှင်းလင်းရေးစနစ် MACCS နှင့် မြန်မာ့အကောက်ခွန် သတင်းအချက် အလက်စနစ် MCIS တို့ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် စတင်အသုံးပြုသွားရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သွင်းကုန်ထုတ်ကုန် ရှင်းလင်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် Myanmar e-customs စနစ်အား လုပ်နိုင်သည့် အသုံးပြုဆောင်ရွက်နေသော NACCS (Nippon Automated Cargo and Port Consolidated System) နှင့် CIS (Customs Intelligence System) စနစ်များအား အခြေခံကာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ စနစ်များနှင့်အညီ အသုံးပြုဆောင် ရွက်မှုကို ယခုနှစ်အတွင်း စတင်အသုံး ပြုနိုင်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။

အဓိကအားဖြင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု များစွာဖြင့် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံသစ်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆီသို့ အားယူ လျှောက်လှမ်းနေရသော မြန်မာနိုင်ငံ သည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့

**ဂုဏ်ထူးမြန်မာစာ**

အယ်ဒီတာချုပ် ဦးသိန်းဝင်း၊ အယ်ဒီတာချုပ် ဒေါ်ခင်မာရီ၊ အယ်ဒီတာချုပ် ဒေါ်ခင်မာရီ၊ အယ်ဒီတာချုပ် ဒေါ်ခင်မာရီ

၂၀၁၅ မြန်မာစာအုတ်အဖွဲ့မှ တာဝန်ထမ်းဆောင်သူများ

မောင်မောင်လှိုင်၊ ဒေါ်ခင်မာရီ၊ ဒေါ်ခင်မာရီ၊ ဒေါ်ခင်မာရီ

မတ်လ (၉) ရက်နေ့ ဖွင့်ပွဲ

ရက်ထူးမြန်မာစာ ၁၀၀ (၅) နှစ်၊ အိမ်ကမ်းသာလမ်း (အလယ်) ရန်ကုန်မြို့၊ ၇၆၊ ၃၇၅၅၀၅၊ ၃၇၂၂၃၇၊ ၀၉၅၀ ၁ ၂၆၁၁၊ ၂၅၀၆၂၅၀၅

**အထူးပို အထူးပိုသည့် ဆရာအင်အား**

ဂုဏ်ထူး ဦးသိန်းဝင်း ဆရာအင်အား (ဒီဂရီ)၊ ဂုဏ်ထူး ဦးအောင်ဝင်း ဆရာ ခေါက်စာ ဦးညို ဖုလော ဖိစော့ ခေါက်စာတွင်းဝင်း ဖာရော့ ခေါ်ဆွေညွန့်လွင်၊ ဆရာတော်လင်းအောင် ခေါက်စာ ဝီဝီ (ခေါက်စာ ဦးညို) အောင်စိုင်းစိုင်းမြင့်အောင်

ဤကြေညာချက်ပါ ဆရာ ဆရာမကြီးများ အားလုံး အပြောင်းအလဲ မရှိ နှစ်စဉ် အပျက်အကွက် မရှိ သင်ကြားကြောင်း စာချုပ်ချုပ်ဆိုပေးသည်။

**ဂုဏ်ထူး ဦးသိန်းဝင်း ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းကြီးနှင့် ပညာရေးအဆင့်မြင့် ဘော်ဒါ**

ရန်ကုန်မြို့ No.1 ဆရာများချည်းသာ သင်သည်။  
ဂီရို Guide များက တစ်နေ့ (၃) နာရီ လေ့ကျင့်ပေးသည်။  
စာသင်ခန်း စာကွက်ခန်း အိပ်ခန်းများကို အဆင့်မြင့်ဆုံး Air Con ခန်းများနှင့် ထားသည်။  
စားသောက်ရေး ခံတွင်းမြန်၊ အရသာရှိဆုံး စီမံချက်ပြုတ်သည်။  
ရန်ကုန်မြို့နယ် အသီးသီးမှ Ferry ကား ကြို/ ဖို့ ရှိသည်။

**သူငယ်တန်းမှ ဒဿမတန်း အထိ**  
ဧပြီလ (၂၇) ရက်နေ့ ဖွင့်ပွဲမည့်။  
၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ် ကျောင်းသားလက်ခံနေပါပြီ

အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဆရာမကြီး ဒေါ်ကြည်ကြည်တင် M.Sc(Final)

၂၀၀၅ ခုတွင် မွေးထုတ်ခဲ့သော တပည့်ရင်းများ  
(၆) အာသာ ဂုဏ်ထူးရင် (၂၂) ဦး  
(၅) အာသာ ဂုဏ်ထူးရင် (၃၀) ဦး  
(၄) အာသာ ဂုဏ်ထူးရင် (၁၃) ဦး  
(၃) အာသာ ဂုဏ်ထူးရင် (၃) ဦး  
(၂) အာသာ ဂုဏ်ထူးရင် (၅) ဦး  
(၁) အာသာ ဂုဏ်ထူးရင် (၆) ဦး

၂၀၁၂၊ ၂၀၁၅ နှစ် ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သော ဂုဏ်ထူးဆောင်များနှင့် အထက်တန်းကျောင်း ပညာရည်ဆိုင်ရာဆုများအား ဘော်ဒါကြီးတွင် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့သော ကျွန်ုပ်တို့ မြို့နယ်မှ တပည့်ရင်း အာသာ ဂုဏ်ထူးရင် မအိမ်မိတ်မြင့် မနုမ ၇၁၀ အား အချီးမြှင့်ပေးခဲ့

ခြံအမှတ် ၂၀ A + ၂၀ B | ဣန္ဒိတ်အိမ်ရာ (ORANGE SUPER MARTနှင့် ကပ်လျက် ညာဘက်) | ဝေယျာလမ်းမကြီး၊ သယ်န်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ဝန်း ၀၁ ၅၇၀၀၂၂ | ၀၉၅၀၁၀၃၇၇ | ၀၉၅၂၀၁၀၃၇၇ | ၀၉၅၂၀၁၀၃၇၇

**Win Unity Resort Hotel (Monywa)**  
Bogyoke Road, Yone Gyi Quarter, Kantharyar, Monywa Township, Sagaing Division, Myanmar.  
Tel & Fax : 95-71-22438, 22013, 23225, 23226

ဝင်းယုနတ်ရီဆော့ ဟိုတယ်(မုံရွာမြို့) တွင် အခန်း(၁)ခန်းကို ကျပ် ၂၅,၀၀၀၊ ကျပ် ၃၀,၀၀၀ မှ စပြီး နံနက်စာ ဘူဖေး(Breakfast) အပါအဝင် သင့်တင့်သော ရေးနှုန်းမျိုးစုံတို့ဖြင့် လာရောက်တည်းခိုနိုင်ပါသည်။

**Sales & Reservation Office (Yangon)**  
C(1), Ground Floor, Thirimingalar Garden House, Strand Road, Ahlone Township, Yangon, Myanmar.  
Tel : 95-1-227389, 228448, 226755  
Fax : 95-1-211932  
Email : winunity.monywa@gmail.com  
Website : www.winunityhotels.com

**Win Unity Hotel (Pyin Oo Lwin)**  
8(B/3), Nandar Road, Quarter 6, Pyin Oo Lwin (Near Kandawgyi Garden) Mandalay Division, Myanmar.  
Tel : 95-85-23079, 23080, 22775  
Fax : 95-85-22775

မြန်မာ့အကောက်ခွန်အဖွဲ့မှ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၊ ၂၀၁၆

www.themirror.mt@gmail.com

www.facebook.com/themirrordaily

















# အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း ကဏ္ဍသစ် CLASSIFIEDS

စာမျက်နှာ - ၇

တနင်္လာနေ့၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၊ ၂၀၁၆



## ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်။

Position	Sex	Vacancy
<b>Senior Accountant</b> - B.Com (or) LCCI Level III အောင်မြင်ပြီးသူ ဖြစ်ရမည်။ - လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ (၃) နှစ်အထက်ရှိရမည်။ - Accounting Software များကို ကျွမ်းကျင်စွာ အသုံးပြုနိုင်သူ ဖြစ်ရမည်။ - မိမိ Department နှင့် Junior Accountant များကို စီမံခန့်ခွဲနိုင်သူ ဖြစ်ရမည်။	M/F	2
<b>Junior Accountant</b> - B.Com (or) LCCI Level (III) အောင်မြင်ပြီးသူ ဖြစ်ရမည်။ - Accounting Software များကို ကျွမ်းကျင်စွာ အသုံးပြုနိုင်သူ ဖြစ်ရမည်။	F	4
<b>Receptionist</b> - ဘွဲ့ရပြီး အခြေခံအင်္ဂလိပ်စကားပြောအသင့်အတင့်ကျွမ်းကျင်ရမည်။	F	3
<b>Technician (Aircon/Refrigerator/Washing Machine)</b> - လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံရှိသူကို ဦးစားပေးမည်။	M	2
<b>Marketing Executive</b> - တာဝန်အရန်ယူမှုများသို့ အချိန်မရွေး သွားရောက်နိုင်ရမည်။ - ရုပ်ရှည်သင်္ချာပုံနှိပ်ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်ရမည်။ - ဘွဲ့ရပြီး လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံရှိသူကို ဦးစားပေးမည်။	M/F	3
<b>Sales Promotor (Show Room)</b> - အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့်အောင်မြင်ပြီးသူ - ရုပ်ရှည်သင်္ချာပုံနှိပ် အသက် (၂၅) နှစ်အောက်ဖြစ်ရမည်။	M/F	5

လိပ်စာ - AA Electronics Ltd. ၄၀၈/၄၁၀၊ (၅) ထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်းနှင့် ဥက္ကလမ်းထောင့် လျှောက်လွှာတွင် ကိုယ်ရေးရာဇဝင် (CV)၊ ဖုန်းနံပါတ်၊ စာရိတ္တထောက်ခံစာ၊ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူ၊ ဓါတ်ပုံ (၁) ပုံ၊ ပညာအရည်အချင်း ထောက်ခံစာ၊ အိမ်ထောင်စု ဇယား၊ မိတ္တူ နှင့် အတူ တစ်ပတ်အတွင်း လျှောက်ထားနိုင်သည်။



## မြန်မာပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်ရှာဖွေရေးလုပ်ငန်း

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသော နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီများမှ အလုပ်တွေ့ခေါ်နေကြ

### Job Openings for Foreign Firms

- Sr BDD Manager - USD 3000** (1)  
- Degree Of Management & Prefer the Study In Oversea, Strong Exp On Relevant Filed,
- BDD Manager - Building Technology - 5yrs Exp On BDD , Sales & Marketing Field** (1)
- Sales Manager - Construction Material - 7yrs Exp On Sales & B2B Sales** (1)
- Brand Manager - USD 1500- 5yrs Exp On Relevant Field ( Pre Nutrition Product )** (2)
- Shopper Marketing Manager - 5yrs Exp On Sales , Marketing & Trade Marketing**(2)
- Trade Development Executive -USD 1000- Construction Material -5yrs Exp** M/F(2)
- Marketing Executive - Condo - USD 600 - Any Grad (MBA Pre), 5yrs Exp** M/F(1)
- Marketing Executive - Decoration - 450000 - 5yrs Exp** M/F(1)
- Merchandizer - German Co - Garment -2yrs Exp** M/F(2)
- Sales Executive - German Co - 3yrs Exp ( Pre Heavy Machine , Elevator)** F(2)
- Production Manager - Austrilia Co** M/F(1)  
- Any Grad , 5yrs Exp On Garment Field , Good Language Skills In English
- Sr Research Manager - Japan Co - Market Research** M/F(1)  
- Any Grad , 5yrs Exp On Relevant Field , English 4 Skills
- Medical Doctor - INGO - USD 900** (1)  
- Recognized Medical Degree, Chinese & Wa Or Shan, Myanmar Speaking
- Sr HR Manager** M/F(1)  
- Any Grad, 10yrs Exp On Relevant Field, English 4 Skills
- Sr Admin Officer - French Co - 5yr Exp On Relevant Field , English 4 Skills** M/F(2)
- Trucking Operation Manager -USD 1000 - 5yr Exp On Fleet & Truck Operation** (1)
- Personal Assistant - USD 500 - 3yr Exp In Relevant Field, Fluent In English** F(1)
- Japan Translator - Japan Co- USD 400 - No Need Exp , Japan N1, N2** F(1)

E-mail ဖြင့် အလုပ်လျှောက်နိုင်သည်။ CVကို MicroSoft Word File ဖြင့်ပို့ပါ။  
 များပြားသော အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ → Value Added Consultancy  
 No.118, 6<sup>th</sup> Floor, 23<sup>rd</sup> St, Latha Tsp, Yangon. E-mail: vacjobsearch@gmail.com  
 Ph: 01-395921, 01-395922, 09-73022727, 09-5102094

ပင်လယ်ကမ်းခြေမြို့တွင် Waitersနှင့် Beauty Salon, KTV ဝန်ထမ်းများအဖြစ်အလိုရှိသည်။  
 ၀၉-၂၅၂၅၄၁၅၅  
 ၀၉-၃၀၇၃၅၇၇၃

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်  
 စားသောက်ကုန် ထုပ်ပိုးလုပ်ငန်းတွင် လုပ်ကိုင်ရန် မ(၅)ဦး  
 Ph: 09-799512855,  
 09-73008999

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်။

- Audit** (၃)ဦး  
ဘွဲ့ရပြီးသူဖြစ်ရမည်။ Audit ပိုင်းတွင် လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံအနည်းဆုံး (၁) နှစ် ရှိရမည်။ Stock ကို အဓိကထားစစ်ရမည်။
- Driver (အိမ်)** ကျား (၃)ဦး  
အရောင်းဝန်ထမ်း ကျား/မ (၁၀)ဦး  
ပညာအရည်အချင်းအနည်းဆုံး (၁၀) တန်းရှိရမည်။ မြတ်လတ်တက်ကြွ၍ အရောင်း ကိုစိတ်ပါဝင်စားသူဖြစ်ရမည်။ ဆက်ဆံရေးပြေပြစ်ကောင်းမွန်ရမည်။
- လုံခြုံရေး** ကျား/မ (၅)ဦး  
လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံအနည်းဆုံး (၁) နှစ်ရှိရမည်။ ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်သူဖြစ် ပြီးနေ/ည တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။

အမှတ် (၅၂/၅၄)၊ အခန်း (၁၆) (၄) လွှာ၊ ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်

- တွဲဖက်အဆောင်မှူး (ကျား)
- ကျွမ်းကျင် Guide (၁၀ တန်း) ညပိုင်းနေနိုင်သူ
- ဘွဲ့ရအလုပ်သင် Guide (ကျား/မ)
- ချက်ပြုတ်လျှော်ဖွတ် သန့်ရှင်းရေးကျွမ်းကျင် (မ)  
အမှတ်စဉ် (၁) (၃) (၄) အတွက် အဆောင်တွင်နေနိုင်သူ  
အမှတ် - ၃၈/၄၀၊ သီရိဂုဏ်အိမ်ယာ၊ ဝေဇယန္တလမ်း၊ သယ်န်းကျွန်း။  
Ph : 01-562830, 09-73004720, 09-259258407,  
09-31233257

အမျိုးသမီး အရောင်းဝန်ထမ်း အလိုရှိသည်  
 နယ်ဘက်သွားနိုင်သောသူများကို ရန်ကင်းနှင့် နယ်ဘက်များတွင် အဆောင်စီစဉ်ပေးမည်။  
 နယ်ဘက်မှ အလုပ်လာလုပ်လိုသူများလည်း ရန်ကင်းအပြင် နယ်ဘက်များပါ သွားနိုင်ပါက အဆောင်စီစဉ်ပေးမည်။  
 မှတ်ချက်။ ။ ဆိုင်ခန်းတွင်သာခန့်ထားရန်။  
 ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း။ ။ ၀၉-၄၃၁၇၂၃၄၀၊ ၀၉-၅၁၉၅၇၂၁  
 (ရုံးအချိန်အတွင်းသာ)

ဝန်ထမ်းအမြန်အလိုရှိသည်။ (ပြည်တွင်းသို့သာခန့်ရန်)  
 "သုကမ္ဘာ" ဆေးရုံ တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် အောက်ပါ ဝန်ထမ်းများ အလိုရှိသည်။

- Staff Nurse** ကျား/မ (၃)ဦး  
B.N.Sc (သို့) သူနာပြုဒီပလိုမာအောင်မြင်ပြီး လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ ရှိသူ ဖြစ်ရမည်။
- ဓာတ်ခွဲကျွမ်းကျင်** ကျား/မ (၃)ဦး  
B.P.Sc (Medical Technology) (သို့မဟုတ်) ဓာတ်ခွဲကျွမ်းကျင်သူ ဖြစ်ရမည်။
- Receptionist** မ (၃)ဦး  
ဘွဲ့ရ၊ ရုပ်ရှည်သင်္ချာပုံနှိပ်သူ၊ အသက် (၃၀) နှစ်ထက်မကြီးသူ ဖြစ်ရမည်။
- လျှပ်စစ်ကျွမ်းကျင်သူ** ကျား (၃)ဦး  
T.H.S (သို့) လျှပ်စစ်လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံရှိသူ ဖြစ်ရမည်။
- ယာဉ်မောင်း** ကျား (၃)ဦး  
ယာဉ်မောင်းသက်တမ်းအနည်းဆုံး (၅) နှစ်ရှိသူ ဖြစ်ရမည်။
- လုံခြုံရေး** ကျား (၃)ဦး  
နေ့/ည မရွေး တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်သူ ဖြစ်ရမည်။
- အထွေထွေဝန်ထမ်း** ကျား (၃)ဦး  
အသက် (၂၀) နှစ် မှ (၃၅) နှစ်အတွင်းရှိသူ ဖြစ်ရမည်။  
လျှောက်ထားလိုသူများသည် အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မိတ္တူ၊ အထောက်အထားများနှင့် တကွ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်၍ တစ်ပတ်အတွင်း လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

သုကမ္ဘာဆေးရုံ  
 အမှတ်-၆၁၅(အိ)၊ ပြည်လမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
 ၇၀၀၁၀၀၊ ၅၀၄၅၅၅၊ ၅၂၆၂၅၊ ၅၀၅၂၀၀၊ ၅၃၆၅၀၀။

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ  
 ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၁၀၉)၊ မြေကွက်အမှတ် (၅၀)၊ မြေကွက် တည်နေရာအမှတ် (၅၀) (၁၀၉) ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ် အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ် ၁၊ ဦးစိုးလင်း (ခ) မြေကွက် ၂၊ ဦးလှလင်း ၃၊ ဦးလှဦး အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀) မြေကွက်ရန်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးစိုးလင်း (ခ) မြေကွက် ၁၊ ၂၊ ၃ / တတန (နိုင်) ၀၆၃၁၄၂၊ ဦးလှလင်း ၂၊ ၃ / တတန (နိုင်) ၀၆၄၀၀၅ တို့ထံမှ GP No. ၀၉၉၂/၃၀-၁-၂၀၁၂ ရသ ဖွဲ့စည်းပေးလိုက်သည့် ဦးလှဦး ၁၃ / တတန (နိုင်) ၀၀၁၂၆၂ ပါဝါပေးသူ သက်ရှိ ထင်ရှား ရှိကြောင်းနှင့် ပါဝါရပ်သိမ်းခြင်းမရှိသေးကြောင်း ကျွမ်းကျင်လွှာ၊ နှစ် (၆၀) ရန် ဖျောက်ခင်းကြောင်း ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထောက်ခံချက်၊ ရဲစခန်းထောက်ခံချက်၊ ကျွမ်းကျင်လွှာ၊ ကိုယ်တိုင်ကတိဝန်ချက်တို့ တင်ပြ၍ ဝန်ခံမိတ္တူ၊ လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်သော အထောက်အထားများဖြင့် ပြန်ကြောင့်ပါ သည့် နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ငန်းလုပ်ငန်းအတိုင်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေး မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။  
 မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်သူသာယာရေးကော်မတီ

တန်ဖိုးရှိလှ လူငယ်ဘဝ မူးယစ်ကင်းစင် ကျန်းမာမှု

# အထူးဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူခြင်း

(၆၈) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော် သမ္မတရုံး ၏ အမိန့်ကြော်ငြာ စာအမှတ် (၂/၂၀၁၆) ဖြင့် လူမှုထူးချွန် (ဒုတိယဆင့်) ဂီတစာဆို ဟင်္သာတမြင့်ဇွေ အား စွမ်းဆောင်မှု ဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ အဖြစ် “အလင်္ကာကျော်စွာ” ဘွဲ့ ထပ်ဆင့်ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်း ခံရသည့်အတွက် ချစ်သောဖေဖေ

## အလင်္ကာကျော်စွာ ဂီတစာဆို ဟင်္သာတမြင့်ဇွေ သည်

သက်ရှည် ကျန်းမာ စိတ်ချမ်းသာ၍ ဖေဖေ အလွန်မြတ်နိုးခုံမင်လှသော အနုပညာဖြင့် တိုင်းကျိုးပြည်ကျိုး၊ ဘာသာ၊ သာသနာအကျိုးများကို ဆတက်တိုး သည်ပိုးဆောင်ရွက် နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာ ပို့သအပ်ပါသည်။

ချစ်ဇနီး - ဒေါ်ချိုလတ်နှင့် သားသမီး၊ မြေးများ (အနုပညာမိသားစု)

**Royal Gandamar** plan ur travel with us! save time, save money!

၁.ထားဝယ်ရှင်ကိုးရှင်-လောင်းလုံးကျွန်း-မျှော်ရစ်-မောင်းမကန် (၆ ရက်)	Feb 11	၂၄၅၀၀၀
၂.ပုဂံ-စွယ်တော်(၄)ဆူ-ပုပ္ဖိုး-ပခုက္ကူညီတိုင်ရှင် (၄ရက်)	Feb 11	၁၅၅၀၀၀
၃.အလောင်းတော်ကသာဖ-ဟေမိတစ်တောင်-ကျောက္ကာရွှေဂူနီ (၄ရက်)	Feb 11	၁၆၀၀၀၀
၄.တောင်ကြီး-အင်းလေး-ကလေး-ပင်းတယ-မွေတော်ကတ္တူ(၅ရက်)	Feb 11	၁၉၀၀၀၀
၅.ကယား-လွိုင်ကော်-မြင်းမထိ-ထီးစဲခါး-တောင်ကွဲစေတီ-ပန်ပက်ရွာ(၄ရက်)	Feb 11	၁၇၀၀၀၀
၆.ပုလဲကမ်းခြေ@4* Resort (၃)ရက်		၂၅၉၀၀၀
၇.ကျောက်စိမ်း-သုဌေးကျွန်း-Cocks Comb Island (၃)ရက်		၄၂၀၀၀၀
၈.ကျောက်စိမ်းဘုရား-ဒီးဒုတ်ရေပြာအိုင်-မဟာရွှေသိမ်တော် (နေ့ချင်းပြန်) Feb 6,11,13		၆၅၀၀၀၀
၉.ကျောက်စိမ်းရေတံခွန်-ဆွန်နီဂူ-ကျောက်သောင်ဂူ(နေ့ချင်းပြန်) Feb 6,11,13		၃၇၀၀၀၀

3\*Hotel (၂)ညအိပ်, Scania Express, Meals, Guide ဝန်ဆောင်မှု  
အမှတ်(၁၅၅/၁၅၇) မဟာဓမ္မလမ်းနှင့်ရှုလမ်းထောင့် Yurimieko ရွှေ၊ ဝိုင်လ်ထောင့်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း  
Ph-01-397484, 09-333 53275, 09-3659 2255, 09-25089 2626

**GLORY** No.138 / 140 | ဒုထပ် | ပန်းဆိုးတန်း နှင့် မဟာဓမ္မလမ်းထောင့်ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
www.glory-education.com ☎ 09-73121717, 09-5197817

“အနာဂတ်ဘဝခိုင်မာဖို့ အတတ်ပညာတွေ သင်ယူဖို့”

**အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အတတ်ပညာသင်တန်းများ**

1. Handphone ပြုပြင်ခြင်းသင်တန်း	9. အဲယားကွန်း ရေခဲသေတ္တာပြုပြင်/ တပ်ဆင်သင်တန်း
2. အသုံးချ အီလက်ထရွန်နစ်သင်တန်းများ	10. PLC & Automation သင်တန်း
3. TV, DVD, EVD စက်ပြင်သင်တန်း	11. Advanced PLC & SCADA သင်တန်း
4. ဗျူဟာစုလောင်း ပြုပြင်တပ်ဆင်ခြင်း	12. CNC (Computerized Numerical Control) သင်တန်း
5. အခြေခံလျှပ်စစ် နှင့် ဝါယာရိန်းသင်တန်း	13. PIC Microcontroller သင်တန်း
6. မော်တာ၊ ဒိုင်နမို၊ ထရပ်စပေါ်မာ လက်တွေ့သင်တန်း	14. ဂဟေဆက် သင်တန်း (3G, 4G, 3F, 4F)
7. အဆင့်မြင့် Electrical Control သင်တန်း	15. ပိုက်ဖစ်တာသင်တန်း
8. ဒီဇယ်၊ ဓါတ်ဆီ အင်ဂျင်စက်ပြင် သင်တန်း	16. Marine Electrical / Fitter / Welding သင်တန်းများ

တက်ခွင့် ဝါး  
ဘော်ဒါဆောင် စီစဉ်ပေးသည်။

**OD TOUR** Since 1997  
Oriental Dragon Travels & Tours Co., Ltd.

+ တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ ကတ္တူ၊ ထမိုစန်း	Feb.08.11.27
+ တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ ကတ္တူ၊ လွိုင်ကော်	Feb.11.27
+ ပုဂံစွယ်တော်လေးဆူ၊ ပုပ္ဖိုး၊ ပခုက္ကူ	Feb.11.27
+ ပုဂံ (စွယ်တော်လေးဆူ)၊ မန်းရွှေစက်တော်	Feb.11.27
+ မန္တလေး၊ စစ်ကိုင်း၊ ပုံရွာ၊ အလောင်းတော်ကသာပ	Feb.11.27
+ မန္တလေး (ကျောက်စိမ်းဘုရား)၊ ပြင်ဦးလွင် (ဒီးဒုတ်ရေပြာအိုင်)	Feb.11.27
+ ထားဝယ် (ရှင်ကိုးရှင်)၊ မောင်းမကန်ကမ်းခြေ	Feb.11.27
+ ထားဝယ်၊ ဗြိတိန်ကျွန်းစု (Flight/Coach)	Feb.11.27
+ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ မုဆယ်၊ ရွှေလီ	Feb.11.27

N0.52, Kyun Taw Street, Ph: 01-536 855, 504 808, 523 187, 09-5108087, 09-5187045  
Sanchaung Tsp, Yangon, Myanmar Email: odtravels@gmail.com, facebook.com/ODTour

**ဝန်ထမ်းခေါ်ယူခြင်း (ပြည်တွင်း၌သာ)**  
**Yangon Business Directory (ရန်ကင်းစီးပွားရေးလမ်းညွှန်)**

1. Marketing Executive အသက်(၂၀)နှစ်မှ (၃၀)နှစ်ကြား	မ	(၁၀)ဦး
2. Marketing Assistant အသက်(၂၀)နှစ်မှ (၂၅)နှစ်ကြား	မ	(၁၅)ဦး
3. Graphic Designer	ကျား/မ	(၃)ဦး

(၁) အတွက်ဘွဲ့ရပြီးသူဖြစ်ရမည်။ ရုပ်ရည်အသင့်အတင့်ရှိပြီး ဆက်ဆံရေးမြေပြစ်သူဖြစ်ရမည်။  
(၂) အတွက် တက္ကသိုလ်အောင်မြင်ပြီးသူနှင့် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအဆင့်ရှိသူဖြစ်ရမည်။ (၃) အတွက် Photoshop & Indesign(DTP) အတွက် စာစီစာရိုက်ကျွမ်းကျင်စွာအသုံးပြုနိုင်ရမည်။ လျှောက်ထားသူများသည် အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်မှုကို တာဝန်ခံနိုင်ရမည်။ ကိုယ်ရေးရာဇဝင်၊ ပညာအရည်အချင်းထောက်ခံချက်၊ မကြာမီကရိုက်ကူးထားသော ဓါတ်ပုံ (၂)ပုံနှင့် အခြားလိုအပ်သောစာရွက်စာတမ်းအပြည့်အစုံနှင့်အတူ (၇)ရက်အတွင်း လူကိုယ်တိုင် လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။  
၃၃/၄၉၊ ၇-လွှာ၊ ရှိုင်းကွန်ဒို၊ မဟာဓမ္မလမ်း၊ ခြံလမ်း (ဘားလမ်း-အောက်) နှင့် ဘက်လမ်းထောင့်၊ (ကမ္ဘောဇဘက်အပေါ်ထပ်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်။

**GHC COMPANY LIMITED** **GLORY HOPE CONSTRUCTION & PILING CO., LTD**

- Construction
- Press Piling
- Bored Piling
- Pile Production

လူကြီးမင်းတို့၏ စက်ရုံနှင့်အဆောက်အဦ ပိုင်ရှင်ကြီး၊ ပိုင်တူးခြင်းလုပ်ငန်းများအတွက် ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

No.126, second floor (R), Seikkan Thar Street, Kyauktada Township, Yangon, Myanmar  
Email: gloryhopeconstructionkm@gmail.com PH: 01-392236, 0943146402, 09262611383, 0973200331

**ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်အမြန်ရောင်းမည်။**  
**မြန်မာ့ဂုဏ်ရောင် အိမ်ရာဝင်းအတွင်း ဂရုန်အမည်ပေါက် မြေကွက်အကျယ်(၈၄ပေx၉၆ပေ)**  
ဖုန်း-၀၉-၅၀၁၅၂၈၅၊ ၀၉-၇၉၃၁၀၇၉၄၄

**ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**

ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၃၄/ကဘွဲ့၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၆/၁၇-၂၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၄/၁(၁၃)ရပ်ကွက်၊ ရွှေသဏ္ဍာလမ်း (အောင်ချမ်းသာလမ်း)၊ Kတံခွန်ကုန်စုံရာပုလဲအမည်ပေါက်၊ Bလ/၄၃၉မြေအား (က) ရန်ကင်းအရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး၏တရားမကြီးမှုအမှတ်-၉၃၅/၂၀၀၅ (တရားလိုဦးသက်စင်နှင့် တရားပြိုင်ဦးခင်မောင်လွင်၊ ဦးတင်ထွန်း၊ ဦးဟယ်ရီညွန့်၊ ဒေါ်မြကျွန်း၊ ဒေါ်ညွန့်ညွန့်) အမှုတွင် တရားလိုကတရားပြိုင်များပေါ်ပေါက်လာပြီး တရားရုံးအထောက်အပံ့ချုပ်ချုပ်ဆိုပေးလေ့ရှိခဲ့ရာ တရားပြိုင်များမှ တရားမလိုအားရန် ကင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၃၄/ဦးပိုင်အမှတ်-၁၆/၁၇ ဘွဲ့အမှတ် (၁) ဧကနှင့် ၁ သာမဉ္ဇဝအမှတ်အမှတ်တော်အမှတ်ပိုင်ခြင်းဖြစ်သော မြေဧရိယာ ၀.၂၀၂၆၅၆၅၆ ဧက (၁၄၀' x အနံ ၈၀') ခန့် အကျယ်ရှိ မြေကွက်နှင့် မြေပေါ်ရှိ အခွင့်အရေးအရပ်ရပ်တို့အား မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုပေးလေ့ရှိခဲ့ရာ တရားမလိုအားရန် ကင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၃၄/ဦးပိုင်အမှတ်-၁၆/၁၇ ဘွဲ့အမှတ် (၁) ဧက (၈၀' x ၉၀') အကျယ်အဝန်းရှိ (၁၃) ရပ်ကွက်ရွှေသဏ္ဍာလမ်း (အောင်ချမ်းသာလမ်း) အမှတ်-၄/၁ မြေနှင့် အဆောက်အအုံ ပိုင်ဆိုင်သူအတိုင်း အရောင်းအဝယ်မှတ်ပုံတင်စာချုပ်ချုပ်ဆိုပေးလေ့ရှိခဲ့ရာ အိုင်ဒီကရီချုပ်သည် ၁၈-၃-၂၀၁၅ ရက်စွဲပါ စီရင်ချက်ဒီကရီ (ဂ) ယင်းတရားရုံး၏တရားမစာရိတ်အမှတ်-၁၀၀/၂၀၁၅ အမိန့်နှင့် (ယ) လျှောက်ထားသော မြေကွက်အမှတ်အမှန်မှာ မြေကွက်အမှတ်-၁၆/၁၇-၂ မြေကြောင်းယင်းတရားရုံး၏ ၁၅-၁၂-၂၀၁၅ ရက်စွဲပါ အတည်ပြုကြောင်းကြားစာတို့အရ ရန်ကင်းခရိုင်ခရိုင်တရားရုံး ၃ တီယဦးစီးမှူးဒေါ်ဖုးပွင့် အောင်မှ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုမှုပြုခဲ့ရာ လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်လှသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာပါ သည့် နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ